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مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

کاندیداتوری احتمالی مخبر و قالیباف
 از نگاه حقوقدانان
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چه کسی  ؟
نگاه ها به سرنوشت یک صندلی 

 موافق: منع قانونی ندارد
 مخالف: تعارض منافع 

ایجاد می کند 

گزارش  نتایج  به  آمریکا  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  یک 
برنامه هسته ای  درباره  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  فصلی 
ایران واکنش نشان داده و با ادعاهایی درباره سطح همکاری 

ایران با آژانس، در این رابطه ابراز نگرانی کرد.
به گزارش ایسنا، در پی ادعای خبرگزاری رویترز مبنی بر رویت 
گزارش فصلی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره 
برنامه هسته ای ایران، یک سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
گفت که واشنگتن از »تداوم تولید اورانیوم غنی سازی شده با 

درصد بالا در ایران« نگران است.
این سخنگو در پاسخ به سوال شبکه صدای آمریکا با اشاره به 
اینکه وزارت خارجه در مورد جزئیات گزارش های آژانس که 
علنی نشده اند اظهار نظر نمی کند، گفت، »ما همچنان نگران 
ادامه توسعه برنامه هسته ای ایران به شیوه هایی هستیم که هیچ 
هدف غیرنظامی معتبری ندارد، از جمله تداوم تولید اورانیوم بسیار 

غنی شده.«
تکرار ادعای وجود اهداف نظامی در برنامه هسته ای ایران از 
سوی این مقام وزارت امور خارجه آمریکا در حالی است که ایران 
بارها تاکید کرده است که به کارگیری تسلیحات اتمی جایی در 
برنامه دفاعی ایران ندارد و ماهیت برنامه هسته ای ایران، صرفا، 

صلح آمیز است.
این مقام آمریکایی در ادامه تصریح کرد که آمریکا از تلاش های 
گسترده آژانس بین المللی انرژی اتمی برای تعامل با ایران در 
مورد مسائل حل نشده پیشین مرتبط با تعهدات پادمانی ایران، 

قدردانی می کند.
این مقام رسانه ای وزارت امور خارجه آمریکا با تاکید بر این که 
واشنگتن می داند همکاری تهران با آژانس »به شدت ضعیف« 
است، افزود: »ما همچنان به طور کامل از تلاش های این نهاد 
رافائل  آن،  مدیرکل  و  متحد  ملل  سازمان  هسته ای  نظارت 

گروسی، حمایت می کنیم.«
ابراز نگرانی این مقام آمریکایی در حالی است که اقدامات ایران 
در زمینه کاهش تعهدات داوطلبانه هسته ای، اقدامی در چارجوب 

بند 36 توافق هسته ای )برجام( بوده است که آن را قادر می سازد 
در صورت عملی نشدن تعهدات طرفین توافق، برخی تعهدات 

خود را کاهش دهد.
ایران یک سال و نیم پس از خروج آمریکا از توافق هسته ای 
بدعهدی  همچنین  واشنگتن،  تحریم های  شدن  متحمل  و 
کشورهای غربی توافق در عمل به وعده خود مبنی بر تلاش 
برای عادی سازی روابط تجاری با ایران و کاهش تاثیر تحریم ها، 
اعلام کرد که در پنج گام تعیین شده، از تعهدات داوطلبانه خود 
در توافق فاصله می گیرد.از اقدامات متقابل ایران در پاسخ به این 
به این بدعهدی ها افزایش میزان تولیدات اورانیوم غنی شده در 
سطوح بالا و خاموش کردن تعدادی دوربین های نظارتی در 

برخی تاشیسات اتمی بوده است.
اگرچه، ایران در چارچوب توافق پادمانی خود با آژانس همکاری 
دارد و سفرهای مدیرکل آژانس به ایران و برقرار بودن مذاکرات 
برای حل شدن مسائل باقی مانده پادمانی و توافق برای ادامه 
همکاری ها در بیانیه های مشترکی که از سوی طرفین منتشر 

می شود، گویای آن است.
در گزارش فصلی آژانس بین المللی انرژی اتمی که به رصد 
اورانیوم  ذخایر  تخمین ها  با  مطابق  که  آمده  رسیده،  رویترز 
زمان  از  کیلوگرمی  افزایشی 6۷5.۸  با  ایران  غنی سازی شده 

گزارش قبلی به 6201.3 کیلوگرم رسیده است.
مطابق با گزارش ها، ذخایر اوارنیوم با غنای 20 درصد ایران با 

افزایشی 3۹.1 کیلوگرمی به ۷51.3 کیلوگرم رسیده است.

آژانس اتمی ادعا کرد که ذخایر اورانیوم با غنای 60 درصد ایران 
با افزایشی 20.6 کیلوگرمی به 142.1 کیلوگرم رسیده است.

اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  مدیرکل  گروسی«  »رافائل 
همچنین از تصمیم ایران مبنی بر عدم تغییر موضع خود در 
برابر لغو مجوز چند نفر از بازرسان باتجربه این آژانس ابراز تاسف 

کرده است.
آژانس اتمی در این گزارش آورده مسائل پادمانی مرتبط با پیدا 
شدن ذرات اورانیوم در برخی سایت های اعلام نشده همچنان 

حل وفصل نشده است.
مخالفت با موضع تروئیکای اروپا علیه ایران در شورای حکام

مورد  در  همچین  آمریکا  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  این 
به  واشنگتن  که  این  بر  مبنی  آمریکایی  رسانه  یک  گزارش 
دو کشور اروپایی بریتانیا و فرانسه فشار می آورد تا در جلسه 
آینده شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی در هفته آتی 
قطعنامه ای در محکومیت عدم همکاری تهران صادر نکنند، 
پاسخ داده و گفت: »ما در حال افزایش فشار بر ایران از طریق 
تحریم ها و انزوای بین المللی هستیم. همان طور که اخیرا، در 
اقدامات هماهنگ گروه ۷ در پی حمله ایران به اسرائیل در ماه 

گذشته مشاهده شد.«
این مقام وزارت خارجه آمریکا تاکید کرد: »هیچ تصمیمی در 
رابطه با جلسه آتی شورای حکام گرفته نشده است، و هر گونه 
گمانه زنی در مورد تصمیمات زودهنگام است. ما به شدت با 
اروپایی خود )آلمان، فرانسه و بریتانیا( هماهنگ  سه شریک 

هستیم.«
اظهارات این مقام آمریکایی در حالی مطرح می شود که روزنامه 
وال استریت ژورنال به نقل از دیپلمات هایی که هویت آن ها را 
فاش نکرده، گزارش داد که در حالی که لندن و پاریس در حال 
کار بر روی تهیه طرحی علیه تهران هستند، دولت جو بایدن 
مخالف چنین اقدامی است، زیرا می گوید چنین قطعنامه ای 
ریاست   انتخابات  از  پیش  ایران  با  تنش ها  تشدید  موجب 

جمهوری آمریکا در پائیز امسال می شود.

نام  دستگاه  مناقصه گزار : شهرداری  لنگرود 
 شهرداری  لنگرود  در نظر دارد  بر اساس  بودجه  مصوب  سال 1403   نسبت 
به  خرید  لوله های  بتنی  مسلح  برای  پروژه های  آب های  سطحی  شهر لنگرود  

از طریق  مناقصه  عمومی  برابر  آیین نامه  مالی  شهرداریها  اقدام  نماید . 
-موضوع  مناقصه :  خرید  لوله های  بتنی  مسلح  برای  پروژه های  آب سطحی  شهر  
لنگرود  طبق  لیست  پیوستی  با بر آورد اولیه  بمبلغ  154/000/000/000  

ریال ) یکصد  و پنجاه  و چهار  میلیارد ریال (
* مبلغ  سپرده  جهت  شرکت در مناقصه ،7/700/000/000  ریال  که بصورت  
ضمانتامه  بانکی و یا واریز  وجه  نقد  بشماره  حساب  4948300  نزد  بانک  رفاه  
خواهد  بود  که پس  از   بارگذاری  در سامانه  ستاد  بصورت  فیزیکی  به واحد  

امور  قراردادها  و پیمان  شهرداری  لنگرود  تحویل  داده شود . *
1-کلیه  شرایط  و مقررات  ماده 5 آئین نامه  مالی  شهرداریها  حاکم می باشد .

2-مهلت خرید  اسناد  از تاریخ  1403/3/9  الی  1403/3/16 
 3- خرید  اسناد مناقصه  و ثبت نام  شرکت در مناقصه  از طریق  سامانه  ستاد 

ایران )setsdiran.ir (  انجام  می پذیرد.
4-مهلت  و محل  بارگذاری  پیشنهادات  و ضمنانتنامه  : تا  پایان  وقت اداری  روز  
یکشنبه  مورخ  1403/3/26  داخل  سامانه  ستاد  و تحویل پاکت  ضمانتنامه  

بصورت  فیزیکی  به واحد  امور  قرارداد و پیمان  شهرداری  لنگرود 
5- تمامی  پاکات  الف ،ب،ج   بصورت  الکترونیکی  و اسکن  شده  در سامانه  

تدارکات  دولت  بارگذاری  شود . 
* مدت اعتبار  پیشنهادهای مناقصه : سه ماه  از تاریخ  بازگشایی  پیشنهاد  قیمت 
6-  ساعت ، روز و محل قرائت  پیشنهادها : ساعت14 ظهر روز چهارشنبه  مورخ 

 1403/3/30
7-هزینه  انتشار  آگهی  به عهده  برنده مناقصه  می باشد . 

8- شهرداری  در رد  یا قبول  پیشنهادها مختار می باشد .

»مادلین«،  سایت  اطلاعات  سایبری،  حمله ای  در 
بزرگترین سایت املاک اسرائیل، به سرقت رفت و هکرها 
پس از تخلیه اطلاعات، سرورها را نیز حذف کردند. این 
اقدام تبعات سنگینی برای این سایت و کاربران آن خواهد 

داشت.
 یک رسانه عبری زبان اعلام کرد، اطلاعات موجود در 
بزرگترین سایت املاک اسرائیل هک شده و هکرها بعد 
از تخلیه تمامی اطلاعات، داده های موجود در سرورهای 

آن را حذف کردند.
وابسته  مارکر  د  اقتصادی  روزنامه  تسنیم،  گزارش  به 
تارنمای  کرد،  اعلام  گزارشی  در  هاآرتص  روزنامه  به 

اسرائیل  املاک  سایت های  بزرگترین  از  یکی  »مادلین« 
به همراه تمامی اطلاعات موجود در آن به دست هکرها 

افتاده است.
به نوشته این رسانه تارنمای مادلین Madeleine که 
اختیار  را در  بازار املاک در اسرائیل  به  اطلاعات مربوط 

کاربران قرار می دهد، روز جمعه گذشته مورد حمله سایبری 
قرار گرفته و هکرها موفق شدند با دسترسی به سرورهای 
این سایت، تمامی اطلاعات آن را تخلیه و سپس حذف 

کنند.
از  یکی  روی  بر  سایت  این  اطلاعات  داد،  خبر  مارکر  د 
بزرگترین تامین کنندگان فضای ابری در اسرائیل قرار داد 

و مسجل شده است که هکرها به دنبال گرفتن باج هستند.
براساس این گزارش کاربران از روز جمعه آنها برای ورود به 
این سایت دچار مشکل شدند و ظاهرا مسئولین آن در یک 
اقدام پیشگیرانه آن را قطع کرده و با نهاد حفاظت سایبری 

تماس گرفته شد.
به اعتراف د مارکر این اقدام تبعات بسیار وخیمی برای این 
سایت دارد، زیرا فعالیت های آن در چارچوب تسهیل خرید و 
فروش املاک بوده و اطلاعات وداده  هایی خود را در مورد 
معاملات و قیمت های بازار املاک در اختیار کاربرانش قرار 
بانک اطلاعاتی بزرگ  می داد، همچنین این سایت یک 
از منابع مختلف از جمله شبکه های اجتماعی، اطلاعات 
کرده  ایجاد  شهرداری ها  عمومی  داده های  نیز  و  تجاری 
بود و مشتریان سایت چه متخصصان بخش مسکن و چه 
دلال های مسکن و حتی خریداران عادی می توانستند از آن 
استفاده کرده و خانه یا آپارتمان دلخواه خود را از منطقه مورد 

علاقه خود بیابند.

امریکا چه واکنشی  نسبت به آژانس داد

هک بزرگترین ســایت املاک اسرائیل؛ اطلاعات تخلیه و سرورها حذف شد

عـمومی مـناقصه  آگـهی 

شهردار لنگرود- صادق صادق پور

نوبت  اول 



ضدتبلیغ شهرداری برای دفاع از کارنامه رئیسی

عکس

رویداد

بابک زنجانی آزاد شده است؟

چه کسی ؟

ترکیب اولین هیات رئیسه مجلس دوازدهم
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وکیل بابک زنجانی با اشاره به اینکه بازار شایعات درباره موکلش همیشه داغ بوده است، گفت: مردم و رسانه ها حقایق و 

وقایع این پرونده را از مجاری قانونی پیگیری کنند.
رسول کوهپایه زاده، وکیل بابک زنجانی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه گفته می شود بابک زنجانی آزاد شده و اخیراً 

دیداری هم با خانواده اش داشته است، اعلام کرد: از زمان تشکیل این پرونده بازار شایعات در خصوص موکلم داغ بوده است.
وی افزود: به مردم و رسانه ها توصیه می کنم حقایق و وقایع این پرونده را از مجاری قانونی یعنی سخنگوی قوه قضائیه یا 

وکیل زنجانی پیگیری کنند چراکه شایعات اساس و پایه ندارد.

از اخلاق رئیسی می گویند؛ دیگران 
کاندیداتوری احتمالی مخبر و قالیبافرا »اسب آبی« خطاب می کنند

 از نگاه حقوقدانان

نگاه

یادداشت

در موضوع پیچیده مدیریت سیاسی، بحث درباره دوگانه روشنفکران و 
تکنوکرات ها از دیرباز در جریان است. درحالی که هر دو گروه، نقاط قوت 
منحصربه فردی را مطرح می کنند، در ضرورت های حکمرانی موثر معمولا 
زیرکی عملی تکنوکرات ها بر مهارت نظری روشنفکران و ایدئولوگ ها 
را  کننده ای  قانع  استدلال  گفتمان،  این  عمیق تر کردن  دارد.  ارجحیت 
نشان می دهد، اینکه چرا تکنوکرات ها در موقعیت بهتری برای هدایت 
چالش های چندوجهی مدیریت سیاسی مبتنی بر تخصص عملی، رویکرد 
نتیجه محور، کارآمدی، مسئولیت پذیری، دیدگاه بین رشته ای، عمل گرایی، 

سازگاری، نوآوری و پاسخ به شهروندان قرار دارند.
تخصص عملی

به گزارش فرارو به نقل از مادرن دیپلماسی؛ تکنوکرات ها از بوته تجربه 
زمینه های  در  را  و تخصص خود  مهارت ها  و  بیرون می آیند  عملی 
یا  بهداشتی  مراقبت های  مهندسی،  مالی،  اقتصاد،  مانند  تخصصی 
فناوری ارتقا می دهند. آشنایی عملی آن ها با پیچیدگی های حوزه های 
مربوطه موجب ایجاد بینش ارزشمندی درمورد مشکلات دنیای واقعی 
می شود و ابزار هایی برای ابداع راه حل های عمل گرایانه را در اختیار 
آن ها قرار می دهد. این تخصص عملی، آن ها را از روشنفکرانی متمایز 
می کند که دانششان ممکن است ماهیت نظری داشته باشد و فاقد 

عمق دانش اجرایی لازم برای حکمرانی موثر هستند.
رویکرد نتیجه گرا

رفتار و تصمیم گیری های تکنوکرات ها ذاتا با ذهنیتی نتیجه گرا هدایت 
تاثیر قابل سنجش  ارائه  نتایج ملموس و  به  می شود که بر دستیابی 
براساس مهارت های حل مسئله  اندازه گیری متمرکز است. آن ها  و 
برای  مشخص  راه حل های  ابداع  در  داده،  مبتنی بر  روش های  و 
تحلیل  در  درحالی که  روشنفکران  دارند.  برتری  پیچیده  چالش های 
مفهومی و نقد نظری مهارت دارند، ممکن است برای تبدیل ایده های 
خود به سیاست های عملی که نتایج معناداری در دنیای واقعی دارد، 

معمولا در پیچیدگی های اجرا غرق شوند.  

کارایی و مسئولیت پذیری
بارز حکمرانی تکنوکراتیک  از ویژگی های  کارایی ومسئولیت پذیری 
و  عملکرد  که  سیستم هایی  در  فعالیت  به  تکنوکرات ها  است. 
در  دارند،  عادت  می دهند،  قرار  اولویت  در  را  مسئولیت پذیری 
نتایج  ارائه  و  سخت  ضرب الاجل های  با  سخت  تصمیم گیری های 
در چارچوب محدودیت های بودجه برتری دارند. تجربه تکنوکرات ها 
در هر دو بخش دولتی و خصوصی به آن ها درک دقیقی از اهمیت 
ارائه می کند،  را  به مخاطبان  پاسخگویی  منابع و ضرورت  مدیریت 

ویژگی هایی که در رهبری سیاسی موثر، ضروری هستند.
دیدگاه بین رشته ای

امر آن ها  بین رشته ای هستند که همین  دارای دیدگاه  تکنوکرات ها 
از  و  شوند  مواجه  مختلف  زوایای  از  مشکلات  با  می کند  قادر  را 
راه حل های  توسعه  برای  مختلف،  حوزه های  و  رشته ها  در  بینش ها 
جامع استفاده کنند. در دنیایی که با چالش های به هم پیوسته مشخص 
شناخته می شود، این رویکرد بین رشته ای ارزشمند است و به رهبران 
تکنوکرات اجازه می دهد به جای درمان صرف علائم به علل ریشه ای 
حوزه های  در  روشنفکران  اینکه  علی رغم  بپردازند.  پیچیده  مسائل 
تخصصی مربوط به خود آشنایی خوبی با موضوع دارند، ممکن است 
چندوجهی  مشکلات  پیچیدگی  پیمایش  برای  لازم  دید  وسعت  از 

برخوردار نباشند.
تقدم پراگماتیسم )عمل گرایی( بر ایدئولوژی گرایی

تکنوکرات ها برای عملگرایی و تصمیم گیری مبتنی بر شواهد درمقایسه 
با ملاحظات ایدئولوژیک، اولویت قائل می شوند. آن ها با تعهد نسبت 
به آنچه کارآمد است، به جای پایبندی به چارچوب های ایدئولوژیک 
سفت و سخت، در یافتن زمینه های مشترک و ایجاد اجماع درباره 
است  ممکن  روشنفکران  درمقابل،  دارند.  مهارت  عملی  راه حل های 
تحت تاثیر اعتقادات ایدئولوژیک قرار بگیرند که به طور بالقوه مانع از 
توانایی شان در ایجاد سازش و مصالحه و اعمال سیاست های موثر در 

محیط های سیاسی می شود.
سازگاری و نوآوری

تکنوکرات ها در محیط هایی که با تغییرات و نوآوری سریع مشخص 
می شود، رشد می کنند و از قابلیت انطباق و تفکر آینده نگر خود برای 
پذیرش فناوری ها و ایده های جدید استفاده می کنند. در دنیایی که 
سرعت پیشرفت زیاد است، رهبران سیاسی باید در رویکرد خود نسبت 
موقعیت  در  تکنوکرات  رهبران  باشند.  نوآور  و  چابک  حکمرانی،  به 
خوبی قرار دارند تا این مسئولیت را هدایت کنند و پیشرفت و نوآوری 
بهترین  و  نوظهور  فناوری های  از  استفاده خردمندانه  با  در دولت  را 

شیوه ها تقویت کنند.
پاسخگویی به شهروندان

هسته اساسی رهبری سیاسی خدمت در راستای منافع ملت است. 
تکنوکرات ها با تمرکز بر ارائه نتایج و پاسخگویی برای برآورده کردن 
نیاز ها و انتظارات شهروندان مجهزتر هستند. آن ها با اولویت قائل شدن 
برای شفافیت، پاسخگویی و مشارکت ذی نفعان قادر هستند اعتماد 
و اطمینان خاطر را میان رای دهندگان ایجاد کنند و حس مالکیت و 

مشارکت در فرایند حکمرانی را تقویت نمایند.
درنهایت، علی رغم اینکه روشنفکران بدون شک بینش های ارزشمندی 
موثر،  حکمرانی  ضرورت های  می کنند،  ارائه  سیاسی  گفتمان  به  را 
تخصص عملی و رویکرد نتیجه گرای تکنوکرات ها را ضروری می کند. 
رهبران تکنوکرات با توجه به تجربه عملی، کارآمدی، مسئولیت پذیری، 
دیدگاه بین رشته ای، عمل گرایی، سازگاری، نوآوری و پاسخگویی به 
پیچیدگی های رهبری  تا  دارند  شهروندان، موقعیت منحصربه فردی 
جامعه  بهبود  برای  را  معناداری  تغییرات  و  کنند  هدایت  را  سیاسی 
ایجاد نمایند.  همزمان که با چالش های بی شمار دوران مدرن مواجه 
می شویم، ضروری به نظر می رسد که به تکنوکرات ها نگاه کنیم تا راه 
را پیش ببرند و ما را به سوی آینده ای هدایت کنند که پیشرفت، رفاه 

یا حکمرانی فراگیر تعریف می شود.

در دومین جلسه علنی مجلس دوازدهم، رئیس و اعضای هیات رئیسه 
برای اولین سال فعالیت پارلمان انتخاب شدند.

ریاست  به  دوازدهم  مجلس  علنی  جلسه  دومین  ایسنا،  گزارش  به 
علاءالدین بروجردی رئیس سنی مجلس با دستور کار برگزاری انتخابات 
هیأت رئیسه برای تعیین 12 عضو هیات رئیسه مجلس دوازدهم در 

اجلاسیه اول تشکیل شد.
محمدباقر قالیباف با 1۹۸ رای برای پنجمین سال متوالی بر کرسی 

ریاست پارلمان تکیه زد و این بار رئیس مجلس دوازدهم شد.
حمیدرضا حاجی بابایی منتخب همدان و علی نیکزاد منتخب اردبیل به 

عنوان نواب اول و دوم رئیس مجلس انتخاب شدند.

مجتبی بخشی پور، احمد نادری، روح الله متفکر آزاد،  مجتبی یوسفی، 
محمد رشیدی و علی اکبر رنجبرزاده به عنوان دبیران هیات رئیسه تعیین 
شدند. غلامرضا نوری قزلچه، حجت الاسلام علیرضا سلیمی و جلیل 
میرمحمدی منتخبان بستان آباد، تهران و تفت و میبد نیز به عنوان 3 

ناظر مجلس انتخاب شدند.
حضور  با  دوازدهم  مجلس  افتتاحیه  مراسم  خرداد  هفتم  گذشته  روز 
مقامات لشکری و کشوری برگزار شد و منتخبان سوگند یاد کردند. 
سپس 15 شعبه برای بررسی اعتبارنامه منتخبان مجلس تشکیل شد 
و کار بررسی اعتبارنامه ها را آغاز کردند تا نتایج بررسی های خود را به 

صحن علنی ارایه دهند.

در پی شهادت آیت الله رئیسی، رهبر انقلاب با صدور پیامی ضمن عرض 
تسلیت شهادت رئیس جمهور و همراهان ایشان محمد مخبر را طبق اصل 

131 قانون اساسی در مقام مدیریت قوه مجریه قرار دادند.
همراه  به  جمهور  رئیس  اول  معاون  مخبر  محمد  پیام  این  صدور  با 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی و غلامحسین محسنی 
اژه ای رئیس قوه قضائیه مدیریت قوه مجریه را تا زمان برگزاری انتخابات 

ریاست جمهوری را بر عهده خواهند گرفت.
دو نفر از افرادی که احتمال حضور آنان در بین نامزد های انتخاباتی زیاد 
بود محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور و محمد باقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی بودند که بر طبق قانون اساسی این دو نفر تا زمان 
برگزاری انتخابات ریاست جمهوری مدیریت قوه مجریه را بر عهده دارند .

در روز های گذشته موضوع کاندیداتوری محمد مخبر و محمد باقر قالیباف 
موضوع جدیدی را مطرح کرده است که آیا حضور این دو نفر به عنوان 
مدیران قوه مجریه در این زمان مانع قانونی برای کاندیداتوری آنان در 

انتخابات ریاست جمهوری ایجاد می کند یا خیر ؟ 
عهد  قاسمی  وحید  دکتر  با  گفتگویی  سؤال  این  به  پاسخ  در خصوص 
و  دادیم  انجام  قضات  انتظامی  دادگاه  دادیار  دانشگاه  استاد  و  حقوقدان 
ایشان اینگونه در خصوص این موضوع اظهار نظر کردند: از لحاظ قانونی 
برای کاندیداتوری  قالیباف  باقر  برای محمد مخبر و محمد  هیچ منعی 
انتخابات ریاست جمهوری وجود ندارد. و در واقع هیچ کدام از این افراد 
برای دو دوره رئیس جمهور نبوده اند که ما بگوییم برای این دوره منع 

قانونی دارند .
وی در خصوص اینکه آیا حضور محمد مخبر و محمد باقر قالیباف برای 
کاندیداتوری انتخابات ریاست جمهوری از لحاظ عرفی مشکلی دارد یا 
خیر، گفت: محمد مخبر از لحاظ عرفی هیچ مشکلی برای کاندیداتوری 
ندارد زیرا ایشان معاون اول رئیس جمهور بوده اند و بهتر از هرکسی مسیر 
دولت را می شناسند و در واقع این یک حُسن محسوب می شود. محمد 
باقر قالیباف از لحاظ عرفی از این جهت که تصور شود ایشان به دنبال 
جایگاه هستند ارزیابی منفی دارد ولی از جهت دیگر ممکن است مثبت 
باشد و اینگونه باشد که ایشان برای خدمت سمت نمایندگی را رها می 

کنند و نامزد ریاست جمهوری می شوند.
کامبیز نوروزی حقوقدان اصلاح طلب در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری 
محمد  آقایون  کاندیداتوری  بودن  و شرعی  قانونی  در خصوص  تابناک 
مخبر و محمد باقر قالیباف در انتخابات ریاست جمهوری اینگونه اظهار 
نظر کرد: از لحاظ قانونی که حضور محمد مخبر و محمد باقر قالیباف در 

انتخابات ریاست جمهوری مانعی ندارد.
وی در ادامه با اشاره به اصول انتخابات آزاد، افزود: از نظر اصول انتخابات 
آزاد کاندیداتوری محمد مخبر و محمد باقر قالیباف چندان کار درستی 

نیست . حضور آقایون مخیر و قالیباف موجب رقابت نابرابر می شوند.
این حقوقدان ادامه می دهد: کسانی که در یک جایگاه حکومتی هستند 
از یک سری امکانات برخوردارند و اخبار مربوط به این افراد اخبار مرتبط 
با مقامشان است و طبیعتا به دلیل همین مقام اخبار مربوط به این افراد به 
خوبی منتشر می شود و این موجب یک رقابت و انتخابات نابرابر می شود.

نوروزی گفت: بعد از فوت آقای رئیس جمهور شورایی که مرکب از روسای 
قوای قضاییه ، مقننه و کفیل رئیس جمهور یعنی محمد مخبر مسئول 
اجرای انتخابات شدند بنابراین حضور رئیس مجلس در این شورا همراه با 

نامزدی ایشان موجب تعارض منافع می شود.
او بیان کرد: در واقع یک نامزد است که خود مجری انتخابات نیز می شود 

و این تعارض منافع مهمی ایجاد می کند.

 مصطفی داننده - این روزها از تریبون های مختلف 
در مورد اخلاق نیکو و صبر مرحوم رئیسی در برخورد 
گفته  مختلفی  روایت های  مخالفان  و  انتقادها  با 
می شود. در میان هم نقل ها، همان سخنران ها با 
ایرانی  ادبیات در مورد دیگر سیاستمداران  بدترین 

صحبت می کنند.
است. عضو  ازغدی  پور  رحیم  آن  نمونه  تازه ترین 
شورای انقلاب فرهنگی در حال تمجید از رئیسی 
ما کسانی  ادبیات ممکن می گوید:»  با زشت ترین 
و  آمریکایی ها  انگلیسی ها،  با  وقتی  که  داشتیم 
فرانسوی ها روبرو می شدند، از شدت خنده دهانشان 
نیروهای  به  ولی  می کردند  باز  آبی  اسب  مثل  را 
انقلاب در داخل کشور اخم و تف و لعن می کردند.«

این ادبیات و این لحن به شدت عجیب است و بیشتر 
بوی تسویه حساب سیاسی می دهد تا بیان واقعیت. 
کیست که ماجرای مشاجره لفظی ازغدی و روحانی 

در شورای عالی انقلاب فرهنگی را نداند.
رئیس  روحانی،  حسن  که  زمانی  حتی  افراد  این 
قرار  را خطاب  او  الفاظ  بدترین  با  بود  جمهور هم 
می دادند. حتی برخی رئیس جمهور وقت را را تهدید 

می کردند که »استخر فرح« انتظار او را می کشد.
در زمان روحانی، یک جریان سیاسی همیشه نگران 
زندگی مردم بود. این نگرانی به قدری جدی بود که 
اگر مردم گوشت می خوردند می گفتند چرا گوشت 

مردم چربی ندارد و خوشمزه نیست!
همان ها اما در زمان رئیسی و در سال های دورتر در 
زمان احمدی نژاد به مردم توصیه می کردند به جای 

گوشت و مرغ، اشکنه بخورند.
از  ادبیات  این  که  است  این  ماجرا  غم انگیز  نکته 
ظرف کسی مطرح می شود که عضو شورای انقلاب 
فرهنگی است و سعی می کند شخصیتی در میانه 
شهید مطهری و مرحوم علی شریعتی باشد. که البته 
از این شخصیت ها نیست و  نزدیک به هیچکدام 
تنها یک سخنران است که کمی هم درس حوزوی 
خوانده است. در دنیایی که سخنران ها مثل رائفی پور، 
پناهیان و ازغدی یکه تازی می کنند، چندان نمی شود 

به آینده امیدوار بود.
این است  اشاره کرد  به آن  باید  نکته دیگری که 
را  آرامش  با  که همان خنده ها، چهار سال همراه 
برای مردم رقم زند. هنوز که هنوز است در 15 سال 
گذشته مردم تنها در دولت یازدهم، همان زمانی که 
روحانی و تیم او به دنبال مذاکره و رسیدن به توافق 
هسته ای بودن، طعم آرامش را چشیدند. زمانی که 
قیمت ها به ثبات رسیده بود و شاهد افزایش روزانه 

قیمت ها نبودیم.
همین الان از مردم بپرسید در پانزده سال گذشته 
دوست دارند به کدام سال ها برگردند، می گویند ۹2 
تا ۹6. همان روزهایی که منتقدان روحانی به جای 
گفتن از گرانی و تورم، دم از رکود اقتصادی می زدند.

به اصل ماجرا برگردیم. کاش حامیان رئیس جمهور 
فقید، حداقل در این روزها که همچنان لباس سیاه 
به تن دارند و هنوز وارد بازی های انتخاباتی نشده اند، 
حرمت ویژگی هایی که از او ذکر می کنند را نگه دارند 
و این چنین سخیف حرف نزنند و دیگران را زیر 

سوال نبرند.

بازی بزرگ نوین؛ اروپا در حال چه کاری است؟
به گزارش از نیواستیتسمن، از آنجا که در ذهن او سرزمینی برای 
تسخیر باقی نمانده بود، دورانی که آن را »عصر کلمبیایی« نامید که 
در قرن پانزدهم با امپریالیسم دریایی ایبریایی آغاز شده بود، روبه 
افول گذاشت. از دید مکیندر، راه آهن های بین قاره ای که در آینده در 
سراسر اوراسیا ساخته می شدند، می توانستند به موتور تجاری یک 
عصر اقتصاد نوین تبدیل شوند که قدرت های دریایی مانند بریتانیا 
و ایالات متحده در آن متضرر می شدند. بااین وجود، پیشگویی او 
در تاریخ مورد تایید قرار نگرفت و محقق نشد. قرن بیستم تحت 
تسلط یک کشور اقیانوسی از نیمکره غربی بود. ایالات متحده 
به خودی خود بر موازنه قدرت در اوراسیا تاثیر گذاشته بود، نه آنگونه 
که مکیندر به طور غیرمستقیم از طریق روسیه آن را پیش بینی کرده 

بود.
امروز اوراسیا هنوز در تخیل ژئوپولیتیکی به عنوان منطقه ای مهم 
و بزرگ جلوه گر است. از آنجا که روسیه تحت حمایت »تخریب 
تضمین شده متقابل« با استفاده از تهدید هسته ای دنبال پایان دادن 
به استقلال اکراین است، ایران و اسرائیل در جنگی طولانی مدت با 
یکدیگر درگیر هستند و چین ادعای مالکیت تایوان را دارد که بیش 
از ۹0 درصد تولیدات تراشه های پیشرفته جهان را در خود جای داده 

است، اوراسیا بغرنج بودن خود را نشان می دهد.
درمقابل، وقایع در قاره آمریکا می تواند دست کم برای اروپایی ها 
از نظر تاریخی کم تر اهمیت داشته باشد و به شکلی ناخواسته 
حواس واشنگتن را از سرنوشت اوکراین و غزه منحرف کند. با  
این وجود، نباید نادیده گرفت که چگونه آینده تاریخ جهان با تغییر 
و تحولات در نیمکره غربی تعیین شده است. رویداد های کنونی 
در قاره آمریکا گویای این واقعیت است. اگر دونالد ترامپ در ژانویه 
آینده بار دیگر سکان ریاست جمهوری را در دست بگیرد، سیاست 
»نخست امریکا« دوباره حاکم خواهد شد؛ زیرا قدرت مسلط جهان 
با  با کشوری هم مرز است که کنترل قلمرو خود را در مواجهه 
سازمان های قاچاق مواد مخدر که با خشونت و اخاذی حکمرانی 
می کنند، از دست داده است. طبق گزارش ها، ترامپ در اولین دوره 
ریاست جمهوری خود به استفاده از گزینه نظامی برای حمله به 
کارتل های مواد مخدر مکزیکی در کشورشان فکر کرده بود. او 
اکنون در کارزار انتخاباتی اش وعده داد، از تمام »تجهیزات لازم« 

برای متوقف کردن آن ها استفاده خواهد کرد.
تا زمانی که مکیندر در سال 1۹04 صحبت کرد، ظهور قدرت 
آمریکا نشان داد حتی درگیری های به ظاهر سطح پایین در نیمکره 

غربی ازجمله درباره حمل و نقل دریایی می تواند تأثیری تاریخی 
بر اوراسیا داشته باشد. زمانی که ونزوئلا در سال 1۸21 میلادی 
استقلال خود را از اسپانیا کسب کرد، ادعای مالکیت زمین در سمت 
غربی رودخانه اسکیبو را که آن زمان مستعمره گویان بریتانیا بود، 
مطرح کرده بود. کاراکاس برای چندین دهه با استناد به دکترین 
مونرو که متعلق به سال 1۸23 میلادی است، از واشنگتن برای 

تصاحب آن سرزمین درخواست کمک کرده بود.
این وضعیت نشان می داد، هرگونه تلاش یک قدرت خارجی ازجمله 
بریتانیا برای مداخله در نیمکره غربی تهدیدی برای امنیت ایالات 
متحده قلمداد می شود. پرزیدنت »گروور کلیولند«، رئیس جمهور 
وقت ایالات متحده سرانجام در سال 1۸۹5 به موضوع ونزوئلا 
پرداخت و لندن را مجبور کرد این اختلاف را به داوری بین المللی 
بگذارد. پس از آن، نیمکره غربی به یک حوزه نفوذ تقریبا انحصاری 
ایالات متحده تبدیل شد، درست زمانی که نفت در سرزمین های 
اطراف خلیج مکزیک و دریای کارائیب کشف می شد. علی رغم 
اینکه قدرت های اروپایی برای کنترل مناطق نفت خیز اوراسیا در 
خاورمیانه و قفقاز با یکدیگر می جنگیدند، هیچ یک از آن ها نتوانستند 
از حضور تجاری در مکزیک و ونزوئلا با استفاده از قدرت نظامی 

حمایت کنند.
ایالات متحده پس از اینکه ادعای لفاظانه برتری در نیمکره غربی 
را به یک واقعیت ژئوپولیتیکی تبدیل کرد، به شکلی قاطعانه به 
سمت اقیانوس آرام حرکت و جزایر هاوایی و گوام را با زور ضمیمه 
خاک خود کرد و در سال 1۸۹۸، کنترل فیلیپین را از اسپانیا تحویل 
گرفت. سپس ایالات متحده به عنوان قدرت مسلط جهان کماکان 
بود.  آرام  اقیانوس  و  غربی  نیمکره  از  دفاع  میان  رابطه  مشغول 
»وودرو ویلسون«، بیست و هشتمین رئیس جمهور ایالات متحده 
آمریکا در سال 1۹1۷ میلادی، نه به دلیل جنگ زیردریایی آلمان 
در اقیانوس اطلس بلکه به خاطر توطئه برلین با مکزیک برای حمله 

به تگزاس، نیومکزیکو و آریزونا وارد جنگ جهانی اول شد.
ونزوئلا تحت تاثیر رژیم های پیاپی تحریمی ایالات متحده، روابط 
خود را با همه دولت های تجدیدنظرطلب اوراسیا تعمیق بخشید، 
نفت خود را به چین صادر کرد و از کمک های فنی ایران و روسیه 
برای تعمیر بخش هیدروکربنی ناکارآمد خود برخوردار شد. اگرچه 
تحریم های مالی امریکا، پرداخت های ونزوئلا برای دریافت این 
کمک های کارشناسی و مادی را دشوارتر می کند، پکن، مسکو و 
تهران به ارسال سامانه های تسلیحاتی به کاراکاس ادامه داده اند. 

آن کشور ها درحالی این کمک را ارائه می کنند که ونزوئلا تشکیل 
نیرو های نظامی خود در مرز گویان را با طرح ادعای ارضی قدیمی 

خود بر دو سوم آن منطقه آغاز کرده است.
شاید مورد جدی تر از سایر موارد ژئوپولیتیک اطراف کانال پاناما، 
بازگشت چین به عنوان یک قدرت بزرگ دگرگون کننده باشد. در 
فاصله بین سال های اعلام دکترین مونرو در سال 1۸23 و تحقق 
سیاسی آن در سال 1۸۹5، بریتانیا و فرانسه هر دو دنبال ساخت 
کانالی در سراسر تنگه پاناما بودند، اما ایالات متحده پس از تثبیت 
هژمونی خود در نیمکره غربی و تضمین استقلال پاناما از کلمبیا در 
سال 1۹03، امتیاز ارضی برای منطقه کانال پاناما را به دست آورد.

مانند وضعیت ایالات متحده در آغاز قرن بیستم میلادی، چین 
هم اکنون همان علاقه را به تجارت در سراسر دو اقیانوس اصلی 
جهان از خود نشان داده است. علی رغم اینکه 14درصد تجارت 
دریایی در داخل و خارج از ایالات متحده هنوز از راه این کانال 
انجام می شود، چین کنترل بنادر را در هر دو انتهای اقیانوس اطلس 
و اقیانوس آرام در دست دارد. سیاست واشنگتن در دوران ریاست 
جمهروی ترامپ مبنی بر تشویق چین به واردات گاز طبیعی مایع از 
خلیج مکزیک، موجب افزایش علاقه استراتژیک پکن به آن کانال 
شد. نیروی دریایی ایران نیز علاقمند حضور در آن منطقه است. 
از آنجا که ترانزیت از راه این کانال باید بدون تبعیض باشد و پاناما 
از سال 1۹۹۹، از اختیارات عملیاتی انحصاری برخوردار بود، ایالات 
متحده در فوریه 2023 نتوانست پاناما را مجبور کند که به دو ناو 

نیروی دریایی ایران هشدار بدهد.
همزمان با تشدید مخاطرات امریکای لاتین، بیش از نیمی از ذخایر 
لیتیوم و مس جهان را در اختیار دارد، دو فلزی که برای گذار جهان 
به دوره انرژی با آلاینده کربنی پایین ضروری هستند. بخش عمده 
سرمایه گذاری چین در منطقه در بخش منابع به ویژه لیتیوم است. 
یکی از اهداف اقتصادی تعیین شده بایدن، توسعه زنجیره های تامین 
رقیب با محوریت ایالات متحده برای مواد معدنی حیاتی است. 
با این وجود، واشنگتن پیش تر به شرکت های چینی اجازه داده بود تا 
پیش از پیوستن به بازی بزرگ تازه سر منابع، بر استخراج و پردازش 
در مثلث لیتیوم شیلی، بولیوی و آرژانتین تسلط داشته باشند. »خاویر 
میلئی«، رئیس جمهور دست راستی آرژانتین، با طرح وعده دورشدن 
از چین نامزد انتخابات شد، اما از زمان به قدرت رسیدن در دسامبر 
2023 میلادی، اقدامی برای بیرون راندن چین از صنعت لیتیوم 
آن کشور انجام نداده است. علی رغم جاه طلبی های میلئی، طرفدار 

امریکا که تمایل پیوستن به ناتو را دارد، آرژانتین نمی تواند به سادگی 
نپرداختن  خطر  در  که  دلیل  این  به  به ویژه  شود،  دور  چین  از 
بدهی های دولتی خود قرار دارد و نیازمند دریافت کمک از طرف 
چین است. وزرای خارجه و دارایی آرژانتین در ماه آوریل به پکن 
سفر کردند تا تلاش کنند سوآپ ارزی را که پکن پس از انتخاب 

میلئی به مقام ریاست جمهوری متوقف کرده بود، احیا کنند.
از زمانی که یک ژئوپولیتیک جهانی در آغاز عصر کلمبیایی مکیندر 
در قرن پانزدهم ظهور کرد، رابطه چین با نیمکره غربی تاریخ ساز 
بود. از قرن شانزدهم میلادی، نقره استخراج شده از معادن بولیوی، 
پرو و   مکزیک به طور مستقیم از اقیانوس آرام یا از راه اروپا به 
چین حمل می شد. این تجارت اولین ارز جهانی را خلق کرد. این 
پیکربندی ژئوپولیتیکی با پیروزی بریتانیا در جنگ اول تریاک در 
سال 1۸42، شروع به فروپاشی کرد و چین ضعیف و منزوی را 
خارج از دوره جهانی شدن در فاصله سال های 1۸۷0 و 1۹14 نگه 
داشت که در حوزه پولی پیرامون استاندارد طلا سازماندهی شد. 
درواقع، این رقابت بین تمام قدرت های بزرگ برای جداکردن چین 
در این دوره بود که زمینه ژئوپولیتیکی فوری برای سخنرانی اصلی 

مکیندر درمورد آینده اوراسیا را فراهم کرد.
مکیندر که در پیشگویی خود از راه آهن های با سوخت ذغال سنگ 
گفته بود، این واقعیت را نادیده گرفت که وسایل نقلیه نفتی مانند 
کشتی ها و هواپیما ها، ژئوپلیتیک نظامی اوراسیا در قرن بیستم 
را هدایت خواهند کرد. در آن زمان، در نقاطی ازجمله چین که 
چشم انداز نفت و امپراتوری ها یا دولت های ضعیف وجود داشت، 
رقابت قدرت های بزرگی در جریان بود. پس از اینکه ایالات متحده 
مجبور شد خود را با تبدیل شدن به بزرگترین واردکننده نفت جهان 
دهه 1۹۸0  در  کشور  این  رهبران  کند،  سازگار  دهه 1۹۷0  در 
میلادی، امیدوار بودند منابع نفتی فرضی در دریای چین را که آن 
زمان تصور می شد به اندازه میادین خشکی اطراف خلیج فارس 
باشد، منابع جدیدی از انرژی را برای امریکا فراهم و عرضه کند. 
اکنون این حوزه که از سال 1۹۷2 میلادی، محور جاه طلبی های 
چین و امریکا بود، تا حد زیادی درهم شکست و جای خود را به 

رقابت شدید سر فناوری داده است.
در این لحظه تاریخی که درحال آشکارشدن است، تلاش برای 
انقلاب جهانی انرژی به عنوان یک درگیری بین چین و ایالات 
متحده سر منابع فلزی در نیمکره غربی درحال آغاز است و اروپا 

در بیشتر موارد در جایگاه تماشاگر صرف رخداد ها باقی می ماند.

برگ سبز وکارت خودرو سواری پژو جی ال ای تیپ GLI رنگ 
قرمز عنابی مدل1384به شماره انتظامی 992ج31ایران 54 به 
شاسی 16214600بنام  وشماره  موتور 12484101454  شماره 

حسن رحمانی  مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط می باشد



هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 14036031۸004000203  مورخه  1403/1/15   موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  رودبار ،  خانم طاهره  قلندری  شمامی   فرزند   محمد      مورد تایید قرار گرفت .

1-ششدانگ   یک قطعه  قطعه زمین  مشتمل بر  اعیان احداثی    بمساحت  112/۹0    
مترمربع  به  شماره   پلاک  فرعي 1625   مجزی  از پلاک 5۷4  فرعی    از اصلي  22    
واقع  در  شمام       بخش  20 گیلان   از مالکیت        ابوالفضل  مرادی  شمامی  و  

غیرو   به آدرس  شهرستان رودبار -   شمام   محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  
اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید 
، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  
تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  

طبق مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/25تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 25۷
***

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 14026031۸00400۸522  مورخه  1402/10/16   موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 

ثبتي  رودبار ،  آقای حسین  کشاورز کوکنه    مورد تایید قرار گرفت .
    ۷2۷/45 بمساحت   احداثی     اعیان  با  مشجر  زمین   قطعه  یک   1-ششدانگ   
مترمربع  به  شماره   پلاک  فرعي 410   مجزی  از پلاک 33  فرعی    از اصلي  52    
واقع  در  کوکنه       بخش  1۸ گیلان   از مالکیت         آقای  سالار کشاورز  به 

آدرس  شهرستان رودبار -    کوکنه   محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  
اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ 

رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  
قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  
 : اول  نوبت  انتشار  .تاریخ  مالکیت   صادر خواهد شد  مقررات  سند  اعتراض  طبق 

1403/2/25تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹
رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 261

***
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
موضوع  اول  هیات     1403/2/4 مورخ  راي شماره 14036031۸020001322  برابر 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملک کلاچاي تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقای  فرهود 
امینی فر     فرزند  یدالله به   شماره    شناسنامه  3۹۹3      صادره   از  خلخال   به 
شماره ملي  163۸634۸۷4    در ششدانگ  یک قطعه  زمین    به  مساحت  33/10    
مترمربع) جهت الحاق  به پلاک 5۹۷۷  از  سنگ  145 اصلی (  قسمتی  از پلاک 
2061  فرعی ( به پلاک 6362   فرعی از 145   اصلي  واقع در  قریه    کلاچای     
بخش 2۹ گیلان  از مالکیت  رسمی  سابق  خانم بمانی آقاجانیان  کلاچایه   محرز 

گردیده است .
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضاي  صورت  در  است  بدیهي  نمایند.  تقدیم  قضایي 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:2/25/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/3/۹

نرجس خلیلي نیاي لیمودهي - رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچاي- از طرف  
علي علائي  جوردهي م- الف 402

***
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 14036031۸0200003۷5 مورخ 1403/1/12     هیات  اول موضوع 
فاقد سند رسمي مستقر  و ساختمان هاي  اراضي  ثبتي  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک کلاچاي تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقای  
فریبرز عشوری کاکرودی     فرزند   یونس  به   شماره    شناسنامه  ۹      صادره   
از  رودسر   به شماره ملي  26۹144۷۹۹5    در ششدانگ  یک قطعه  زمین مشتمل 

بر  بنای احداثی    به  مساحت  16۷/50    مترمربع به پلاک 12   فرعی از 143   
اصلي  واقع در  قریه    اردومحله      بخش 2۹ گیلان)قسمتی  از سنگ 143  اصلی 

(  محرز گردیده است .
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضاي  صورت  در  است  بدیهي  نمایند.  تقدیم  قضایي 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:2/25/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/3/۹

نرجس خلیلي نیاي لیمودهي - رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچاي- از طرف  
علي علائي  جوردهي م- الف 3۸۸

***
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 14036031۸020001324  مورخ 1403/2/4     هیات  اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملک کلاچاي تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقای  فرهود 
امینی فر     فرزند  یدالله به   شماره    شناسنامه  3۹۹3      صادره   از  خلخال   به 
شماره ملي  163۸634۸۷4    در ششدانگ  یک قطعه  زمین    به  مساحت  ۸/۹6    
مترمربع) جهت الحاق  به پلاک 5۹۷۷  از  سنگ  145 اصلی (  قسمتی  از پلاک 
20۷1  فرعی ( به پلاک 6361    فرعی از 145   اصلي  واقع در  قریه    کلاچای     
بخش 2۹ گیلان  از مالکیت  رسمی  سابق  خانم بمانی آقاجانیان  کلاچایه   محرز 

گردیده است .
در  میشود  آگهي  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتي 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را  از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه  و پس 
به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم 
انتشاراول:2/25/  شد.تاریخ  خواهد  مالکیت صادر  سند  مقررات  اعتراض طبق  وصول 

1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/3/۹
نرجس خلیلي نیاي لیمودهي - رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچاي- از طرف  

علي علائي  جوردهي م- الف 401
***

MoeenDaily.com
3

فرهنگی

ادبی

مسی با پای چپ سحرآمیز، همبازی »پسران بد« هالیوود 
فوق ستاره آرژانتینی تیم فوتبال اینترمیامی آمریکا با 2 ستاره  هالیوود در یک ویدئوی تبلیغاتی حضور پیدا کرد.

به گزارش ایرنا، لیونل مسی، فوق ستاره تیم ملی آرژانتین در یک ویدئویی تبلیغاتی با حضور ویل اسمیت و مارتین لارنس، ستاره های سری فیلم های اکشن »پسران بد« هنرنمایی کرد.
چهارمین قسمت از سری فیلم های اکشن پسران بد تحت عنوان »تا پای جان« قرار است اوایل ژوئن اکران شود. اسمیت و لارنس که در این فیلم به عنوان پلیس میامی ایفای نقش می کنند، وقتی پای کارزار تبلیغاتی به میان بیاید، می توانند روی دیگر ستاره فلوریدانشین 

یعنی مسی حساب کنند.
مسی به رغم اینکه در بازی اینترمیامی برابر ونکوور به میدان نرفت و استراحت کرد، روزهای شلوغی را پشت سر می گذارد. او خود را برای کوپا آمریکا آماده می کند و با این حال، گاه وبیگاه بدش نمیاد که از منطقه امن فوتبالی خارج شود!

وقتی پای اسمیت و لارنس در میان باشد، مسی در زمینه بازیگری چیزی زیادی در چنته ندارد اما در ویدئوی مذکور، مرد آرژانتینی همان کاری که خوب بلد است را انجام می دهد؛ »شوت زدن با پای چپ سحرآمیز!«
 چهار شنبه  9 خرداد  1403

 شماره 6772 

شعر و ادبیات

»تگزاس3« روی ریل دو فصل قبلی؟

خبر

اینکه  بیان  با  بود«  فرشته  یک  »او  مجموعه  کارگردان 
دستمزد فیلم نامه نویس با ستاره فیلم قابل قیاس نیست، 
گفت: یکی از دلایلی که فیلمنامه نویس ها مجبور هستند به 
سرعت کار کنند و حتی گاهی امضای خود را پای کارهای 

ضعیف بزنند همین است که دستمزد مناسبی ندارند.
ایرنا  فرهنگی  خبرنگار  گفت وگو  در  افخمی  علیرضا 
درباره وضعیت فیلمنامه نویسی فعلی کشور اظهار داشت: 
فیلمنامه نویسی در سینما و تلویزیون اوضاع خوبی ندارد و 
این شرایط تبدیل به پاشنه آشیل هنر کشور شده است، 
فکر می کنم عمده علت این وضعیت، فقدان اتکا به ادبیات 

داستانی و فقر ادبیات داستانی ایران است.
نویسنده مجموعه اغما )13۸6( به کارگردانی سیروس مقدم 
با بیان اینکه در همه دنیا، فیلم نامه ها با اتکا به رمان ها نوشته 
می شود و اقتباس از آنها یک امر عادی و رایج است، گفت: 
اما در ایران متاسفانه این امر مغفول مانده است، ما به دلیل 
فقر ادبیات داستانی اتکای خود به کتاب ها و رمان ها را از 

دست داده ایم.
وی افزود: از جهت دیگر فیلمنامه نویس های ما هم دیگر 
چندان اهل مطالعه نیستند و کتاب نمی خوانند تا اگر اثر قابل 
اتکایی هم در ابیات داستانی ما باشد از آن یک فیلمنامه 
خوب در بیاورند، بنابراین اگر بخواهیم همه مشکل بحران 
فیلمنامه و فیلمنامه نویس بر یک موضوع متمرکز کنیم، 
می توانیم بگوییم متداول نبودن مطالعه نزد فیلمنامه نویس ها 

بنیادی ترین آنهاست.
فیلم نامه نویس ها دستمزد مناسبی ندارند

دستمزد  بهتر شدن وضع  آیا  اینکه  به  پاسخ  در  افخمی 
فیلمنامه نویس ها ممکن است این شرایط را بهتر کند، گفت: 
یکی از دلایلی که فیلمنامه نویس ها مجبور هستند به سرعت 
کار کنند و حتی گاهی امضای خود را پای کارهای ضعیف 
بزنند همین است که دستمزد مناسبی ندارند. به همین منوال 
کیفیت کارها هم پایین می آید. شکل گیری یک کار خوب و 
درست بیش از اینکه به بازیگر و ستاره متکی باشد به سایر 
عوامل مثل تدوین گر،  فیلمبردار، صدابردار و سایرین متکی 
است که اگر نقش و ارزش آنها به اندازه یک ستاره نباشد 
کمتر از آن هم نیست. اما با این حال دستمزد آنها با ستاره 

فیلم قابل قیاس نیست.
به   )13۸۷( حسرت  روز  تلویزیونی  مجموعه   نویسنده 
کارگردانی سیروس مقدم با بیان اینکه در خارج از کشور 
هم این مشکل رایج است، گفت: این در حالی است که 
فیلمنامه نویس ها پایه ترین عامل یک اثر نمایشی هستند و 
باید حداقل 10 درصد از بودجه تولید خرج تحقیقات، نوشتن 
و بازنویسی اثر شود تا یک کار قابل قبول از آب دربیاید. اما به 

نظر من همچنان بعید است که چنین اتفاقی بیافتد.
افخمی همچنین شکل گیری رویدادهای استارتاپی برای 
معرفی استعدادهای جوان فیلمنامه نویسی را در مسیر جذب 
و کشف استعدادها موثر دانست و خاطرنشان کرد: همین 
که بستری فراهم می شود تا فیلمنامه نویسان جوان در کنار 
تجربه و خودنمایی، کاری ارائه دهند، اتفاق خوبی است اما 
اینکه چقدر این روال بتواند به ساخت یک فیلمنامه نویس 

خوب منجر شود، مهم است.

افخمی: دستمزد فیلم نامه نویس 
با ستاره فیلم قابل قیاس نیست

به فکر باشیم

اضافه می شود که  اکران سینماها  به چرخه  امروز  از  درحالی   »تگزاس3« 
نمایش »تگزاس2« می گذرد. فیلمی که هم در ترکیب  از  حدود پنج سال 
بازیگران و هم در لوکیشن، متفاوت از فصل اول خود بود و همین باعث شد 
اقبال خوبی از آن صورت بگیرد. دو مولفه ای که به نظر نمی رسد در قصه و 

ترکیب بازیگران »تگزاس3« اتفاق افتاده باشد.
به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، فاصله یک ساله بین اکران تگزاس 1 و 2 
این بار پنج سال به طول انجامید و پس از فرازونشیب های بسیار، تگزاس3 
روانه سینما شد. همچون دو قسمت پیشین، این قسمت را هم مسعود اطیابی 
از  تیزر کوتاهی که  به شنیده ها، پوستر و  با توجه  و  کارگردانی کرده است 
فیلم منتشر شده، به احتمال زیاد همان خط داستانی و حتی همان ترکیب 
ترکیب   2 به   1 تگزاس  از  گذار  در  اطیابی  بود.  خواهیم  شاهد  را  بازیگران 
باعث  دیده شدن  و همین هم  داد  تغییر  را  فیلم  لوکیشین  و حتی  بازیگران 
آن شد اما به نظر می رسد این تغییرات در تگزاس 3 به وسعت تگزاس 2 

نبوده است.
مسعود اطیابی کارگردانی است که چند سالی روی دور پرکاری افتاده و با 
شروع تولید تگزاس، دینامیت، انفرادی، بخارست و هتل را هم در ژانر کمدی 
کارگردانی کرد. هر چند افرادی که اطیابی در این چند سال برای تولید این 
 فیلم ها با آنها همکاری داشته، متغیر بوده اما شاکله اصلی افرادی که او با 
عنوان  به  عامریان  ابراهیم  و  شایسته  محمد  دایره  از  داشته  همکاری  آنها 
و  جمشیدی  پژمان   ،»1 »تگزاس  اصلی  است.زوج  نرفته  فراتر  تهیه کننده 
سام درخشانی بودند که شیمی خوب آن دو در سریال »پژمان« به مخاطب 

ثابت شد
حمزه صالحی نیز نویسنده ای است که بیشترین همکاری را با اطیابی داشته 
و از تگزاس 2 نیز این همکاری شروع شده است و پس از آن به دینامیت، 

انفرادی و بخارست رسید.
قصه آثار اطیابی نیز حول محورهای ثابتی می چرخد. علیرغم آن که اطیابی 
و  زوجین  درباره  آن  قصه  که  آثاری  و  خانواده  هفت،  برنامه  در  حضور  با 
اولین  که  جنگی  خروس  از  فارغ  اما  دانست  خود  دغدغه  را  خانواده هاست 

کار کمدی او بود، در باقی آثار او در چندسال اخیر، کمتر خانواده می بینیم.
هرچند هتل نیز به اختلافات و  چالش های زوجین در بستری کمدی تکیه 
از  تگزاس هم  که  دارد  متفاوت  اطیابی سویه ای  قصه های  باقی  اما  داشت 
آنها مستثنا نیست. قصه هایی درباره آدم هایی که به قصد رسیدن به پول هر 
کاری می کنند و همین موقعیت های طنز و البته سطحی را ایجاد می کند که 
تا به اینجا علیرغم نقدهای بسیار مخاطب از آن استقبال زیادی کرده است.

شیمی  که  بودند  درخشانی  سام  و  پژمان جمشیدی   ،1 تگزاس  اصلی  زوج 
خوب آن دو در سریال پژمان به مخاطب ثابت شد و شاکله اصلی قصه در 

برزیل فیلم برداری شده بود.
اطیابی در تگزاس 2، بیشتر قصه فیلم را به بازگشت سام و پژمان به ایران 
معطوف کرد و علاوه بر آنها، دو بازیگر محبوب دیگر یعنی ژاله صامتی و 
مهدی هاشمی که هر دو سوابق خوبی در ایفای نقش های طنز داشتند را به 
قصه اضافه کرد. هرچند در این قسمت نیز تغییری در قصه سطحی تگزاس 
1 ایجاد نشد و این بار به جای شوخی با حوله پله، به مجسمه او و درگیری 
با خلافکاران بسنده شد. برای فصل جدید نیز شوخی ها به سمت مورگان 
اینجا  به  تا  اما هر چهار فیلم اطیابی  فریمن رفته است.علیرغم همه نقدها 
جزو پرفروش ترین آثار سال های اکران خود بودند. تگزاس 1 و 2 به فاصله 
یک سال، به ترتیب 14 و 25 میلیارد فروختند که برای آن سال ها، رقم قابل 

توجهی در فروش سینما بود
علیرغم همه نقدها اما هر چهار فیلم اطیابی در سال های اخیر تا به اینجا 
جزو پرفروش ترین آثار سال های اکران خود بودند. تگزاس 1 و 2 به فاصله 
یک سال، یکی در فروردین ۹۷ و دیگری در فروردین ۹۸ به ترتیب 14 و 25 
میلیارد فروختند که برای آن سال ها، رقم قابل توجهی در فروش سینما بود.

با 1 میلیون و ۷00 هزار مخاطب در رده  با آن که تگزاس 1، در سال ۹۷ 
این هزارپا بود که پرمخاطب ترین  چهارم جدول قرار گرفت و در آن سال 
اما اطیابی معطل نماند و تگزاس2 را در سال ۹۸ در حالی روی پرده  شد 
آورد که به تازگی ترمز فروش و مخاطب میلیونی رحمان 1400 کشیده شده 
بود. تگزاس2 اما با حفظ سه کاراکتر اصلی خود با بازی پژمان جمشیدی، 
سام درخشانی و بازیگر زن خارجی، توانست دوباره مخاطبان را به سینماها 

بکشاند و این بار به عنوان سومین فیلم پرفروش سال ۹۸ معرفی شود.
آنچه مسلم است و از اقبال مخاطبان از دو اثر قبلی برمی آید، فروش قابل 
که  همچنان  کرد.  بینی  پیش  تگزاس3  برای  می توان  که  است  توجهی 
محتمل است این آخرین باری باشد که سام درخشانی و پژمان جمشیدی 
با یکدیگر همبازی می شوند و حداقل تا مدت ها از این دو بازیگر، فیلمی در 
نظر  به  اطیابی،  این سه گانه  تکمیل شدن  به علاوه  دید.  نخواهیم  کنار هم 
می رسد تگزاس 3 پای مخاطبانی که دو قسمت پیشین را دنبال کرده اند را 

نیز دوباره به سینماها باز کند.

برگ سبز )شناسنامه(خودرو سواری پژو پارس 
رنگ خاکستری متالیک مدل1389 رنگ خاکستری 
متالیک به شماره انتظامی518ه 79ایران63و به 
شماره موتور12489089603و به شماره شاسی

NAAN21CA0AK784498 به نام مجید صالحی مفقود 
گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد .

سند موتورسیکلت سیستم MKZ  تیپ 
150CC  مدل 1395 به رنگ سفید به شماره 

موتور 0149NDR116351  به شماره تنه 
150M9571559***NDR  به شماره پلاک ایران 

144 – 89861  به نام محمدرضا گلی به شماره ملی  
4271556505   مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی:
 مشکل حوزه فرهنگ در ویترین است ؛ محکوم به انتخابیم

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور با تاکید بر اینکه مشکل حوزه 
فرهنگ در ویترین است، گفت: این مشکل را کتابخانه، کتاب فروشی، 
سینما و تئاتر دارد. حجم فیلم هایی که در سینما داریم بیش از امکان 
باید  انتخاب  در  هستیم  انتخاب  به  محکوم  ما  است،  آن ها  اکران 
ذائقه عمومی را رعایت کنیم، کتابخانه ملاحظه دیگری هم دارد، با 

مخاطبانی سر و کار دارد که به اعتماد کتابخانه وارد می شوند.
مهدی رمضانی در گفت وگو با خبرنگار کتاب ایرنا، با تاکید بر اینکه 
کتابخانه مرکز گسترش اطلاعات است، گفت: اصلی ترین این اطلاعات 
کتاب است اما حلقه های دیگری هم وجود دارد، کتابخانه باید برطرف 
کننده نیاز اطلاعاتی مردم اطرافش که خدمت گیر کتابخانه محسوب 
می شوند، باشد، اساسا این نگاه در کشور تازه شکل می گیرد و ما روی 

آن کار می کنیم.
کتابخانه باید برطرف کننده نیاز اطلاعاتی مردم اطرافش که خدمت گیر 

کتابخانه محسوب می شوند، باشد
کتاب  قیمت  تاثیر  درباره  کشور  عمومی  کتابخانه های  نهاد  دبیرکل 
بر دسترس پذیر بودن آن برای مردم و نقش کتاب خانه های عمومی 
توضیح داد: زمانی که قیمت کتاب افزایش پیدا می کند، قدرت خرید و 
تهیه کتاب مردم پایین می آید، کتابخانه می تواند این فاصله را کم کند 
و با خرید کتاب و قراردادن آن در کتابخانه ها امکان امانت گرفتن آن 

کتاب را برای جامعه فراهم کند. دولت به این امر اهتمام جدی دارد.
او ادامه داد: تلاش داریم در تکمیل پروژه های ناتمام در خرید کتاب و 
با بگارگیری و توسعه کتابخانه های سیار این دیدگاه را پیش ببریم؛ زیرا 
از شروع دولت سیزدهم تا به امروز بیش از 100 درصد کتابخانه های 
سیار نهاد کتابخانه های عمومی افزایش پیدا کرده است. پیش از این 
کتابخانه سیار  از 50  بیش  الان  و  داشتیم  کتابخانه سیار  حدود 20 
داریم، اما برای فرآهم آمدن دسترسی عادلانه این عدد باید افزایش 
جدی پیدا کند. رئیس جمهور شهید، سرپرست ریاست جمهوری و وزیر 

فرهنگ و ارشاد اسلامی به این مساله اهتمام دارند.
رمضانی افزود: بر اساس دستوری که وزیر صمت داد، خودروسازان 
از محل مسئولیت اجتماعی که دارند، ملزم شدند 200 خودرو را به 
میان  داشت  توجه  باید  دهند.  اختصاص  عمومی  کتابخانه های  نهاد 
تخصیص خودرو و آماده شدن آن برای فعالیت کتابخانه ای اقدامات 
بسیاری انجام می شود. در خرداد 1403 حدود 5 دستگاه اولیه آماده 
است و امیدواریم در روزهای آینده تحویل ما شود. همچنین امید است 
با همتی که وجود دارد 200 کتابخانه سیار را به سر جمع خودروهای 

سیار اضافه کنیم.
تهران به لحاظ سرانه فرهنگی جزء محروم ترین شهرهای کشور است

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور ادامه داد: تهران در سرانه 
فرهنگی زیرساختی جزء محروم ترین شهرهای کشور است و به نظرم 
در حوزه های دیگر هم این مساله مطرح است. در سینما، فضای تئاتر 

و در همه ریزفضاهایی که در حوزه فرهنگ وجود دارد از نظر تعداد 
جمعیت و دسترسی و مساحت تهران جزء محروم ترین ها است. در 
نتیجه در تهران وضعیت خوبی نداریم، اما نمونه خوب یک فضای 
فرهنگی در تهران کتابخانه پارک شهر است، با توجه به وسعتی که 

این کتابخانه دارد، خدمات جدید برای آن تعریف شده است.
بزرگترین کتابخانه  با مساحت 1۸ هزار متر  اراک  کتابخانه مرکزی 

عمومی غرب آسیا است
رمضانی با اعلام اینکه وضعیت فرهنگی در دیگر شهرهای کشور، 
بهتر از تهران است، گفت: چند روز پیش کتابخانه شهید دستغیب در 
شیراز مورد بازسازی و باز طراحی قرار گرفت و افتتاح شد. ساختار این 
کتابخانه از آنچه قبلا بود کاملا متفاوت است. یکی از همکاران ما از 
کتابداران قدیمی آن کتابخانه که همسر او هم از اساتید علم اطلاعات 
و دانش شناسی است خانم سن بالایی هستند و به من گفتند که قبلا 
در این کتابخانه بودند و می توانند گواهی بدهند که با 50 سال قبل 

چقدر تفاوت دارد.
او با اشاره به اینکه کتابخانه هایی بر اساس مدل جدید در این دوران 
بازسازی و افتتاح می شوند، افزود: خدمات در این کتابخانه ها بر اساس 
متراژی که دارند ارائه می شود. کتابخانه مرکزی اراک با مساحت 1۸ 
هزار متر بزرگترین کتابخانه عمومی غرب آسیا است. فضای متفاوتی 
است. می توان گفت متراژ کتابخانه های ایران میان 13 تا 14 هزار متر 
است. باید توجه داشت هرچه متراژ کتابخانه بزرگ تر باشد، خدمات در 
آن کتابخانه گسترده تر خواهد بود. در هفته دولت سال گذشته یک 
کتاخانه در حاشیه شهر زنجان در منطقه کم برخوردار و آسیب پذیر 

افتتاح کردیم، این کتابخانه 300 متر بود.
مشکل حوزه فرهنگ، در ویترین است

و  انتخاب  کتابخانه ها  مخازن  برای  که  کتاب هایی  درباره  رمضانی 
خریداری می شود، توضیح داد: وقتی موفق هستیم که بتوانیم نیازها و 
نظرات مردم را تامین کنیم. این مساله به عنوان پایه یک گذاره قطعی 
مطرح است اما آیا هر آنچه در بازار نشر منتشر می شود امکان قرار 

گرفتن در کتابخانه را دارد؟ حتما پاسخ نه است زیرا همین کتابخانه ای 
که در شیراز افتتاح شد، الان ۸0 هزار جلد کتاب دارد و این تعداد تا 
100 هزار جلد قابل افزایش است. اما در کشور سالی ۷0 هزار کتاب 
منتشر می شود. امکان وجود همه کتاب ها در مخازن نیست، پولش 
نیست، کدام کتاب خوانی همه کتاب هایی را که به آن علاقه دارد در 

خانه نگهداری می کند؟.
اینکه مشکل  بر  تاکید  با  کتابخانه های عمومی کشور  نهاد  دبیرکل 
کتابخانه،  را  مشکل  این  داد:  ادامه  است،  ویترین  در  فرهنگ  حوزه 
کتاب فروشی، سینما و تئاتر دارد. حجم فیلم هایی که در سینما داریم 
انتخاب هستیم در  به  اکران آن ها است. ما محکوم  امکان  از  بیش 
انتخاب باید ذائقه عمومی را رعایت کنیم. کتابخانه ملاحظه دیگری 
هم دارد. در کتابخانه مخاطبانی وجود دارند که به اعتماد کتابخانه 

وارد می شوند.
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی: مشکل حوزه فرهنگ در ویترین 

است/ محکوم به انتخابیم
می دهیم/  قرار  اولویت  در  را  مردم  و سلایق  نظر  کتاب  انتخاب  در 

پرامانت ترین عنوان کتابخانه های عمومی کدام کتاب است؟
به گفته رمضانی برخی از کتاب ها خیلی جذاب اند و پروانه ساخت، 
از منظر  اما  دارند  را  ارشاد اسلامی  و  تولید و مجوز وزارت فرهنگ 
که  برای کسی  حداقل  نیست؛  مطالعه  برای  توصیه  قابل  حاکمیتی 
تازه شروع به کتاب خوانی حرفه ای کرده است. برخی از کتاب ها برای 
مراجعه و مواجهه نیاز به سواد اولیه دارند. یک کتابخوان حرفه ای با 
پشتوانه ذهنی و فکری، با جوانی که تازه می خواهد وارد فرایند شود 

خیلی متفاوت است.
برخی از کتاب ها خیلی جذاب اند و مجوز وزارت فرهنگ را دارند از 

منظر حاکمیتی اما قابل توصیه برای مطالعه نیست
اینکه خانواده  به  اشاره  با  کتابخانه های عمومی کشور  نهاد  دبیرکل 
کتابخانه را محیط امنی می داند، ادامه داد: خانواده ها به محتوایی که در 
کتابخانه ارائه می شود اطمینان دارند، تلاش می کنیم در کتابخانه های 
به  به همین دلایل محکوم  اما  قرار دهیم  را  مرکزی همه کتاب ها 
انتخاب هستیم. در انتخاب کتاب نظر و سلایق مردم را در اولویت 

قرار می دهیم.
او با ارائه مثالی نقض درباره سلیقه کتابخوانی مردم، توضیح داد: تعداد 
زیادی از افراد جامعه هنوز کتاب های مخازن کتابخانه ها را نخواندند. 
پس همین مخازن برای آن ها قابل ترویج است. پرامانت ترین کتاب 
در کتابخانه عمومی »قصه های خوب برای بچه های خوب« نوشته 
مهدی آذریزدی )در سال 1335 منتشر شد( است. این کتاب جدیدی 

نیست اما هنوز جزء پرامانت ترین ها است.

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  
فاقد سند رسمی

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

و   14036031۸004001436 شمارهایی  راي    برابر 
14036031۸004001425  مورخه  1403/2/۸   موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در 
واحد ثبتي  رودبار ،  تصرفات  سید اسمعیل  حسینی   علی آبادی  و سید 
محسن حسینی  علی آبادی  فرزندان  سید حسین  مورد تایید قرار گرفت .

1-ششدانگ   یک قطعه  زمین مزروعی    بمساحت  5653/33    مترمربع  
مشاعا  بالسویه  به  شماره   پلاک  فرعي 4۸0   مجزی  از پلاک 12  
فرعی    از اصلي  22    واقع  در  انارکول  بخش  1۸ گیلان   از مالکیت    
میر حسین حسینی  و غیرو به آدرس  شهرستان رودبار -   انارکول محرز 
گردیده است .لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي 
مي شود  در صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  

اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو 
ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  
یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  
تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  

اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/3/۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/23

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري  م- الف : 3۷3
***

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  
فاقد سند رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

   1403/1/15 مورخه    14036031۸004000204 شماره  راي    برابر 
موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  

سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ،  اقای محمد اسمعیل  حجت 
شمامی  فرزند   شفیع     مورد تایید قرار گرفت .

1-ششدانگ   یک قطعه  باغ   بمساحت  ۹60۸/15    مترمربع  به  شماره   
پلاک  فرعي 1624   مجزی  از پلاک ۷۷  فرعی    از اصلي  22    واقع  
در  شمام       بخش  20 گیلان   از مالکیت        رضا حجت شمامی  
و  غیرو   به آدرس  شهرستان رودبار -   شمام   محرز گردیده است .لذا  
به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  
میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  
اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  
در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/25تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 25۹



 

راه آهن رشت- بندر کاسپین به عنوان بخشی از راه آهن قزوین- رشت و آخرین قطعه از کریدور ریلی »دریا به دریا«، در آستانه افتتاح قرار گرفت و به زودی مورد بهره برداری قرار می گیرد.
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، راه آهن رشت- بندر کاسپین به عنوان یکی از مهمترین پروژه های ریلی و اولویت دار کشور با هدف تکمیل کریدور شمال- جنوب فردا )سه شنبه، هشتم خرداد( و با حضور »مهرداد بذرپاش« وزیر راه و شهرسازی به بهره برداری می رسد.

این مسیر ریلی اتصال ریلی مرکز استان گیلان به بندر انزلی را فراهم می سازد که این رویداد از نظر مبادلات تجاری و بازرگانی با کشورهای منطقه و اروپا از اهمیت بالایی برخوردار است.
راه آهن رشت- بندرکاسپین به طول 3۷ کیلومتر با اعتبار بیش از 30 هزار میلیارد ریال احداث شده است و ارزش روز آن افزون بر 60 هزار میلیارد ریال برآورد می شود.

این پروژه ریلی آخرین بخش از کریدور ریلی دریا به دریا است که اتصال ریلی بنادر جنوبی کشور به بنادر شمالی در استان گیلان را برقرار و امکان مبادله بار ترکیبی از طریق ایران برای منطقه را فراهم می کند.
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راه آهن رشت-کاسپین به زودی افتتاح می شود4

خبر

با  گیلان  زیارت  و  حج  مدیرکل 
اشاره به اتمام اعزام زائران استان به 
سفر معنوی حج تمتع گفت: 630 
زائر از این خطه به سرزمین وحی 

اعزام شدند.
گو  و  گفت  در  اسکندری    وحید 
اعزام  کرد:  اظهار  ایرنا  خبرنگار  با 
زائران حج تمتع از گیلان در قالب 

پنج کاروان و سه پرواز بوده که 2 پرواز از فرودگاه بین المللی سردار جنگل رشت 
و یک پرواز از فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( تهران انجام شد.

وی بیان کرد: نخستین اعزام زائران حج تمتع بامداد پنجشنبه گذشته با 2 کاروان 
120 و ۹5 نفر و 2 کاروان دیگر به تعداد 135 و ۹5 نفر به همراه عوامل حج 

و زیارت عصر همان روز از فرودگاه سردار جنگل رشت به مدینه اعزام شدند.
مدیرکل حج و زیارت گیلان اضافه کرد: همچنین یک کاروان به تعداد 1۸5 زائر 
عصر روز گذشته )دوشنبه( از فرودگاه بین المللی امام )ره( تهران عازم سرزمین 

وحی شدند.
وی با بیان اینکه 35۹ نفر از زائران گیلانی حج تمتع امسال زن و 2۷1 نفر مرد 
هستند، گفت: 251 نفر از شهرستان  رشت بودند و شهرستان های تالش 65 نفر، 
آستارا 60، لاهیجان 55، رودسر50، لنگرود 4۸، بندرانزلی 36، آستانه اشرفیه 1۹، 
صومعه سرا 15، فومن ۹، رودبار هشت، خمام 6، املش و سیاهکل هر یک چهار 

زائر حج تمتع داشتند.
این مسئول بیان کرد: همه زائران استان در سلامت کامل هستند؛ چهار کاروانی 
که پیش از این اعزام شده بودند زیارت روضه شریفه )صبح بانوان و بعدازظهر 
آقایان( زیارت دوره را رفتند و پس از مُحرم شدن در شجره با قطار عازم مکه 

می شوند.
وی یادآور شد: برگشت زائران حج تمتع در کشور از اول تیر آغاز می شود و زوار 

گیلانی نیز ششم تیرماه برمی گردند.
مسن ترین زائر امسال بانویی ۸2 ساله و کوچکترین آنان پسر نوجوان 12 ساله 

از رشت است.
همچنین پس از ۹ سال وقفه با فراهم شدن زمینه اعزام زائران ایرانی به حج 
عمره ۸5 گیلانی هشتم ماه گذشته از فرودگاه بین المللی امام )ره( به این سفر 

معنوی اعزام شدند.

رشت-معین:همایش گیاهان دارویی 
در  علمی  مرجعیت  محوریت  با 
علوم  دانشگاه  داروسازی  دانشکده 

پزشکی گیلان برگزار شد.
پایگاه  از  نقل  به  معین  گزارش  به 
پزشکی  علوم  دانشگاه  اطلاع رسانی 
گیلان )گیل وب دا(؛ همایش گیاهان 

علوم  دانشگاه  داروسازی  دانشکده  در  علمی  مرجعیت  محوریت  با  دارویی 
پزشکی گیلان برگزار شد.

در این همایش دکتر افشین شفقی – معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی 
اقلیم  بر گیاهان دارویی است، گفت:  اینکه تمایل مردم ما  بیان  با  گیلان 

استان های شمالی نیز بستری مناسب برای تولید داروهای گیاهی است.
امکان  و  می شود  استفاده  دارو  جهت  گیاه   450 حدود  اینکه  بیان  با  وی 
افزایش این تعداد با تلاش دانشجویان داروسازی در آینده وجود دارد، تأکید 

کرد: استان گیلان می تواند بدل به قطب گیاهان دارویی در کشور شود.
دکتر شفقی در ادامه با اشاره به اینکه یکی از روش های حرکت به سمت 
دانشگاه نسل سه، تولید علم در این راستا است، تصریح کرد: باید تلاش 

کرد تا از این ظرفیت در استان گیلان استفاده کرد.
وی همچنین با بیان اینکه پیشینه گیاهان دارویی در ایران به حداقل هفت 
هزار سال پیش از میلاد مسیح است، خاطرنشان کرد: در دوره اسلامی نیز 
زکریای رازی در کتاب الحاوی فی الطب به گیاهان دارویی اشاره می نماید 
و در کتاب قانون ابن سینا نیز بر پایه گیاهان دارویی است و هم اکنون نیز 

در دانشگاه های بزرگ دنیا در حال مطالعه و تدریس است.
داروسازی  دانشکده  رئیس   – حصاری  دکتر  همایش  این  در  همچنین 
آموزش  توسعه  مدیر   – رو  پروین  دکتر  و  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
پزشکی دانشکده داروسازی نیز به تشریح اهمیت توجه به گیاهان دارویی 

پرداختند.
دانشکده  دانشجویان  غرفه های  همایش  این  حاشیه  در  است؛  گفتنی 

داروسازی در مجاورت بر پا شد.

رشت-معین :به گفته مدیرعامل شرکت آبفای گیلان طی سال گذشته حدود هفت 
هزار کیلومتر شبکه آب رسانی شهری و روستایی در سطح شهرستان رشت شستشو 

شد.
به گزارش معین؛ علیرضا غیاثی مدیرعامل شرکت آبفای گیلان امروز در گفت وگو 
با خبرنگار فارس در رشت با تأکید بر تأمین کیفیت مناسب آب شرب، اظهار کرد: 
و  حوزه شهری  در  آب رسانی  شبکه  از  کیلومتر   ۹۹۹ و  هزار   6 گذشته،  سال  طی 
روستایی رشت شستشو و گندزدایی شد و با عملیاتی شدن این پروژه جمعیتی بالغ بر 

یک میلیون نفر از نتایج آن بهره مند شدند.
وی همچنین از شستشوی شبکه آب رسانی روستایی خبر داد و افزود: در مدت زمان 
کیلومتر  روستایی 1۹3  ارتقاء کیفیت آب شرب مصرفي مشترکین  باهدف  مذکور، 
شبکه توزیع آب شرب روستایی شستشو و گندزدایی شد، جمعیت بهره مند از انجام 

این عملیات شامل 1۷4 هزار و 2۹3 هزار نفر است.
مدیرعامل شرکت آبفای گیلان هزینه انجام این عملیات را 25 میلیارد ریال اعلام 
با نظارت امور کنترل  کرد و گفت: شستشوي شبکه از ساعت 24 الي 4 بامداد و 

کیفیت امور آبفای رشت انجام شده است.
تولید و  از منابع  به اهمیت سنجش سلامت آب شرب استحصالی  اشاره  با  غیاثی 
تأسیسات آب رسانی، خاطرنشان کرد: طی سال گذشته، آزمونهای سنجش سلامت 
و  شهری  حـوزه  در  شیمیـایی  و  فیزیکی  پارامتـرهای  اندازه گیری  و  شرب  آب 

روستـایی رشت با نظارت شبکه بهداشت این شهرستان انجام شد.

به گفته وی، در مدت 12 ماه سال گذشته، 3۷ هزار و 350 مورد کلرسنجی در حوزه 
شهری و ۹۹ هزار و 43۹ مورد کلرسنجی در حوزه روستایی شهرستان رشت توسط 

واحد کنترل کیفی امور آبفای رشت انجام شد.

۶30 زائر از گیلان به حج تمتع اعزام شدند

دکتر شفقی معاون آموزشی دانشگاه: استان 
گیلان می تواند بدل به قطب گیاهان دارویی 

در کشور شود

شستشوی 7هزار کیلومتر شبکه 
آب رسانی رشت

خبر ادبی

رییس کل دادگستری استان گیلان؛
یگان حفاظت دادگستری گیلان در 

دستگیری دلال ها و کارچاق کن ها تلاش 
مضاعفی داشته باشد

رفع تصرف بیش از 7 هزار متر اراضی ملی 
در بندرانزلی

صادقی نیارکی با تاکید بر مبارزه با فساد در تمامی دستگاه ها تصریح 
کرد: یگان حفاظت دادگستری باید در دستگیری دلال ها و کارچاق 
به  ها  پرونده  در  واهی  و  پوچ  نفوذ های  اعمال  با هدف  که  ها  کن 

محاکم وارد می شوند تلاش مضاعفی داشته باشد.
والمسلمین  دیارمیرزا، حجت الاسلام  پایگاه اطلاع رسانی  به گزارش 
اسماعیل صادقی نیارکی رییس کل دادگستری استان گیلان با تسلیت 
و هیات همراهشان  رئیسی  الله  آیت  رئیس جمهور محبوب  شهادت 
اظهار داشت: باید همواره با اتکاء به خدای متعال خود را تجهیز کرده 

و در مسیر خدمت به مردم گام برداریم.
وی با تقدیر و تشکر از فرمانده سابق یگان حفاظت دادگستری استان 
و  اشخاص  از  حفاظت  قضایی  دستگاه  اقتدار  لحاظ  به  کرد:  تصریح 
اسناد در دادگستری ها مهم تر از حفاظت از امکنه و ساختمان هاست.

رئیس شورای قضایی استان با اشاره به هدف تشکیل یگان حفاظت 
دادگستری افزود: باید افراد و نیروهای حفاظتی بیشتری در راستای 
این  در  لازم  های  آموزش  و  شده  جذب  قضایی  محاکم  از  حفاظت 

خصوص به آنان ارائه شود.
وی تکریم مراجعین را یکی از وظایف یگان حفاظت برشمرد و ابراز 
داشت: تکریم ارباب رجوع از برنامه های عملیاتی قوه قضائیه است 
همکاران  از  تکریم  کنندگان،  مراجعه  کرامت  حفظ  بر  علاوه  باید  و 

قضایی نیز در دستور کار یگان حفاظت قرار گیرد.
به  اشاره  با  نیارکی  صادقی  اسماعیل  والمسلمین  حجت الاسلام 
خاطر  قضایی  دستگاه  استقلال  همچنین  و  حفاظت  یگان  استقلال 
نشان کرد: استقلال دادگستری و یگان حفاظت باید در عین تعامل با 

سایر مجموعه ها حفظ شود.
وی با تاکید بر مبارزه با فساد در تمامی دستگاه ها تصریح کرد: یگان 
حفاظت دادگستری باید در دستگیری دلال ها و کارچاق کن ها که با 
هدف اعمال نفوذ های پوچ و واهی در پرونده ها به محاکم وارد می 

شوند تلاش مضاعفی داشته باشد.
کنترل  سامانه  افزود:  پایان  در  گیلان  استان  دادگستری  کل  رییس 
تردد ورود و خروج افراد به محاکم قضایی اقدامی پیشگیرانه است که 

یگان حفاظت باید از این سامانه، بهره ی حداکثری را حاصل نماید.

انتظامی  فرمانده 
تصرف  رفع  از  بندرانزلی 
متر   ۷000 از  بیش 
ملی  اراضی  از  مربع 
و  میلیارد   11 ارزش  به 
در  ریال  میلیون   300
این  روستاهای  از  یکی 

شهرستان خبر داد.
سرهنگ امیر وهاب زاده، 

هفتم خردادماه در تشریح این خبر اظهار کرد: حفظ و حراست از منابع 
طبیعی و ملی از اولویت های اصلی مجموعه انتظامی است و مبارزه 
با زمین خواران و سودجویان این عرصه به صورت مستمر در دستور 

کار پلیس قرار دارد.
وی با بیان اینکه در پی دریافت خبر تصرف اراضی ملی توسط فردی 
سودجو در یکی از روستاهای محدوده منطقه آزاد، پیگیری موضوع در 
دستور کار پلیس قرار گرفت، افزود: ماموران پلیس آگاهی در خلال 
رسیدگی به این پرونده با کارشناس اداره منابع طبیعی به آدرس محل 

مورد نظر اعزام شدند.
فرمانده انتظامی شهرستان بندرانزلی با اشاره به اینکه در بازدید از این 
زمین مشخص شد، متهم ۷550 مترمربع از اراضی ملی را به تصرف 
خود درآورده و به صورت غیرقانونی آن را به وسیله پایه های چوبی 
متهم 50  این خصوص  در  و سیم خاردار محصور کرده  است، گفت: 
ساله این پرونده برای سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی شد.

این مقام انتظامی ارزش تقریبی این اراضی را طبق نظر کارشناسان 
11 میلیارد و 300 میلیون ریال عنوان کرد و افزود: با حکم قضایی 

کلیه آثار تجاوز جمع آوری و رفع تصرف انجام شد.
سرهنگ وهاب  زاده خاطرنشان کرد: زمین خواران بدون در نظر گرفتن 
حق عامه مردم در بهره مندی از نعمت های خدادادی با هدف رسیدن 
به سودهای کلان اقدام به تصرف اراضی ملی و منابع طبیعی می کنند 
که برای مقابله با این مشکل، همکاری همه مردم و دستگاه ها الزامی 

است.

مدرک کاردانی  ناپیوسته خانم صدیقه قادر 
کمازانی فرزند  آیت الله 

با شماره ملی ۳۹۳۴۳۳۲۵۰۱
شماره دانشجویی ۱۹۶۸۹۹۱۶۲۵۰۱

رشته مهندسی تکنولوژی نرم افزار
دانشگاه آزاد اسلامی ملایر واحد سما

مفقود گردید و از درجه اعتبار ساقط می گردد.

رییس شورای اسلامی شهر رشت گفت: یکی از میادین شهر رشت به 
نام »شهید جمهور« نامگذاری می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، محمد حسین واثق کارگرنیا در یکصد و سی 
و یکمین جلسه علنی شورا در ساختمان جلسات شورای شهر رشت با 
اظهار کرد: گوشه  فتح خرمشهر  و خاطره شهدای  یاد  داشت  گرامی 
گوشه ایران اسلامی، مطهر به خون رزمندگانی است که برای حفظ 
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، جان خود را فدا کردند و در سی 
ام اردیبهشت ماه طی یک حادثه بسیار تلخ و تأسف بار رئیس جمهور 
از مناطق محروم آذربایجان  بازدید  ایران در شرایطی که قصد  خادم 
شرقی به همراه امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه و همچنین استاندار و 
نماینده ولی فقیه آذربایجان شرقی را داشتند، به همراه جمعی دیگر از 
خدمتگزاران به نظام جمهوری اسلامی ایران، به دلیل سقوط بالگرد به 

فیض عظیم شهادت نائل آمدند.
وی با بیان اینکه رئیس جمهور شهید و تمامی هیئت همراه یک وجهه 

مشترک ویژه داشتند، افزود: مردمی بودن و ارادت قلبی به ملت بزرگ 
ایران اسلامی، ویژگی مشترک شهید رئیسی ریاست جمهوری و هیئت 
همراه بود و ملت بزرگ ایران اسلامی نیز با حضور میلیونی خود در 
را  خود  قلبی  هوایی، علاقه  سانحه  این  پیکر شهدای  تشییع  مراسم 

نسبت به این شهدای گرانقدر نشان دادند و اعتقاد داریم که شهادت 
فیض بزرگی بود که از سوی خداوند تبارک و تعالی نصیب آنان شد 
ایران  و شهدای خدمت شفیع همه باشند و مردم همیشه در صحنه 
اسلامی با حضور حداکثری در انتخابات پیش رو، فردی اصلح را برای 

جایگاه ریاست جمهوری انتخاب کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر رشت به نامگذاری یکی از میادین اصلی 
شهر رشت به نام رئیس جمهور شهید رئیسی اشاره کرد و گفت: این 
طرح به صورت دو فوریتی در جلسه صحن علنی امروز شورا بررسی 

می شود.
اعضای شورای اسلامی شهر رشت با پیشنهاد رئیس شورای اسلامی 
شهر رشت مبنی بر نامگذاری یکی از خیابان ها به نام شهید جمهور و 
پیشنهاد مسعود عباس نژاد عضو شورای شهر رشت بابت نامگذاری 
امیر  خارجه شهید،  امور  وزیر  نام  به  رشت  خیابان های شهر  از  یکی 

عبداللهیان موافقت کردند.

قاچاقچی  یک  دستگیری  از  گیلان  موادمخدر  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
موادمخدر و همدستش و کشف 116 کیلوگرم تریاک در بازرسی از منزل 

وی در شهرستان آستانه اشرفیه خبر داد.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیلان، سرهنگ علی احمدپور روز 
دوشنبه با اشاره به اینکه در پی دریافت گزارشی مبنی بر فعالیت یک 
قاچاقچی در زمینه توزیع موادمخدر در سطح استان گیلان، بررسی موضوع 
در دستور کار پلیس قرار گرفت، افزود: پس از انجام تحقیقات نامحسوس و 
پشتیبانی اطلاعاتی سربازان گمنان امام زمان )عج(، صحت موضوع برای 
پلیس محرز و مخفیگاه متهم در شهر آستانه اشرفیه مورد شناسایی قرار 

گرفت.
رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان گیلان از اعزام ماموران اداره عملیات 
ویژه به محل اختفاء این فرد و کشف 116 کیلوگرم ماده مخدر از نوع تریاک 
در بازرسس از این مکان خبر داد و گفت: متهم 41 ساله به همراه همدست 
4۹ ساله اش دستگیر و با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار 

مرجع قضائی قرار گرفتند.
این مقام انتظامی در پایان از خانواده ها خواست، برای ریشه کن کردن اعتیاد 
که موجب تباهی جوانان و نوجوانان می شود، هرگونه اطلاعات و اخبار در 
این خصوص را به مرکز فوریت های پلیس 110 اطلاع دهند.بیش از 10 

هزار مترمربع اراضی ملی در گیلان رفع تصرف شد
بنا به گزارش دیگری از این پایگاه خبری، فرمانده انتظامی بندرانزلی از رفع 

تصرف بیش از هفت هزار متر مربع از اراضی به ارزش 11 میلیارد و 300 
میلیون ریال در یکی از روستاهای این شهرستان خبر داد.سرهنگ امیر 
وهاب زاده با بیان اینکه در پی دریافت خبر تصرف اراضی ملی توسط فردی 
سودجو در یکی از روستاهای محدوده منطقه آزاد، پیگیری موضوع در دستور 
کار پلیس قرار گرفت، افزود: ماموران پلیس آگاهی در خلال رسیدگی به این 
پرونده با کارشناس اداره منابع طبیعی به آدرس محل مورد نظر اعزام شدند.

وی با اشاره به اینکه در بازدید از این زمین مشخص شد، متهم هفت 
هزار و 550 متر مربع از اراضی ملی را به تصرف خود درآورده و به صورت 
غیرقانونی آن را به وسیله پایه های چوبی و سیم خاردار محصور کرده، بیان 
کرد: در این خصوص متهم 50 ساله این پرونده برای سیر مراحل قانونی به 

مرجع قضائی معرفی شد.
این مقام انتظامی ارزش تقریبی این اراضی را طبق نظر کارشناسان 11 
میلیارد و 300 میلیون ریال عنوان خاطرنشان کرد: با حکم قضائی کلیه آثار 

تصرف جمع آوری و رفع انجام شد.
همچنین فرمانده انتظامی رضوانشهر گفت: متصرف بیش از سه هزار متر 
مربع از اراضی ملی به ارزش 62 میلیارد ریال به دادسرای این شهرستان 
معرفی شد.سرهنگ حامد شادبهر از دریافت خبر تصرف اراضی ملی توسط 
فردی سودجو در یکی از روستاهای بخش پره سر شهرستان رضوانشهر 
و پیگیری موضوع توسط پلیس خبر داد و گفت: پس از انجام تحقیقات، 
ماموران آگاهی به همراه کارشناسان اداره منابع طبیعی و جهاد کشاورزی به 

محل اعلامی، اعزام شدند.
فرمانده انتظامی شهرستان رضوانشهر با بیان اینکه در بازدید از زمین مورد 
نظر مشخص شد، متهم سه هزار و 100 متر مربع از اراضی ملی را به تصرف 
خود درآورده و به صورت غیرقانونی آن را به وسیله سیم خاردار و فنس 
محصور کرده، افزود: متصرف 42 ساله این پرونده برای سیر مراحل قانونی 

در اختیار مرجع قضائی قرار گرفت.
این مقام انتظامی خاطرنشان کرد: با حکم قضائی و به استناد تبصره یک 
ماده 55 قانون حفاظت و بهره برداری از جنگل ها و مراتع، کلیه آثار تجاوز 
جمع آوری و رفع تصرف انجام شد و کارشناسان ارزش تقریبی این اراضی را 

62 میلیارد ریال برآورد کردند.

به  اشاره  با  گیلان  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
دولت  در  گیلان  در  صنعت  توسعه  راهبردی  برنامه  تدوین 
کارآفرینان و جذاب تر  و  با ورود سرمایه گذار  سیزدهم، گفت: 
کردن زیرساخت ها برای سرمایه گذار، 112واحدراکد در دولت 

سیزدهم در شهرک های صنعتی گیلان احیاشده است.
مهدی محبوبی مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان 
در گفت وگو با خبرنگار فارس در رشت ضمن تسلیت شهادت 
سانحه  در  ایشان  همراهان  و  رئیس جمهور  رئیسی  آیت الله 
بالگرد، با اشاره به احیا واحدها در دولت سیزدهم، اظهار کرد: 
با ورود سرمایه گذار و کارآفرینان و جذاب تر کردن زیرساخت ها 
برای سرمایه گذار، 112 واحد در دولت سیزدهم در شهرک های 

صنعتی گیلان احیاشده است.
وی یکی از بااهمیت ترین کار برای جذب سرمایه گذار را توسعه 
در   1402 سال  در  شرکت  این  افزود:  و  دانست  زیرساخت ها 

مقایسه با سال 1401 در توسعه زیرساخت ها 11۹ درصد و در 
تأمین منابع 226 درصد رشد داشته است.

به گفته مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان، رشد 
شاخص های زیرساختی در شرکت شهرک های صنعتی گیلان 
بوده  درصد   400 پیشین  دولت  به  نسبت  سیزدهم  دولت  در 

است.
محبوبی با بیان اینکه در مدت دو سال گذشته برنامه ای را در 
شرکت شهرک های صنعتی تدوین و شاخص هایی را در نظر 
گرفتیم، افزود: تمام شاخص ها در این مدت انجام شده و حتی 

فراتر از شاخص های تدوین شده حرکت کردیم

رییس شورای اسلامی شهر رشت مطرح کرد؛نامگذاری یکی از میادین رشت به نام »شهید جمهور«

۱۱۶ کیلوگرم تریاک از یک قاچاقچی در گیلان کشف شد

مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی گیلان خبر داد:  
احیای ۱۱2 واحد راکد گیلان در دولت شهید رئیسی 

آگـهی مـناقصه عـمومی

سیاهکل لاهوتی-شهردار  کمیل 

شهرداری سیاهکل در نظر دارد عملیاتهای اجرایی مشروحه خود را از طریق بر گذاری 
مناقصه عمومی در سامانه ستاد به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید علاقه مندان با 
توجه به شرایط زیر میتوانند از تاریخ1403/03/05لغایت1403/03/13 نسبت به خرید 
اسناد  وشرکت در مناقصه اقدام نمایند  -آخرین مهلت جهت ارائه پیشنهاد ها در سامانه 

دولت )ستاد(تا پایان ساعت14/30روز 1403/03/24 میباشد.
معرفی  با  )همراه  کنندگان  شرکت  با حضور  شده  ارائه  های  پیشنهاد  بازگشایی  تاریخ 

نامه( مورخ26 /1403/03 ساعت 11صبح در شهرداری خواهد بود - 
1-مناقصه تهیه مصالح واجراءزیر سازی  جهت احداث بلوار 24متری شهر سیاهکل با 

بررآورد اولیه 140/3۹6/65۸/533ریال
با  مربع  1000متر  مساحت  با  سیاهکل  دیلمان  شهر  میدان  نما  آجر  اجراء  2-مناقصه 

استفاده از آجر نسوز برآورد اولیه14/۸1۹/00۹/۷12ریال
3- مناقصه اجراء  زیرسازی وجدول گذاری خیابان به طول 1400متر در حاشیه کانال 

شهر سیاهکل با برآورد اولیه به مبلغ ۷۹/456/۹۷1/056ریال
4- هزینه انتشار آگهی برعهده برنده مناقصه میباشد 

نوبت دوم
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سرپرست انتظامي شهرستان بندرترکمن از کشف موتورسیکلت سرقتي و دستگیري سارقان خبر داد.  سرهنگ«ابراهیم زارع » در تشریح این خبر  اظهار داشت: در پي اعلام سرقت موتورسیکلت موضوع در دستور کار ماموران کلانتري 11 قرار 
گرفت .

 وي افزود: با اقدامات پلیسي و تلاش ماموران کلانتري 11، سارقان شناسایي و دستگیر شدندو پس از بازجویي هاي فني به سرقت  اعتراف کردند .
سرهنگ زارع افزود : سارقان به دستگاه  قضایي معرفي و روانه زندان شدند و موتورسیکلت به مالکش تحویل گردید .

 چهار شنبه  9 خرداد  1403سرپرست انتظامي شهرستان ترکمن بیان داشت هدف اصلي پلیس برخورد قاطع با مجرمان وناامن کردن محیط براي آنان و همچنین پاسداري از حقوق اقشار مختلف جامعه است .
 شماره 6772 

کشف سرقت موتورسیکلت و دستگیري 3 سارق در بندرترکمن 

سازمان مدیریت پسماند آهنگ تغییر 
ساختار در مدیریت پسماند استان گلستان 

را کلید زد

برگزاری نشست مشترک آتش نشانی 
، قرارگاه جهادی محلات و کانون 

مساجد گلستان

مدیر عامل سازمان مدیت پسماند استان گلستان اظهار 
کرد:  این سازمان از دو سال گذشته آهنگ تغییر ساختار 
و پیشرفت را  در مدیریت پسماند استان  گلستان را کلید 

زده است .
 ملک در خصوص آخرین وضعیت مدیریت پسماند در 
استان,  با اشاره به اقدامات صورت گرفته در مرکز پزدازش 
غرب استان گفت: تغییر روش مدیریت پسماندها نقش 
بسزایی در سرعت بخشیدن به اجرای این موضوع در 
دارد  تلاش  پسماند  مدیریت  سازمان  و  داشته  استان 
روشهای سنتی دفن و پردازش زباله ها را به صورت صد 
درصدی به روش های مدرن تبدیل کند.اما یکی از دغدغه 
های  اساسی ما ایجاد لندفیلهای  بهداشتی در این سایت 
می باشد و با  توجه به وعده های عنوان شده به مردم 
شریف و قدرشناس استان بویژه غرب گلستان، در حال 
لندفیل مهندسی بهداشتی و نصب ژئوممبران جهت دفن 
پسماندهای خانگی خطوط پردازش در سایت آق قلا انجام 
پذیرفته و امیدواریم به زودی دغدغه مردم این منطقه 

مرتفع گردد.
وی تصریح کرد: این  سازمان بر اساس وظیفه و  رسالت 
سازمانی و مطابق ضوابط زیست محیطی و بهداشتی در 
جهت کمک به نسلهای آینده، تلاش دارد  زباله  را که به 
عنوان یک معضل گریبانگیر انسان شده است را مدیریت 

کند.
ی  شهرداریه  پسماند  مدیریت  سازمان  عامل  مدیر 
مجوز  پیگیری  حال  در  حال حاضر  در   : گفت  استان 
ساخت  سومین خط پردازش 250 تنی در این سایت 
هستیم�🔺�وی در ادامه یادآور شد: طی 2 سال اخیر در گام 
اول در سایت آق قلا  دومین خط پردازش 250 تنی، خرید 
ماشین آلات جهت تقویت ناوگان حمل در استان، احداث 
لندفیل مهندسی بهداشتی و نصب ژئوممبران با ظرفیت 
40 هزار متر مکعب جهت دفن پسماندهای خانگی خطوط 
پردازش، احداث لندفیل مهندسی بهداشتی با ظرفیت 10 
هزار مترمکعب جهت دفن پسماندهای پزشکی، اجرای 
فاز اول سالن تخمیر روباز به مساحت 2200 متر مربع و 
اعتبار 3 میلیارد تومان، احداث 4 سازه های بتنی جهت 
جمع آوری و بارگیری ریجکتی با اعتباری بالغ بر 5/4میلیارد 
تومان، خرید 40 هزار تن خاک جهت ساماندهی و پوشش 
پسماندهای دپو شده سنوات گذشته، اورهال ماشین آلات 
اورهال خط قدیمی، اصلاح جاده جهت تردد آسانتر سیمی 
تریلرها ، اجرای ساخت کانال جهت هدایت آب باران داخل 
محوطه کارخانه، حفر زهکش جهت هدایت شیرابه  مرکز 
دفن آق قلا در دستور کار این سازمان قرار داشت و انجام 

پذیرفت.

موسی الرضا صفری رئیس آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری گرگان از نشست مشترک  حسینی مدیرکل 
محترم کانون مساجد استان و مصطفی نودهی مسئول 
محترم قرارگاه جهادی محلات در سالن جلسات آتش 

نشانی گرگان خبر داد .
وی افزود : با توجه به اجرای طرح شهر ایمن و برنامه 
های آموزشی شهروندی و جهت استفاده از ظرفیت 
مساجد و قرارگاه جهادی محلات این نشت صبح امروز 

در آتش نشانی گرگان برگزار گردید .
وی با اشاره به اهمیت بحث ایمنی و کاهش مخاطرات 
و حوادث گفت : برنامه های آموزش ایمنی از جمله 
اقداماتی می باشد که در جهت ترویج فرهنگ ایمنی 
رویارویی  آگاهی عموم شهروندان در  ارتقاء سطح  و 
از  این رو استفاده  از  تأثیرگذار می باشد و  با حوادث 
ظرفیت مساجد و محلات می تواند کمک شایانی در 

این خصوص نماید .
وی با بیان اینکه در این نشست مقرر شد از ظرفیت 
های مشترک در راستای پیشبرد طرح های آموزش 
شهروندی از قبیل داوطلبین واکنش اضطراری محلات 
یا به اختصار دوام و یا داوطلب آتش نشان، استفاده 
شود، در ادامه افزود: هم افزایی و تعامل مشترک بین 
بخشی در ارتقاء کمی و کیفی برنامه های آموزشی، در 
مساجد و محلات از جمله اهداف این نشست می باشد.

 تا پایان خردادماه تصفیه خانه کشتارگاه صنعتی 
با اعتبار سه میلیارد و 500 میلیون تومان هزینه 

به بهره برداری می رسد
به گفته مهندس کشمیری ، تا پایان خردادماه 
، فاز سه ایجاد تصفیه خانه کشتارگاه صنعتی 
شهرداری بجنورد تکمیل و به بهره برداری می 

رسد.
مهندس کشمیری گفت: ایجاد تصفیه خانه با 
استانداردهای روز یکی از کمبودها و نواقصی 

بود که درکشتارگاه صنعتی ایجاد زحمت می کرد ودرسال گذشته  ایجاد تصفیه خانه 
استاندارد با اعتباری بالغ بر سه میلیارد و 500 میلیون تومان در سه فاز شروع و دو فاز آن 
تکمیل شده است و فاز سه شامل تکمیل تاسیسات بالغ بر۸0 درصد تکمیل شده است 

که تاپایان خردادماه به پایان خواهد رسید.
شهردار بجنورد گفت: با تکمیل این تصفیه خانه ، می توان ادعا کرد پیشرفته ترین و 
مدرن ترین تصفیه خانه کشتارگاه که فعالیتهای زیست محیطی استانداردی هم دارد در 

کشتارگاه صنعتی بکارگرفته ایم.
به گفته شهردار بجنورد ، عمر کشتارگاه صنعتی و تاسیسات آن به 20 سال می رسد و از 
همان شروع بکار اولیه ، ایرادهای فراوانی در شبکه تصفیه وجود داشت اما تلاش کردیم 
با هزینه کرد در مجموعه ، تصفیه خانه ای که بتواند حداکثر کارکرد و حداقل معایب را 

داشته باشد ، ایجاد کنیم و خوشبختانه فرایند کار رضایت بخش است .

استان  جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  مدیرکل 
قزوین گفت: ۷4 هزار و ۸۸1 برگ بارنامه حمل کالا 

در اردیبهشت ماه امسال در استان صادر شده است.
نقل  و  حمل  و  راهداری  مدیرکل  حق لطفی  جواد 
جاده ای استان قزوین گفت: اردیبهشت ماه امسال، 
بارنامه حمل کالا در استان  ۷4 هزار و ۸۸1 برگ 
سال  ماه  اردیبهشت  با  مقایسه  در  که  شده  صادر 

گذشته 1۷.61 درصد رشد داشته است.
از  -پورکاظم  معین  خبرنگار  ارسالی  گزارش  به   

قزوین،حق لطفی افزود: در این مدت، یک میلیون و 101 هزار و 403 تن کالا از مبادی 
استان توسط ناوگان حمل و نقل جاده ای جابه جا شد که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته 15.14 درصدافزایش داشته است.
مواد  و  آهن آلات  نوشابه، خاک کاشی،  انواع  میلگرد،  معدنی،  اضافه کرد: خاک  وی 
پاک کننده عمده کالا های جابه جا شده توسط ناوگان حمل و نقل جاده ای استان بوده 
است.حق لطفی ادامه داد: 10۹ شرکت حمل و نقل داخلی و یک شرکت بین المللی 
حمل و نقل کالا با 11 هزار و ۸2۹ دستگاه ناوگان و 13 هزار و 63۸ راننده دارای کارت 
هوشمند در حمل ونقل کالای استان سهیم هستند.وی در ادامه به عملکرد ناوگان وانت 
بار استان نیز از ابتدای امسال تاکنون اشاره کرد و گفت: ناوگان وانت بار استان در 2 ماهه 
فروردین و اردیبهشت سال جدید با چهار هزار و 3۹6 دستگاه دارای کارت هوشمند، 2۹1 
تن کالا را به مقاصد مختلف حمل کرده که نسبت به تاریخ مشابه در سال گذشته هزار 
و 1۹ درصد رشد نشان می دهد.به گفته حق لطفی، میزان مواد معدنی حمل شده توسط 
ناوگان حمل و نقل جاده ای استان قزوین نیز از ابتدای سال جدید تاکنون با رشدی 
40.23 درصدی نسبت به سال گذشته 52۸.۷ هزار تن بوده است.مدیرکل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان قزوین افزود: مردم می توانند شکایات و انتقادات خود از 
عملکرد شرکت ها و رانندگان را از طریق تماس با سامانه 141 مرکز مدیریت اطلاعات 
راه ها و حمل و نقل جاده ای به این اداره کل اطلاع دهند تا در سریع ترین زمان ممکن در 

کمیسیون های حمل و نقل رسیدگی شود.

آب  سهامی  عامل شرکت  -مدیر  معین  یزد- 
بازار  اندازی  راه  از  هدف  گفت:  یزد  منطقه ای 
آب در استان، بهینه سازی مصرف آب و ارتقای 
سطح بهره وری از طریق ایجاد منفعت اقتصادی 

و بهبود وضعیت معیشت کشاورزان است.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین روابط عمومی 
این شرکت، »جواد محجوبی« در نشست هم 

اندیشی با موضوع بهره وری آب در صنعت و کشاورزی و راهکارهای آن با بیان اینکه 
نیاز به بهره وری دلایل مختلفی دارد افزود: منظور از بهره وری این است که با یک 

ورودی، خروجی و نتیجه بیشتری کسب شود.
وی دلیل دیگر نیاز به بهره وری را محیط زیستی دانست و اظهار کرد: آب را باید برای 

نسل آینده حفظ کرد تا این نسل به صورت پایدار از این ثروت ارزشمند استفاده کند.
محجوبی ادامه داد: جامعه تصور نادرستی از نامحدود بودن منابع آب زیرزمینی دارد به 
همین دلیل در مدیریت مصرف آب غفلت صورت می گیرد؛ باید در جداسازی آب شرب، 

کشاورزی بهره ور و تدوین سند الگوی کشت بهتر عمل شود.
محجوبی به بهره وری آب در حوزه صنعت اشاره کرد و گفت: بهره وری در زمینه صنعت 
مستلزم توسعه تجهیزات نوین و استفاده از علوم دانش بنیان است که هردو موضوع با 

محدودیت های زیادی روبرو است.
»محمد مهدی جوادیان زاده » رئیس مرکز بین المللی قنات و سازه های تاریخی آبی نیز 
با بیان اینکه بخشی نگری در حوزه آب مانع بهره وری می شود گفت: همه ذینفعان حوزه 

آب باید در دور یک میز جمع شده و سند سازگاری با کم آبی تدوین شود.
وی با اشاره به اینکه سواد آبی مردم در گذشته بیشتر بوده است، افزود: در گذشته مردم 
قنات را می دیدند و بر اساس آن برنامه ریزی می کردند؛ همچنین در گذشته کشاورز با کم 

شدن آب قنات سطح زیر کشت را کاهش می داد و آب را مدیریت می کرد.
عباس فقیه، رئیس شرکت دانو )مشاور بازار آب( با اشاره به نهضت ملی بهره وری گفت: 
رویداد »نوآوری در بهره وری« در راستای نهضت ملی بهره وری با میزبانی بازار آب یزد 
برگزار خواهد شد.وی افزود: باید به دنبال ایده های نوآورانه در کنار فناوری های روز در 

استان بود و در نهایت سرمایه گذاری ها در همین راستا انجام شود.
بازار یا مبادله آب، یعنی فرایند خرید و فروش حقوق دسترسی به آب )حقابه( که می تواند 
به صورت دائمی یا موقت باشد؛ به زبان ساده بازار آب شامل شرکت آب منطقه ای به 

عنوان ناظر، شرکت کارگزار به عنوان مجری، خریدار و فروشنده آب می باشد.
فروشنده جهت ارائه درخواست فروش تمام یا بخشی از حقابه قانونی خود، به شرکت 
کارگزار بازار آب مراجعه و پیشنهاد فروش خود را ثبت می کند، کارگزار نیز با بررسی 
پیشنهاد خریداران و تفاهم بین فروشنده با خریدار، فرایند مبادله آب به صورت قانونی را 
بین خریدار و فروشنده آب فراهم می سازد. شرکت آب منطقه ای نیز کل فرایند مبادله 

آب را نظارت می کند.

طی حکمی از سوی مهندس موسوی مدیر عامل 
شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان مهندس 
علی رمضانی بعنوان سرپرست مدیریت برق غرب 
مهندس  زحمات  از  و  معرفی  گرگان  شهرستان 

محمد یوسف شاطری تجلیل به عمل آمد.
افتخار  به  یوسف شاطری  محمد  است   گفتنی 

بازنشستگی نائل آمدند

تا پایان خردادماه تصفیه خانه کشتارگاه صنعتی با 
اعتبار سه میلیارد و 500 میلیون تومان هزینه به بهره 

برداری می رسد

صدور 74 هزار و 88۱ برگ بارنامه حمل 
کالا در استان قزوین

مدیرعامل شرکت آب یزد: راه اندازی بازار آب 
باعث ارتقای بهره وری این حوزه می شود 

سرپرست مدیریت برق غرب شهرستان گرگان 
معرفی شد

فرهنگ«  »مرزبانان  طرح  اجرای  از  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
کانون  محوریت  با  مرزی  روستای   15 در  آوینی  شهید  قرارگاه  همت  به 
فرهنگی،هنری مساجد خراسان شمالی خبرداد که با اجرای آن زمینه توسعه 

و ارتقای فرهنگی روستاهای مرزی از سوی مرزبانان فراهم می شود. 
شمالی  خراسان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  صادقی«،مدیرکل  »تقی  دکتر 
تبیین طرح  و  تشریح  به  آوینی  قرارگاه شهید  ستاد خبری  با  در گفت و گو 
»مرزبانان فرهنگ« به عنوان یکی از طرح های این قرارگاه پرداخت و آن را 
مبتنی بر ظرفیت حلقه های میانی دانست که با بهره گیری از ظرفیت مردمی 
اجرایی می شود و به توسعه و تکثیر مرزبانان در نقاط مختلف منجر خواهد 

شد تا فرهنگ منطقه را مرزبانی کنند.  
 »صادقی« فعالیت مرزبانان فرهنگ را در حوزه های آموزشی و تربیتی در 
فرهنگی  ارتقاء  و  اجتماعی  آسیب های  از  پیشگیری  هدف  با  مرزی  نقاط 
منطقه،عنوان و تصریح کرد:البته آن ها حلقه اتصال میان حاکمیت، دولت و 
مردم هستند که هویت و ماهیتی مردمی دارند و عمدتا خودجوش و گاهی 

تیمی اقدام به حل مسئله در زمینه های مختلف کرده اند. 
وی حلقه های میانی را به نوعی نخبه های فرهنگی برشمرد که از کف میدان 
به نخبگی رسیدند نه از حوزه نظریه پردازی و در حقیقت افرادی هستند که 

موفقیت هایی  و  برداشته  مسئله  برای حل  گام هایی  و  می شناسند  را  مسائل 
کسب کردند. 

»صادقی« با اشاره به این که سال گذشته شناسایی 15 روستای مرزی در 
بخش های مرزی شهرستان های بجنورد،راز و جرگلان و شیروان که توانایی 
با  طرح  این  کرد:  است،تصریح  انجام گرفته  دارند،  ای  ویژه  استعدادهای  و 

همراهی اهالی مسجد و فعالان کانون های مساجد این مناطق اجرایی می 
شود و در واقع با قرار گرفتن کنار افراد و حمایت از آن ها، در قالب این طرح 
زمینه های عمق بخشی و توسعه طرح های آن ها در قالب قرارگاه شهید آوینی 
فراهم خواهد شد.  وی به ذکر نمونه هایی از فعالیت ها و اقدامات مرزبانان 
فرهنگ پرداخت و هویت قرآنی بخشیدن به روستا و تربیت قاریان قرآن و 
شناخته شدن آن به عنوان روستای قرآنی، در کنار فعالیت هایی در راستای 
تحکیم بنیان خانواده در مناطق مختلف را نشان از وجود مربانان فرهنگ در 
آن نقطه برشمرد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان شمالی ادامه داد: 
مقدمات طرح طی شده و طبق توافق با روستاها به شکل عملیاتی رویداد 

و طرح ها را اجرا می کنیم و خروجی آن را درچند ماه آینده خواهیم دید. 
صادقی، با بیان این که قرارگاه شهید آوینی از طرح های مختلفی در حوزه 
آموزش، رویداد و تولید تشکیل شده و مسئله محور است، تصریح کرد: در 
این طرح به دنبال خروجی هستیم تا به حل مسئله کمک کرده باشیم و اگر 
اقتضای آن شکل گیری یک جشنواره باشد،این اتفاق برای مجموعه طرح ها 
خواهد افتاد اما نکته مهم این است که هدفمان برگزاری جشنواره و سوگواره 
نیست بلکه هدف حل مسئله است و اگر به یک اجتماع و همایش و رویداد 

بزرگ منتهی شود انجام می گیرد.

رئیس کمیته امداد بوئین زهرا از مشارکت 320 میلیارد ریالی مردم 
بوئین زهرا در کمک به خانواده های تحت حمایت کمیته امداد این 

شهرستان در سال گذشته 
ابراهیمی ضمن  قزوین،هادی  از  معین  ارسالی خبرنگار  گزارش  به 
الله  آیت  محرومین  حامی  و  خدوم  رئیس جمهور  تسلیت شهادت 
رئیسی و همراهان در سانحه هوایی بیان کرد : مردم خیر و نیکوکار 
بوئین زهرا بالغ بر ۹ میلیارد ریال صدقه به نیازمندان این شهر کمک 

نمودند که این مبالغ بین نیازمندان این شهرستان توزیع شد.
وی افزود: در زمینه کمکهای مبتنی بر نیاز، 25 میلیارد ریال جمع آوری 
گردید که در جهت تامین لوازم ضروری زندگی ، احداث و تعمیر مسکن 

، درمان ، جهیزیه و سایر نیازهای خانواده های ولی نعمت هزینه شد.
وی ادامه داد: در حال حاضر 354 فرزند ایتام و محسنین تحت پوشش 
کمیته امداد بوئین زهرا قرار دارند که توسط 1۷۸۹ حامی مورد حمایت 
قرار گرفته اند و حامیان ایتام در سال گذشته بالغ بر 3۸ میلیارد ریال به 

حساب این فرزندان معنوی واریز کرده اند .
هادی ابراهیمی عنوان کرد : در راستای واگذاری کار مردم به مردم 13 
مرکز نیکوکاری در بوئین زهرا ایجاد و مشغول به فعالیت هستند که در 
همه زمینه های حمایتی ، مسکن ، درمانی و ... به خانواده های ولی نعمت 
خدمت رسانی می نمایند که در سال 1402 مبلغ 232 میلیارد ریال توسط 

مراکز نیکوکاری به نیازمندان بوئین زهرا مساعدت شده است.
مردم   : کرد  نشان  خاطر  هرا  بوئین  شهرستان  امداد  کمیته  رئیس 
کارت  شماره  طریق  از  را  خود  کمکهای  توانند  می  نیکوکار  و  خیر 
سامانه  و   *۸۸۷۷*02۸5# دستوری  کد   ،  603۷۹۹۷۹5002۸54۹
دست  به  را  خود  کمکهای   ir.www.emdad33۸0۸ اینترنتی 
ekram. سایت  به  ورود  با  گرامی  حامیان  و  برسانند  نیازمندان 

emdad.ir حمایت از فرزندان معنوی تحت حمایت کمیته امداد را 
بر عهده بگیرند.

با روسای  اندیشی  امور مالیاتی استان قزوین در جلسه هم  مدیرکل 
اتحادیه های صنفی، بر رویکرد تعاملی سازمان جهت تسهیل تکالیف 

مودیان مالیاتی تاکید کرد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین، در راستای رویکرد تعاملی با 
مؤدیان، نشستی با حضور مدیرکل امور مالیاتی استان، رئیس اتاق اصناف 
مرکز قزوین و روسای اتحادیه های صنفی، به منظور تبیین دستورالعمل 
تبصره ماده 100 و اظهارنامه های اشخاص حقیقی مربوط به عملکرد 
سال 1402 و استفاده حداکثری از ظرفیت های قانونی این تبصره برگزار 

گردید.
مدیر کل امور مالیاتی استان قزوین با اشاره به رویکرد سازمان در خصوص 
تعامل حداکثری با مودیان گفت: به منظور تکریم مودیان، اجرای عدالت 
مالیاتی، تسهیل وصول مالیات صاحبان مشاغل، دستورالعمل بهره گیری 
از ظرفیت تبصره ماده )100( قانون مالیات های مستقیم صادر و مالیات 
با تعدیلات قابل توجه در درگاه خدمات  از مودیان  این دسته  مقطوع 

الکترونیک سازمان امور مالیاتی بارگذاری می گردد.

موسوی با بیان اینکه بیش از ۷0 درصد صاحبان مشاغل استان در سال 
گذشته از تسهیلات تبصره ماده 100 استفاده نمودند، تصریح کرد: رویکرد 
سازمان مبتنی بر تسهیل گری، تکریم مؤدیان و کاهش هزینه های 
وصول مالیات است و بر همین اساس، با تغییراتی که در دستورالعمل 
تبصره ماده 100 امسال اعمال شده، میزان سقف شمولیت حکم تبصره 
ماده 100 به 150 برابر میزان معافیت موضوع ماده ۸4 افزایش پیدا کرد 
که این عدد معادل 1۸ میلیارد تومان است، به اصناف و کسبه ای که برای 
عملکرد سال 1402 مشمول این موضوع می باشند، استفاده حداکثری از 

این ظرفیت قانونی توصیه می شود.
 وی با بیان اینکه سازمان امور مالیاتی کشور با توجه به اطلاعات موجود 
در پایگاه  های اطلاعاتی سازمان و سوابق مودی، مالیات مقطوع مودیان 
مشمول این دستورالعمل را تعیین و مراتب را طی فرمی در درگاه خدمات 
الکترونیکی سازمان به نشانی https://my.tax.gov.ir بارگذاری 
می کند، اظهار داشت: مالیات نیمی از اصناف استان در سال گذشته صفر 
محاسبه شده است.وی همچنین به امکان جدید سازمان برای مودیان 

که  مالیاتی  مودیان  داشت:  بیان  و  کرد  اشاره  و سوم  دوم  های  گروه 
اظهارنامه تعاملی را بپذیرند جزء مودیان کم ریسک شناخته خواهند شد و 
در فرایند رسیدگی قرار نمی گیرند.مدیرکل امور مالیاتی استان در بخش 
دیگری از صحبت های خود با ارائه گزارشی از تخصیص عوارض به 
بخش های شهری، سلامت و ورزش همگانی گفت: در سال گذشته بالغ 
بر 34 هزار میلیارد ریال عوارض ارزش افزوده جهت مصارف عمران و 

آبادانی به حساب شهرداریهای سطح استان واریز شده است.
 گفتنی است در این نشست، مزایا و تسهیلات تبصره ماده 100 و تفاوت 
آن با اظهارنامه مالیاتی، نحوه محاسبه مالیات، ساز وکارهای بارگذاری 

فرم تبصره مذکور، جرایم کتمان و نظایر آن تشریح شد.

به همت قرارگاه شهید آوینی میسر می شود: 

 مـرزبانی از فـرهنگ بـا »مـرزبانان فرهنگ«  

مشارکت 320 میلیارد ریالی کار خیر مردم بوئین زهرا استان قزوین

مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین:
رویکرد نظام مالیاتی تعامل حداکثری و تسهیل تکالیف مودیان 

مالیاتی است

مدیرکل انتقال خون قزوین گفت: ۹۹6 جوان 1۷ تا 25 سال از ابتدای سال 
جاری تاکنون برای اهدا خون به مرکز انتقال خون قزوین مراجعه کردند که از 

این تعداد ۷20 نفر موفق به اهدا خون شدند
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،پژمان صالحی فر در این باره  اظهار 
کرد: اهدا خون جوانان 1۸ تا 25 سال به عنوان یک اقدام مهم محسوب می 
شود، چرا که با گذشت زمان و افزایش سن یا بیماری تعداد اهداکنندگان مستمر 
کمتر شده و باید از ظرفیت خونی جوانان استفاده کرد.وی با بیان اینکه عفونت 
مخفی هپاتیت ب در همه دنیا مساله بسیار مهمی محسوب می شود، ادامه داد: 
در گروه جوانان ریسک انتقال بیماری به شدت پایین است، چون از بدو تولد 
واکسن این بیماری را تزریق می کنند که این مزیت مهم اهداکنندگان جوان 
است.صالحی فر با بیان اینکه طرح های مهمی برای جوان سازی اهدا کنندگان 
خون در قزوین برنامه ریزی شده، گفت: هم اکنون سه طرح تفاهم نامه با ارتش، 

بسیج و سپاه صاحب الامر )عج( و سازمان جوانان هلال احمر در دستور کار قرار 
دارد تا از گروه سنی جوانان تحت پوشش این مجموعه ها خون گیری شود.

این مسوول با بیان اینکه می خواهیم حدود 10 درصد به جوان سازی اهداکنندگان 
خون تا پایان امسال اضافه شود، ادامه داد: تمام برنامه ریزی اداره کل انتقال 
خون برای جوان سازی اهداکنندگان خون با اهتمام جدی در سطح استان دنبال 

می شود.صالحی فر با اشاره به آمار مشارکت بانوان قزوینی در اهدا خون، توضیح 
داد: مشارکت بانوان نسبت به سال گذشته هیچ تغییری نکرده و هنوز بر 6.3 دهم 
درصد باقی مانده که امیدواریم امسال این آمار نیز به 10 درصد برسد.مدیر کل 
انتقال خون قزوین با بیان اینکه از هر واحد خونی سه فرآورده گلبول قرمز، پلاسما 
و پلاکت تامین می شود، یادآور شد: روزانه بین 120 تا 150 واحد انواع فرآورده 
های خونی از جمله پلاسما و خون از سوی بیمارستان ها درخواست می شود که 
در ایام تعطیلات به دلیل تردد بالا و تصادفات جاده ای این تعداد افزایش می یابد.

صالحی فر به وجود مراکز ثابت انتقال خون در قزوین و تاکستان اشاره کرد و 
یادآور شد: سایر شهرستان های استان مرکز خون گیری ندارند که در این رابطه 

نیاز است تا یک سامانه سیار یا اتوبوس خون گیری راه اندازی شود.
مدیرکل انتقال خون قزوین با بیان اینکه هم اکنون سه سردخانه در مرکز اهدا 
خون قزوین وجود دارد، یادآور شد: طرح بزرگ سردخانه پلاسما در قزوین از 
سال 1400 کلنگ زنی شده که سال جاری با پیشرفت فیزیکی مناسب مراحل 

ساخت آن آغاز خواهد شد.

 مدیر مخابرات منطقه قزوین با اشاره به تجهیز ۷0 درصدی دستگاه های 
دولتی استان به فیبر نوری، گفت: هدف شرکت مخابرات استان در آینده 
نزدیک تجهیز 100 درصدی دستگاه های اجرایی به این امکان خواهد بود.

به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،محمدرضا نصرآبادی در این 
باره اظهار کرد: هدف شرکت مخابرات اتصال و تحقق تمامی دستگاه های 

اجرایی، بانک ها و قوه قضاییه به شبکه فیبر نوری است.
وی با بیان اینکه پهنای باند در قزوین از متوسط کشوری بالاتر بوده تا جایی 
که امسال بیش از 130 روستای استان را نیز موفق شدیم به شبکه فیبر 
نوری متصل کنیم، تصریح کرد: 14 طرح مخابراتی استان در حوزه صنعتی 
و خانگی آماده بهره برداری بوده و 100 طرح مخابراتی در بخش بانکی به 
همراه 1۹ بخشداری موجود در استان به شبکه فیبر نوری متصل شده اند 
و همچنین در حوزه سلامت، آموزش و صنعت نیز اقدامات قابل توجهی از 

سوی شرکت مخابرات استان صورت گرفته است.
وی با اعلام این موضوع که در سال گذشته 60 واحد تولیدی در استان به 
شبکه فیبر نوری تجهیز شدند، تاکید کرد: شرکت مخابرات با ارایه تسهیلات 

ویژه از هر مسیری که ممکن باشد نسبت به اتصال و گسترش شبکه فیبر 
نوری اقدام خواهد کرد و در این زمینه نیز زیرساخت های هوشمند هم در 

حال انجام می باشد.

وی اظهار کرد: این شرکت در عین حال همچنان توسعه متوازن عدالت 
محور را دنبال می کند تا جایی که به طور مثال هم اکنون اینترنت نسل 
پنج به طور متوازن و در 15 نقطه استان توزیع شده تا شبکه یکپارچه و 

متوازنی را ایجاد کنیم.
نصرآبادی، از اجرای طرح نظارت تصویری در استان که از سال آینده آغاز 
و وارد اپراتور تصویری می شود، خبر داد و اظهار کرد: دغدغه بسیاری از 
مردم در حوزه امنیت تصویری در حوزه سرقت و مسایل مختلف آن است 
و در همین راستا این طرح به طور جدی در دستور کار شرکت مخابرات 

ایران قرار گرفته است.
به گفته وی، در این طرح مشتری فقط درخواست سرویس می دهد و بقیه 

مسوولیت ها برعهده شرکت مخابرات خواهد بود.
مدیرعامل شرکت مخابرات قزوین ادامه داد: شعار جهانی هفته مخابرات 
و روز ارتباطات امسال »نوآوری دیجیتال در حوزه تحول« بود و این در 
حالی است که انقلاب صنعتی چهارم در استان قزوین به طور جدی پیگیری 

می شود.

مدیرکل انتقال خون استان قزوین:720 جوان قزوینی خون اهدا کردند

تجهیز 70 درصدی سازمان های دولتی استان قزوین به فیبر نوری
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اقتصادنیوز: وزیر اقتصاد در پاسخ به سوالی مبنی براینکه مدل جدید کالابرگ چه زمانی اجرایی می شود؟ گفت: بررسی های نهایی انجام 
شده و در ماه جدید خبرهای مربوط به آن رسما اعلام می شود.

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از تسنیم، سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد در پاسخ به خبرنگار تسنیم مبنی براینکه مدل جدید کالابرگ 
چه زمانی اجرایی می شود؟ گفت: بررسی های نهایی انجام شده و در ماه جدید خبرهای مربوط به آن رسما اعلام می شود.

منظور رییس سازمان برنامه هم در پاسخ به خبرنگار ما درباره مدل جدید اجرای کالابرگ  گفت: وزیر رفاه مسولیت اطلاع رسانی را 
برعهده دارد.

به گزارش تسنیم، بر اساس مصوبه هیئت وزیران اجرای طرح کالابرگ الکترونیک در سال 1403 با 20هزار میلیارد تومان 
اعتبار جدید تمدید شد.

مصوبه جلسه مورخ 0۹/02/1403 هیئت وزیران با پیشنهاد مشترک سازمان برنامه و بودجه و وزارت کار و رفاه اجتماعی 
در خصوص »استمرار اجرای طرح کالابرگ الکترونیک در سال 1403« طی نامه شماره 2462۹ در تاریخ 16/02/1403 

ابلاغ شد.

کالابرگ جدید در راه است/ خبر مهمی که وزیر اقتصاد داد

 چهار شنبه  9 خرداد  1403
 شماره 6772 

سلامت و درمان

امتحانات نهایی دانش آموزان دوره دوم متوسطه )پایه های دهم، یازدهم و 
دوازدهم( پس از چند روز تاخیر از پنجم خردادماه آغاز شد و حدود 2 میلیون 
داوطلب رقابت خود را برای کسب بهترین نتیجه به عنوان بخشی از فرآیند 

کنکور آغاز کردند.
گروه جامعه ایرنا - با وجود اینکه آغاز امتحانات از مدت ها قبل برنامه ریزی و 
30 اردیبهشت ماه اعلام شده بود اما به دلیل حادثه تلخ اخیر و سقوط بالگرد 
رئیس جمهور که منجر به شهادت ایشان و دیگر همراهان شد از یک سو و 
از آنجا که سامانه توزیع کارت ورود به جلسه آزمون با اخلال مواجه شده بود 

از سوی دیگر، چند روزی به تعویق افتاد.
هر چند که بنا بر اظهارات والدین، اولیای مدرسه و دانش آموزان این اتفاق 
تلخ و شهادت آیت الله رئیسی و دیگر مسئولان همراه ایشان، ذهن آنها را 
درگیر کرده بود اما با درایت و برنامه ریزی دست اندرکاران و متولیان آموزش 
و پرورش این بحران به خوبی مدیریت شد و از طریق کانال ها و فضای 
مجازی، مطالب انگیزشی و امیدوارکننده در اختیار دانش آموزان قرار گرفت 
تا آنها بتوانند با آرامش و امید بیشتر به آینده روشن، خود را برای حضور در 

امتحانات نهایی آماده کنند.
با توجه به این اتفاقات، به سرعت از سوی وزارت آموزش و پرورش برنامه 
امتحانی جدیدی در اختیار دانش آموزان قرار گرفت و از آنجا که امسال برای 
اولین بار امتحانات دوره دوم متوسطه به ویژه پایه های دهم و یازدهم به 
این شکل و روش برگزار شده است، دانش آموزان اندکی سردرگم بودند که 
در این رابطه نیز مدارس توانستند با ارائه اطلاعات کامل و دقیق از فرآیند 
برگزاری امتحانات و نشانی حوزه های امتحانی به گونه ای برنامه ریزی کنند 
که وضعیت حوزه های امتحان نهایی بنا به گفته رئیس مرکز حراست وزارت 
آموزش و پرورش بسیار مطلوب باشد و دانش آموزان با کمترین مشکلی در 

جلسه امتحانات حضور یابند.
امین رضوی نژاد به این مطلب هم اشاره کرد که با تلاش های صورت 
گرفته شاهد برگزاری امتحانات نهایی در فضایی آرام در همه استان ها 
هستیم و با توجه به حادثه تلخ اخیر و شهادت آیت الله رئیسی و همراهان 

شان سعی داریم امور بدون وقفه پیش رود.
با در نظر گرفتن این نکته که دانش آموزان پایه های دهم و یازدهم نیز 
امسال به جمع شرکت کنندگان در امتحانات نهایی در کنار پایه دوازدهم 
اضافه شده اند، این حجم از جمعیت نیازمند برنامه ریزی در تمامی مراحل 
داشت و تاکنون امتحانات بدون هر گونه مشکلی در سراسر کشور برگزار 
شده است.تاکنون دانش آموزان دروس عربی - زبان قرآن 1، 2 و 3 ، عربی 
1، 2 و 3، شیمی 1 و 2، علوم و فنون ادبی 1، 2 و 3 را امتحان داده اند و 
طی امروز و روزهای آینده نیز بر اساس جدول ارائه شده، امتحانات نهایی 
ادامه دارد.دانش آموزان تا قبل از آغاز امتحانات از این مساله نگران بودند که 
ممکن است سوالات آزمون نهایی دشوار و سخت باشد و با کیفیت تدریس 
معلمان در کلاس های درس مطابقت نداشته باشد که با برگزاری امتحانات 

تمامی این نگرانی ها رفع شد.
در این میان، دانش آموزانی که این روزها خود را برای شرکت در یک رقابت 
تنگاتنگ که تاثیر 50 درصدی در کنکور و ورود به دانشگاه ها و مراکز 
آموزش عالی دارد، آماده کرده اند و سخت در حال مطالعه دروس دارند از 

تجربه خود در این زمینه می گویند.
دانش آموز پایه یازدهم انسانی که در امتحان عربی شرکت کرده است، 
درباره محتوای سوالات گفت که در سطح کتاب طراحی شده و آسان بود 
و همانگونه که معلمان گفته بودند، طراحی شده بود و من مشکلی در این 

زمینه نداشتم و راضی بودم.
دانش آموزان تا قبل از آغاز امتحانات از این مساله نگران بودند که ممکن 
است سوالات آزمون نهایی دشوار و سخت باشد و با کیفیت تدریس معلمان 
در کلاس های درس مطابقت نداشته باشد که با برگزاری امتحانات تمامی 

این نگرانی ها رفع شد.
در ادامه دانش آموز پایه یازدهم تجربی نیز درباره تجربه خود از اولین روز 
برگزاری امتحانات نهایی اظهار داشت: آزمون خوبی برگزار شد و سوالات 
سخت نبود و مطالب از محتویات کتاب انتخاب شده بود و ابهامی در این 

رابطه وجود نداشت.
دیگر دانش آموز پایه یازدهم هم یادآورشد: با توجه به اینکه امسال اولین 
سالی بود که در امتحانات نهایی شرکت می کنم سطح سوالات خوب بود 
و با یک مطالعه دقیق می شد نمره قابل قبولی از امتحانات کسب کرد و 
نظم جلسه هم خوب بود و دانش آموزان در آرامش به سوالات پاسخ دادند.

دانش آموز دیگری هم از پایه دهم که برای اولین بار خود را برای امتحانات 
به این روش آماده کرده است، آزمون را خوب و سوالات را آسان دانست 
و افزود: اگر کسی واقعا درس خوانده بود به راحتی می توانست به سوالات 

جواب بدهد، سطح سوالات خوب بود و از نظم هم راضی بودم.
از دانش آموز دیگری هم درباره نحوه برگزاری امتحانات نهایی و میزان 
رضایت او پرسیده شد که وی گفت: اگر دانش آموزی کتاب درسی را کاملا 
مسلط بود به راحتی می توانست به همه سوالات پاسخ بدهد و با مدیریت 

مطلوب آزمون در شرایط آرام و خوبی برگزار شد و مشکلی وجود نداشت.
یکی از دانش آموزان هم نظرش در رابطه با امتحانات نهایی را اینطور بیان 
کرد که هیچ گونه استرسی نداشتم و سوالات از داخل کتاب بود و به راحتی 
باتوجه به اعلام قبلی حوزه امتحانی را پیدا کردم و مراقبان هم برخورد بسیار 

خوبی با دانش آموزان داشتند.
دیگر دانش آموز شرکت کننده در امتحانات نهایی از پایه دوازدهم هم گفت، 
هر چند آزمون با این سبک و روش استرس و اضطراب خاص خود را دارد 

اما با توجه به تمهیداتی که از سوی مسئولان اندیشیده شده بود در شرایط 
خوبی امتحانات برگزار می شود و سوالات کتاب محور بود و موردی خارج از 
کتاب نبود و برخی سوالات مفهومی هم بود اما در کل مشکلی وجود نداشت.

البته برخی از دانش آموزان نیز در روز اول امتحانات از کیفیت چاپ سوالات 
درس عربی گلایه داشتند اما بنابر اظهارات آنها امروز این مشکل در سوالات 

درس شیمی رفع و با کیفیت بهتری چاپ شده بود و کاملا خوانا بود.
دانش آموزان از اولین تجربه خود در امتحانات نهایی می گویند

مسئولان وزارت آموزش و پرورش نیز پیش از این بارها اعلام کرده بودند که 
جای هیچ گونه نگرانی در طراحی سوالات و فرآیند برگزاری امتحانات نهایی 
وجود ندارد در این رابطه محسن زارعی رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین 
کیفیت وزارت آموزش و پرورش گفت که به دنبال برگزاری آزمون استاندارد 
در طراحی، اجرا، تصحیح و نمره دادن هستیم و حرکت آن از سال 1401 

آغاز شده است.
ادامه داد: در مرحله طراحی سوالات، قرنطینه کامل طراحان سوال  وی 
انجام می شود و در مرحله اجرا تمام پیش بینی های لازم برای تأمین امنیت 
آزمون ها انجام شده است و دستورالعمل حفاظت آزمون مصوبه شورای عالی 

امنیت کشور را دارد .
وی خاطر نشان کرد: همه ظرفیت های آموزش و پرورش برای برگزاری 
امتحانات نهایی از مدارس تا دانشگاه فرهنگیان و سالن های ورزشی استفاده 

شده است.
زارعی همچنین به این مطلب هم اشاره کرد و ادامه داد راهنمای عمل برای 
دانش آموزان همراه با توصیه ها درباره امتحانات نهایی قبلا منتشر شده و 
در اختیار مدارس قرار گرفته و یک راهنمای عمل هم برای معلمان تدوین 
و ارائه شده است و دانش آموزان و خانواده ها نگران نباشند چراکه طراحی 
سوالات بر اساس کتاب های درسی است و معلمانی مانند معلم خودشان 

و براساس خزانه سوالاتی که موجود است، سوالات را طراحی می کنند .
مسئولان وزارت آموزش و پرورش نیز پیش از این بارها اعلام کرده بودند که 
جای هیچ گونه نگرانی در طراحی سوالات و فرآیند برگزاری امتحانات نهایی 
وجود ندارد در این رابطه محسن زارعی رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین 
کیفیت وزارت آموزش و پرورش گفت که به دنبال برگزاری آزمون استاندارد 
در طراحی، اجرا، تصحیح و نمره دادن هستیم و حرکت آن از سال 1401 
آغاز شده است.رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت وزارت آموزش و 
پرورش بر این موضوع هم تاکید کرد که قرار نیست سختگیری بی مورد 
برای دانش آموزان انجام دهیم و در چهارچوب کتاب درسی و درسی که معلم 
داده است، از آنها آزمون خواهیم گرفت و دانش آموزانی که به خوبی مطالعه 
کرده و دروس را یاد گرفته اند، موفق می شوند بنابراین نباید مطالعه برای 

امتحانات نهایی را به شب امتحان موکول کنند.
متولیان و دست اندرکاران برگزاری امتحانات نهایی در سراسر کشور این 
روزها تمامی تلاش خود را به کار گرفته اند تا این مرحله از فرآیند تحصیلی 
دانش آموزان به سلامت و در آرامش و نظم کامل برگزار شود که طی 
برگزاری  نحوه  رصد  با  اسلامی  جمهوری  خبرگزاری  نیز  آینده  روزهای 
امتحانات، مطالب جدیدتری را در این رابطه در اختیار مخاطبان قرار خواهد 

داد.

233 نفر قربانی قارچ های سمی در بهار امسال/خرید قارچ فله ممنوع
اول  )از  بهار  فصل  در  کشور  اورژانس  سازمان  گزارش   - ایرنا   - تهران 
فروردین 1403 تا 5 خرداد( حاکی از آن است که در این مدت تقریباً 233 
نفر بر اثر مصرف قارچ های خود رو و وحشی مسموم شدند که از این تعداد 

2 نفر در تهران بر اثر مصرف این نوع قارچ ها جان خود را از دست دادند.
گروه جامعه ایرنا - همه ساله با آغاز فصل بهار و بهبود شرایط مساعد در 
رشد قارچ های خود رو با موجی از مسمومیت های اتفاقی ناشی از مصرف 
قارچ های سمی مواجه هستیم که منجر به فوت، نارسایی کبد و بستری شدن 

بسیاری از افراد شده است.
طبق گزارش سازمان اورژانس کشور، تعداد مسمومیت بر اثر مصرف قارچ 
خود رو و وحشی افزایش 5 درصدی نسبت به مدت مشابه پارسال داشته و 
استان های لرستان، کردستان و کرمانشاه بیشترین تعداد مسمومیت ناشی از 

مصرف این نوع قارچ را داشتند.
آنها در  از  قارچ های خوراکی شامل گونه های بسیاری هستند که برخی 
طبیعت و به صورت خود رو رشد کرده و چیده می شوند و در مجموع 6 
نوع قارچ سمی در کشور ما به صورت خود رو وجود دارد که شامل آمانیتا 
فالوئیدس، آمانیتا وِرنا، آمانیتا ویرسا، گالرینا مارگیناتا، لپیوتا برونیون اینکارناتا 
و لپیوتا سابینکارناتا است.قارچ های وحشی سمی مانند مواد محرک، توهم زا 
با  شباهت  دلیل  به  و  می شود  بیقراری  و  پرخاشگری  دچار  فرد  و  است 

قارچ های خوراکی در صورت مصرف باعث مسمومیت هم می شود.
آمانیتا فالوئیدس یا کلاهک مرگ

یک نوع قارچ سمی به نام کلاهک مرگ )آمانیتا فالوئیدس( هم وجود ددارد 
که پس از مصرف، فرد را دچار علائم گوارشی می کند و ممکن است چند 
ساعت بعد بهبود یابد اما غافل از آنکه روی کبد عوارض ایجاد می کند و 
به مرور باعث زردی و خونریزی کبد می شود که دیگر اقدامات درمانی 

جوابگو نیست.
تهوع و استفراغ، اسهال و شکم درد و تعریق از دیگر علائم مصرف قارچ های 
سمی و وحشی است که گاهی علائم مغزی مانند توهم، خواب آلودگی، تشنج 
یا بیقراری با آن همراه می شود. این نشانه ها اغلب چهار تا 24 ساعت پس از 
خوردن قارچ ظاهر می شود و مسمومیت کلیوی یا آسیب های مغزی ممکن 
است طی روزها یا هفته های بعد ظاهر شود. از اینرو، از مصرف قارچ های 
خود رو به خصوص قارچ هایی که در کنار تنه درختان می رویند یا قارچ های 
فله ای جمع آوری شده توسط افراد بومی باید خودداری شود زیرا شناسایی 
انواع قارچ از انواع سمی آنها تنها بر اساس خصوصیات ظاهری مانند شکل، 
رنگ، بو، قوام و مزه مشکل است و فقط متخصصان و کارشناسان مجرب 

قارچ شناسی و گیاه شناسی امکان شناسایی انواع سمی را دارند.
رو  قارچ های خود  از مصرف  پرهیز  و  و هشدارهای لازم  قدری دقت  با 
می توان جلوی این نوع مسمومیت ها و احتمالا مرگ ها را گرفت و بهتر است 
که در رسانه ها در این باره اطلاع رسانی شود همچنین می توان با پخش 
بروشور یا نصب بنر در مناطقی که مستعد رشد این نوع قارچ ها هستند مردم 

را از خطر مصرف آن آگاه کرد.
از سویی دیگر با انتشار مطالبی در زمینه عوارض و علائم مصرف قارچ های 
سمی در مراکز درمانی به خصوص در مناطق کوهستانی و شهرستان ها، کارکنان 
بخش بهداشت و درمان هرچه سریعتر این نوع مسمومیت ها را تشخیص دهند 

و درمان کنند تا زمان طلایی برای نجات یک انسان از دست نرود.
روش تجربی، برای شناسایی قارچ مطمئن نیست

دکترای تخصصی قارچ شناسی پزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، 
نسبت به برداشت قارچ از طبیعت هشدار داد و با بیان اینکه تشخیص دادن 
اینکه آیا قارچی که رشد کرده، سمی است یا خوراکی، اصلا به صورت 
چشمی ممکن نیست، گفت: روش تجربی، روش مطمئنی برای شناسایی 
قارچ نیست و حتما باید قارچ ها در محیط آزمایشگاهی مورد تشخیص قرار 
بگیرد.دکتر انسیه لطفعلی با اشاره به اینکه بیش از 15 تا 16 هزار گونه قارچ 
در سراسر دنیا شناسایی شده است، افزود: از این تعداد چیزی حدود یک هزار 
و 500 تا 2 هزار گونه از قارچ ها خوراکی هستند و 600 گونه قارچ نیز در 

طبیعت وجود دارد که خواص دارویی دارند.
وی با اشاره به اینکه بسیاری از قارچ ها درفصل بارندگی که رطوبت به 
میزان کافی وجود دارد در دشت و مراتع رشد می کنند، ادامه داد: امسال نیز 
به دلیل بارندگی های زیاد و افزایش رطوبت خاک شرایط مناسبی برای رشد 

قارچ های وحشی در طبیعت نقاط مختلف کشور ایجاد شده است.

خوردن چند و حتی یک قارچ  سمی می تواند کبد، کلیه یا حتی مغز را از کار 
انداخته و در مواردی باعث مرگ مصرف کننده نیز شود

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی با بیان اینکه همه ساله 
در اوایل بهار و پاییز، مشاهده قارچ هایی که در محیط طبیعی خصوصا زیر 
درختان رشد کرده و کاملا شبیه قارچ خوراکی هستند، توجه برخی افراد را 
برمی انگیزد، گفت: باید بدانید همه انواع قارچ ها، خوراکی نیستند، بلکه بعضی 
از آن ها سمی و خطرناک هستند تا جایی که خوردن چند و حتی یک قارچ  
سمی می تواند کبد، کلیه یا حتی مغز را از کار انداخته و در مواردی باعث 

مرگ مصرف کننده نیز شود.
نشانه های مسمومیت با قارچ سمی را بشناسید

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی درباره نشانه های 
عنوان  با  اصطلاحی  داد:  توضیح  نیز  سمی  قارچ های  با  مسمومیت 
mycetismus وجود دارد به مفهوم خوردن قارچ سمی، به این معنی 

که فرد مستقیم قارچ را چیده و آن را مورد مصرف خوراکی قرار داده است.
وی با بیان اینکه شایع ترین و رایج ترین نشانه مسمومیت با قارچ سمی، 
دل پیچه است، اضافه کرد: علامت های گوارشی مثل دل پیچه، استفراغ و یا 
سردرد و سرگیجه و یا افزایش تپش قلب از جمله نشانه های مسمومیت با 
قارچ های سمی است.دکتر لطفعلی اضافه کرد: از دیگر نشانه های مسمومیت 
با قارچ با بالا رفتن تپش قلب، قرمز شدن پوست، افزایش حرارت پوست 

صورت و یا بدن است.
موارد  در  اینکه  بیان  با  دانشگاه  پزشکی  قارچ شناسی  تخصصی  دکترای 
شدیدتر که توکسین ها بیشتر باشد و یا قارچ سمی تر، عارضه های بیشتری 
متوجه فرد است اضافه کرد: تشنج، ایجاد مشکلات تنفسی و یا نارسایی 

کلیوی از دیگر عارضه های مسمومیت با قارچ است.
قارچ های سمی  از  استفاده  مشکلات  موارد  برخی  در  اینکه  بیان  با  وی 
می تواند خطرات جدی تری به دنبال داشته باشد ادامه داد: حتی در مواردی 

استفاده از قارچ سمی فرد را به کما می برد و یا منجر به مرگ خواهد شد.
دکتر لطفعلی ادامه داد: به هر میزان که فرد بعد از استفاده از قارچ علامت های 
بیشتر و سریع تری را نشان دهد، با عوارض کمتری در مقایسه با فردی که 
بعد از 6 تا هشت ساعت نشانه دار می شود مواجه خواهد بود، یعنی بهتر است 
به محض مراجعه بیمار به مرکز درمانی این سوال که چند ساعت پیش قارچ 
سمی مصرف کرده از او پرسیده شود، هر چه ساعت طولانی تری از مصرف 

گذشته باشد تا فرد علامت دار شود، قطعا بررسی ها باید جدی تر شود.
راه تشخیص قارچ سمی از قارچ خوراکی

متخصص قارچ شناسی پزشکی دانشگاه با بیان اینکه چطور می توان به 
صورت تجربی قارچ سمی را از قارچ خوراکی تفکیک کرد، ادامه داد: این 
کار نیاز به مهارت دارد و تنها یک قارچ شناس و یا کسی که مهارت کافی 
و تخصص دارد می تواند این مسئله را شناسایی کند؛ افراد غیرمتخصص با 

دیدن ظاهر قارچ نمی توانند قارچ سمی را از غیرسمی تفکیک کنند.
وی اضافه کرد: گروهی از خانواده قارچ ها وجود دارند به نام خانواده آمانیتا، 
این قارچ ها سمی ترین و کشنده ترین قارچ ها هستند، اگر قارچی در طبیعت 
باشد که هاگدان سفید داشه باشد، به احتمال بسیار زیاد سمی است و ضمنا 
رنگ قرمز درساقه یا کلاهک قرمز قارچ، نشانه هشداردهنده ای بر سمی 

بودن آن است.
به گفته این عضو هیات علمی دانشگاه به نظر می رسد باید به همه افراد 
اعلام کنیم که تمام قارچ هایی که در طبیعت هستند سمی هستند و قارچ 

خوراکی مورد نیاز و خوراکی را باید از فروشگاهها تهیه کنند.
وی با بیان اینکه مسمومیت با قارچ به میزان مصرف، نوع قارچ و زمان 

مراجعه به پزشک بستگی دارد، ادامه داد: معمولا در مراحل اولیه مسمویت 
درمان ها موثرند ولی در صورت مسمویت شدید و یا کاهش افت هوشیاری 
درمان های پیچیده تر و در مراکز تخصصی مورد نیاز است، در این موارد 
بهتر است اطرافیان مقداری از قارچی که فرد مسموم شده از آن استفاده 
کرده به همراه داشته باشند تا میزان مسمومیت و خطرات احتمالی سریعتر 

تشخیص داده شود.
حرارت و پخت نمی تواند سموم قارچ های سمی را از بین ببرد

دکتر لطفعلی با تاکید بر اینکه حرارت و پخت نمی تواند سموم موجود در 
قارچ های سمی را از بین ببرد افزود: هرگز رخ با جوشاندن، سرخ کردن و یا 

حرارت دادن، از سمیت قارچ  کم نمی شود.
وی با بیان اینکه برخی از این قارچ های سمی عوارض پوستی هم به 
دنبال دارند، گفت: حتی دست زدن به قارچ های سمی هم می تواند موجب 

مسمومیت افراد شده و عوارض مختلفی به دنبال داشته باشد.
عضو هیات علمی دانشگاه هشدار داد: افراد به طور جد از کندن قارچ در 
طبیعت وحتی دست زدن به آن خودداری کرده و به هیچ وجه قارچ فله ای 

و یا بسته بندی شده بدون آرم سلامت را خریداری نکنند.
دکتر لطفعلی درباره قارچ هایی که در کارخانه ها تولید می شوند نیز توضیح داد: 
این قارچ ها در شرایط خاصی تولید، استریل و شست و شو می شوند ضمن 
اینکه در روند تولید تکنیک های برای از بین بردن سموم شیمیایی قارچ 

استفاده می شود و با شست و شوی معمولی قارچ ها قابل استفاده اند.
عضو هیات علمی دانشگاه تاکید کرد: به زمانی که از آخرین سم پاشی تا 
برداشت محصول در مزرعه باید سپری شود دوره کارنس گفته می شود؛ 
در این بازه زمانی سموم شیمیایی تجزیه شده و به حد قابل قبولی می رسد 
که کمترین آسیب را برای سلامت فرد دارد بنابراین سپری شدن این دوره 
مهم است.وی با بیان اینکه حد مجاز و استانداردی برای سم زدایی قارچ های 
کارخانه ای وجود دارد، ادامه داد: اگر سموم از حد مجاز استاندارد پایین تر و 
یا در سطح استاندارد باشند و مکانیسم های استریل به درستی انجام شود، 

قارچ های کارخانه ای با شست و شوی معمولی قابل استفاده خواهد بود.
متخصص قارچ شناسی پزشکی دانشگاه افزود: افراد در صورت نیاز می توانند 
قارچ های صنعتی تولید کارخانه که دارای نشان و برچسب سلامت هستند 

را خریداری کنند.
۹0 درصد مسمومیت ها با قارچ شدید است

رئیس مرکز کنترل کیفی آزمایشگاه های سازمان پزشکی قانونی هم قبلا در 
گفت وگو با ایرنا گفت: ۹0 درصد مسمومیت ها با قارچ شدید است و علائم 
مسمومیت شامل دو مرحله است؛ در مرحله اول که از چهار ساعت تا 12 
ساعت بعد از مصرف قارچ سمی است و فرد دچار تهوع، استفراغ، ضعف و 
بی حالی و درد شکم می شود و در مرحله دوم وقتی علائم تا 24 ساعت ادامه 
یابد و تشدید شود و به دنبال آن سطح هوشیاری کاهش می یابد و سم، کبد 

و کلیه را درگیر کرده است.
مریم اخگری ادامه داد: در این مرحله، ممکن است مسمومیت موجب پیوند 
کبد یا حتی مرگ فرد شود اما اگر فرد مسموم سریع به مراکز درمانی ارجاع 

شود و درمان و حمایت های لازم انجام شوند امکان نجات وی وجود دارد.
عضو هیات علمی سازمان پزشکی قانونی گفت : حتما خانواده ها در مصرف 
قارچ توجه ویژه ای به سالمندان و کودکان داشته باشند و قارچ های پرورشی 
و با مجوز وزارت بهداشت استفاده کنند و به شدت از مصرف قارچ به صورت 

فله ای پرهیز کنند.
اخگری در مورد مراحل درمان فرد مسموم با قارچ تاکید کرد: مانند همه 
مسمومیت ها، خارج کردن ماده سمی در اولویت است و اگر مسمومیت شدید 
باشد نیاز به شست و شو نیز هست اما اگر مسموم دچار کاهش سطح 
هوشیاری شده است به هیچ وجه وادار به استفراغ نشود و باید سریع به مرکز 

درمانی منتقل شود.
چه مواردی می تواند به درمان افراد دچار مسمومیت با قارچ کمک کند

پیش از این نیز حسن نوری معاون سازمان اورژانس کشور در گفت و گو با 
ایرنا درباره مواردی که می تواند به درمان افراد دچار مسمومیت با قارچ کمک 
کند، گفت: اگر این فرد در کمتر از نیم ساعت پس از مصرف قارچ سمی، 
استفراغ کند و این مواد از معده اش خارج شود بسیار خوب است؛ اما تحریک 
فرد که هوشیاری کافی ندارد یا خوراندن موادی مانند مایع ظرفشویی به 
فرد برای استفراغ بسیار خطرناک است زیرا امکان ورود این مواد به ریه و 

خفگی بیمار وجود دارد.

دانش آموزان از اولین تجربه خود در امتحانات نهایی می گویند
تحلیل روز 

چابهار واهمیت راهبردی آژیرخطرکاهش سن مصرف 
دخانیات

»مصرف دخانیات در ایران، سالانه جان 50 هزار نفر را می گیرد«! 
این خبری بود که روز گذشته حسین فرشیدی، معاون بهداشت 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد. آماری 
عجیب و نگران کننده از قربانی شدن هزاران نفر در دام سیگار، 
قلیان، تنباکو و ... و ابتلای هزاران نفر دیگر به بیماری های 
مختلف ناشی از مصرف دخانیات و تحمیل هزینه های سنگین 

درمان بر دوش خانواده ها و دولت! 
علاوه بر اینها صنعت دخانیات برای گسترش بازار خود سراغ 
عرضه محصولات نوپدیدی همچون سیگارهای الکترونیکی 
رفته تا افراد بیشتری را به دام بیندازد؛  محصولاتی که به گفته 
متخصصان نه فقط بی ضرر نیست، بلکه گاهی مضرات بیشتری 

هم دارد!
چند سالی است که مصرف دخانیات تبدیل به معضلی جهانی 
شده و سالانه جان تعداد زیادی از افراد مصرف کننده و اطرافیان 
آنها را می گیرد. سازمان جهانی بهداشت تخمین می زند که 
سالانه بیش از هشت میلیون نفر به دلیل مصرف دخانیات جان 
خود را از دست می دهند.این آخرین تخمین موجود WHO از 
ژوئن 2021 است. طبق این آمار، بیش از هفت میلیون نفر از این 
مرگ ومیرها در نتیجه مصرف مستقیم دخانیات است و حدود 
1.2میلیون نفر غیرسیگاری هستند که به دلیل قرار گرفتن در 
 )second-handsmokers( معرض دود دست دوم 
جان خود را از دست می دهند. کشور ما نیز از این معضل در 
امان نمانده است و در سال های اخیر با روی کارآمدن سبک 
جدیدی از دخانیات نظیر سیگارها و قلیان های الکترونیکی، 
بسیاری از افراد جامعه به خصوص دختران و پسران نوجوان 
نسبت به چند ساله گذشته، گرایش بسیار بیشتری به مصرف 
دخانیات پیدا کرده اند. طبق گزارش مسئولان وزارت بهداشت 
از وضعیت شیوع مصرف دخانیات در سال 1400، 14 درصد از 
مردم مواد دخانی ، ۹ درصد سیگار و 4  درصد از مردم قلیان 
مصرف کرده اند. همچنین روند مصرف دخانیات طی سال 13۹5 
تا 1400 در گروه های سنی بالای 1۸ سال در مردان 3درصد و 

در زنان 11 درصد افزایش یافته است.
دخانیات؛ ژست جدید هویتی نوجوانان

علاوه بر نرخ مصرف انواع دخانیات در کشور مسأله دیگر کاهش 
سن مصرف این مواد در کشور است.به گفته حسامی، معاون 
درمان مرکز تحقیقات کنترل و پیشگیری دخانیات دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی، در سال های اخیر شروع مصرف دخانیات 
به ویژه قلیان وسیگارهای الکترونیکی به زیر 15سال رسیده 
است؛موضوعی که با نگاهی به سطح جامعه می توان درستی 
آن را تایید کرد!درحال حاضر به راحتی در دست دختروپسرهای 
کم سن وسالی که بعضا در سنین دانش آموزی هستند، سیگار 
می بینیم و انگار این موضوع دیگر همچون گذشته قبحی هم 
ندارد! جامعه نه محدودیت خاصی برای آن قائل شده است ونه 
دیگر خودشان از نمایش این موضوع ابایی دارند! ماجرا ازجایی 
نگران کننده تر می شود که امروزه نه فقط بسیاری از نوجوانان از 
مصرف دخانیات شرمی ندارند، بلکه آن را یک ژست هویتی 
می دانند! پایین آمدن سن مصرف دخانیات و افزایش گرایش 
نوجوانان و جوانان به آنها از یک سو و تاثیر مخرب این مواد بر 
سلامت فرد و کسانی که در معرض دود آنها هستند،خطر این 

معضل درجامعه امروزرا بیش ازپیش تشدید می کند.
 ضرر 50هزار میلیاردی دخانیات در کشور

طبق آماری که روز گذشته حسین فرشیدی، معاون بهداشت 
ایران  در  مرگ  سالانه 50هزار  کرد:  اعلام  بهداشت  وزارت 
به صورت مستقیم براثر مصرف دخانیات رخ می دهد و میلیاردها 
دلار برای درمان بیماری های ناشی از دخانیات هزینه می شود. 
بیماری هایی که تنها به مشکلات قلبی -عروقی و ریوی محدود 
نمی شود، بلکه تحقیقات جدید حداقل هشت سرطان خطرناک 
وابسته به کشیدن سیگار را اثبات کرده است؛ موضوعی که 
درسایه آن هزینه های بسیاری نیز به جامعه تحمیل می شود. 
به گفته مسئولان وزارت بهداشت،سالانه 50هزارمیلیاردتومان 
ضرراقتصادی دخانیات است.این درحالی است که136تریلیون 
ریال هزینه های مستقیم تحمیل شده به حوزه سلامت برای 
مرگ  بابت  خسارت  ریال  و226تریلیون  بیماری ها  درمان 

زودهنگام مصرف کنندگان برآوردشده است.
 مصرف دخانیات؛ شروع مسیر اعتیاد

اگرچه در تبلیغات دخانیات به ویژه دخانیات مدرن نظیر سیگارها 
ادعای  با  تا  می کند  تلاش  مافیا  الکترونیکی،  قلیان های  و 
مضر نبودن و عدم ایجاد اعتیاد آنها را عرضه کند اما بسیاری 
ازکارشناسان ومتخصصان این حوزه، نه فقط این ادعاها را کذب 
می دانند و معتقدند قلیان ها و سیگارهای الکترونیکی نیزعوارض 
بسیار مخربی بر سلامت فرد دارند، بلکه آنها را شروع مسیر 
اعتیاد و گرایش به مواد دیگر می دانند! طبق تحقیقات انجام شده، 
بیش از ۸0 درصد معتادان قبل از مصرف موادمخدر، سیگار 

مصرف می کردند.
قانونی که خلاف آن اجرا می شود!

وجامعه  فرد  برسلامت  دخانیات  مخرب  اثرات  به  توجه  با 
وبالابردن آمار مرگ ومیر آن هم در کشوری مثل ایران که با 
بحران جمعیتی نیز روبه روست، حال  این سؤال مطرح می شود 
که چه تدابیری برای مقابله بااین موضوع در نظر گرفته شده 
با دخانیات«توسط  مبارزه ملی  است؟قانون »جامع کنترل و 
مجلس شورای اسلامی به عنوان یکی ازراهکار های مقابله با 
این مسأله در سال 13۸5 به تصویب رسید که طبق ماده 3 
این قانون،هرنوع تبلیـغ، حمـایت، تشویق مستقیم وغیرمستقیم 
و تحریک افراد به استعمال دخانیات اکیدا ممنوع است. اما با 
وجود تصویب این قانون آنچه در عمل و اجرا در جامعه می بینیم 
حکایت از چیز دیگری دارد! به طوری که درحال حاضر تبلیغات و 
مصرف دخانیات در اکثر فیلم ها و سریال های صداوسیما وجود 
داشته و این موضوع در فیلم ها عادی شده است و بیشتر در 
دخانیات  و مضرات  اثرات  دیده می شود.  خانم  بازیگر  دست 
برای فرد و جامعه امری واضح و آشنا برای همه افراد است و 
بارهادرمقالات مختلف،رسانه ها و محافل مختلف به آن پرداخته 
شده است.باتوجه به این که31ماهمی )11 خردادماه( روز جهانی 
بدون دخانیات نام گذاری شده است،امیدواریم مسئولان ذی ربط 
درحوزه مقابله بادخانیات،اقدامات و فعالیت های موثر و کارآمدی 
در این زمینه در نظر گیرند؛ اقداماتی که نه فقط روی کاغذ و 

گفته ها نقش ببندد، بلکه در جامعه نیز اثرگذاری آن را ببینیم.

تامین کننده  نه تنها  بندر چابهار   توسعه 
ایران، هند،  بازرگانی  اقتصادی و  منافع 
بلکه  است،  میانه  آسیای  و  افغانستان 
همکاری منطقه ای و تضمین صلح در 
سطح آسیای جنوبی و مرکزی را تضمین 

خواهد کرد.
رشته  استادتمام  هوپر،  جیمز  وینسنت 

اقتصاد دانشکده مدیریت جهانی در دوبی، با ارسال مقاله ای اختصاصی به ایرنا، به بررسی 
جایگاه و چشم انداز توسعه بندر چابهار در ایران پرداخته است که در ادامه می خوانید:

ایران و هند قراردادی 10 ساله امضا کرده اند که بر اساس آن، شرکت بنادر بین المللی 
هند )IPGL( بندر چابهار را توسعه خواهد داد تا امکان ترانزیت محصولات هندی از 
طریق ایران به افغانستان و آسیای میانه فراهم شود. این شرکت هندی، از سال 2016 
تاکنون ۸5 میلیون دلار در چابهار سرمایه گذاری کرده، هرچند تاخیر در ساخت راه آهن 
چابهار – زاهدان، پیشرفت کارها را با کندی مواجه کرده است. اما حالا قرارداد جدید، 

میزان سرمایه گذاری را تا 3۷0 میلیون دلار افزایش خواهد داد.
بندر چابهار، واقع در جنوب شرقی ایران، برای تهران، دهلی نو و کابل اهمیت راهبردی 
دارد و به عنوان یکی از محورهایی عمل می کند که برنامه های اقتصادی و ژئوپلتیکی این 
کشورها را تسهیل خواهد کرد. توسعه چابهار، همچنین با وجود چالش هایی که تحریم های 
آمریکا ایجاد می کند، نشانه تعهد این سه کشور به گسترش ارتباطات و اقتصاد منطقه ای 

است.
منافع راهبردی و اقتصادی هند

چابهار برای هند، دروازه ای به  سوی افغانستان و آسیای میانه است؛ زیرا به عبور از پاکستان 
که به لحاظ ژئوپلتیکی برای دهلی مسدود است، نیازی ندارد. مسیر ایران، نه تنها روابط 
بازرگانی و اقتصادی هند با افغانستان را گسترش خواهد داد، بلکه دسترسی تجاری به 
کشورهای هم مرز در آسیای مرکزی را هم امکان پذیر خواهد کرد. همچنین با در نظر 
گرفتن اینکه چینی ها در حال ساخت راه گذر اقتصادی چین و پاکستان )CPEC( و 
توسعه بندر گوادر در آن کشور هستند، مسیر ایران، به هند امکان رقابت با چین را هم 

خواهد داد.
افزون بر این، چابهار با ایجاد زیرساخت برای ترانزیت نفت ایران و منابع انرژی آسیای 
میانه، به امنیت انرژی در هندوستان کمک خواهد کرد. در واقع، چابهار به دهلی امکان 
می دهد که مسیرهای واردات نفت خود را تنوع ببخشد و به مسیرهای سنتی که ممکن 

است دستخوش تنش های ژئوپلتیک بشوند، وابسته نباشد.
توسعه اقتصادی و قدرت راهبردی ایران

چابهار برای ایران و به ویژه برای مناطق جنوب شرقی این کشور، یک ظرفیت اقتصادی 
محسوب می شود. هدف از توسعه این بندر، افزایش بازرگانی و تقویت اقتصاد مقاومتی 
در مواجهه با تحریم ها است. علاوه بر این، چابهار یکی از کانون های راه گذر بین المللی 
شمال-جنوب )INSTC( خواهد بود که می تواند با اتصال اروپا و روسیه به هند، نقش 

ایران در شبکه تجارت جهانی را پررنگ تر کند.
این بندر، همچنین می تواند ابزاری برای کاهش تاثیر تحریم ها باشد. چابهار با تسهیل 
بازرگانی میان شریکان منطقه ای و کاهش وابستگی به مسیرهایی که می توانند تحت 
تاثیر تحریم ها قرار بگیرند، به ایران کمک می کند که فعالیت های پایدار اقتصادی داشته 

باشد و با وجود فشارهای خارجی، اهداف اقتصادی خود را دنبال کند.
ریسمان نجات افغانستان

چابهار برای افغانستان به عنوان کشوری محصور در خشکی، یک گزینه برای بازرگانی 
بدون وابستگی به بندرهای پاکستان ارائه می کند و این موضوع، بسیار مهم است؛ زیرا 
هزینه ترانزیت را کاهش خواهد داد و فرصت های اقتصادی تازه ای را فراهم خواهد آورد. 
دسترسی بهتر به بازارهای جهانی از طریق چابهار، می تواند صادرات و واردات را برای این 

کشور آسان کند و محرک توسعه اقتصادی در این کشور باشد.
از سوی دیگر، ارتباط تجاری گسترده از طریق چابهار می تواند با درهم تنیدگی اقتصادی 
و همکاری میان افغانستان، ایران و هند، به ثبات منطقه ای نیز کمک فراوان کند. این 
به هم پیوستگی در مقیاس بزرگتر برای ثبات و توسعه سراسر منطقه ثمربخش خواهد بود.

مشعل اتحاد در منطقه
چابهار چیزی بیش از یک بندر است و آن را باید نماد یکپارچگی و همکاری منطقه ای 
دانست. این بندر، اهدافِ اقتصادی و راهبردهای ژئوپلتیک هند، ایران و افغانستان را 
یکجا دارد و توازنی هم با نفوذ راهبردی چین و پاکستان ایجاد می کند. تعهدی که به 
تکمیل پروژه چابهار علیرغم چالش  ناشی از تحریم  آمریکا دیده می شود، نشانۀ عزم 
کشورهای شریک برای رسیدن به مقاومت اقتصادی و خودکفایی از طریق شراکت و 

کاربرد جاده های متنوع است.
مهار تحریم های آمریکا

با وجود تحریم های آمریکا علیه ایران، هند موفق شده است با مذاکره و استفاده از ساز 
و کارهای ویژه، به توسعه چابهار ادامه دهد. اهمیت این بندر در ایجاد ثبات و توسعۀ 
منطقه ای در کنار ظرفیتی که برای ایجاد موازنه با دیگر عوامل تاثیرگذار راهبردی دارد، 
نقش حیاتی این گذرگاه را برجسته می کند. ایران، هند و افغانستان هم نشان داده اند که 

برای دست یابی به اهداف اقتصادی و ژئوپلتیک خود، عزمی راسخ دارند.
در پایان، باید گفت چابهار، گواه تاثیرمتقابل آرمان های اقتصادی و راهبردهای ژئوپلتیک 
بین جنوب آسیا و آسیای میانه است. این پدیده را باید نمادی از عزم کشورهای دخیل، در 
گسترش ارتباطات و رشد اقتصادی با وجود فشارهای بیرونی دانست که در نهایت، آن را 

به پروژه ای بسیار مهم در چشم انداز آینده منطقه و در گسترش صلح تبدیل خواهد کرد.

اینفوگرافیک
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 تراژدی سقوط ملوان! 
سایر اخبار

7

صاحب مقصودی 

ملوان در فصلی که فوتبالی نتایج درخشانی گرفت و 
شگفتی ساز لیگ لقب گرفت، ممکن است بخاطر عدم 
دریافت مجوز ملی به لیگ دسته پایین تر سقوط کند.

پس  باشگاهی  مجوز  بدوی  هیات  گذشته  هفته 
به  توجه  با  و  باشگاه ها  مستندات  کلیه  بررسی  از 
فدراسیون  باشگاهی  مجوز  دپارتمان  گزارش های 
فوتبال، تصمیمات خود در زمینه باشگاه های متقاضی 
دریافت مجوز حرفه ای کنفدراسیون فوتبال آسیا و 
مجوز ملی را اعلام کرد و طی آن در حالیکه حتی دو 
باشگاه فوتبال بانوان فولاد مبارکه سپاهان و خاتون بم 
هم مجوز حرفه ای دریافت کرده اند اما پنج باشگاه 
لیگ برتری از جمله ملوان، حتی موفق به دریافت 

مجوز ملی هم نشدند.
به این ترتیب فدراسیون فوتبال اعلام کرد که این 
باشگاه ها براي تعیین » میزان و نوع جرایم انضباطي » 
مرتبط با مجوز، به کمیته ي انضباطي فدراسیون ارجاع 

مي شوند.
طبق اساسنامه »میزان جرایم مالی« وابسته به سال 
و میزان آیتم هایی است که باشگاه های مذکور موفق 
به انجام آن برای دریافت مجوز حرفه ای نشده اند و 

احتمالًا بین 100 تا 500 میلیون تومان خواهد بود.
اما نکته مهم  در خصوص » نوع جریمه » هست که 
ممکن است فقط مالی نباشد؛ رسول باختر حقوقدان 
ورزشی در این خصوص، اظهار داشت: اگر باشگاهی 
در سه سال متوالی موفق به دریافت مجوز ملی نشود، 
پرونده به کمیته انضباطی ارجاع می شود و یکی از 
تنبیهات می تواند سقوط به دسته پایین تر باشد؛ نکته 
مهمی که مورد غفلت باشگاه ها قرار گرفت و تا به 

امروز کسی بدان توجه نکرد.
ماه  فروردین  ملوان  مدیرعامل  فهمیده  ارش  البته 
امسال ضمن ابراز امیدواری به کسب سهمیه آسیایی؛ 
اولین سیگنال را در این خصوص مطرح کرد و گفت: 

با این استادیوم به ما مجوز نخواهند داد.
نگرانی ای که متاسفانه به حقیقت پیوست و ملوان 
با توجه به نقص مدارک بارگذاري شده نه تنها حائز 
شرایط دریافت مجوز حرفه ای نشد بلکه حائز شرایط 
دریافت مجوز ملي ایران نیز تشخیص داده نشد، ان 
هم در فصلی که به لحاظ فوتبالی عملکرد درخشانی 
داشته است، اما حالا مشخص شده که اگر این تیم 
سهمیه را هم می گرفت، نمیتوانست در لیگ قهرمانان 

آسیا حاضر شود.
بین  خطرناکی  شایعات  شده  باعث  حتی  مهم  این 
هواداران زمزمه شود که عدم نتیجه گیری ملوانان در 
چند هفته اخیر را بی ربط به این مباحث نمی دانند، 
هفته  چند  همین  تا  تارتار  مهدی  شاگردان  چراکه 
گذشته امید زیادی داشتند تا سهمیه لیگ قهرمانان 

آسیا را کسب کنند اما به یکباره ورق برگشت.
استفاده  مناسبی  زیرساخت های  و  امکانات  از  ملوان 
را  تمرینات خود  است  نمی کند و همچنان مجبور 
در زمین تمرین بی کیفیت حسن رود برگزار نماید 
آنها حتی از برپایی یک اردوی داخلی یا خارجی هم 
بی بهره بودند؛ فقدان امکانات باعث شد این باشگاه 
کمیته  تأیید  مورد  اداری  ساختار  هم  گذشته  سال 
صدور مجوز ملی را کسب نکند و دلایلی که برای 
آن عنوان شد این بود که ملوانی ها نه هیئت مدیره 
ثبت شده و مشخص داشته و نه شخصی که دارای 
حق امضا باشد را دارند و همین موضوع باعث صادر 
نشدن مجوز حرفه ای این باشگاه شده است، امسال 
اما دلایل عمده آن تا این لحظه بر همگان پوشیده 
است. چیزی که مشخص است این است که آنها نمی 
خاستند به سرنوشت نساجی دچار شوند تا در رقابتهای 
آسیایی بازی های خانگی شان را در ورزشگاهی دیگر 

برگزار کنند.

مازندران برترین هیات کشتی ایران شد
 فدراسیون کشتی رتبه بندی هیات های کشتی را براساس عملکرد سال 1402 اعلام کرد.

به گزارش ایرنا، فدراسیون کشتی بر اساس عملکرد هیات های کشتی استان ها و جدول شاخص های امتیاز 
عملکرد از جمله میزبانی از مسابقات بین المللی، ملی، اردوهای تیم های ملی، برگزاری لیگ های کشتی، 
نتایج تیمی، عضویت و کسب مدال ورزشکاران در تیم های اعزامی به رقابت های قهرمانی جهان، آسیایی 

و بین المللی )رده های سنی مختلف( عملکرد هیات ها را مورد بررسی قرار داد.
سنی  )رده های  کشور  قهرمانی  رقابت های  در  تیمی  و  انفرادی  رتبه  رتبه بندی کسب  این  در  همچنین 

مختلف(، اعزام تیم به رقابت های بین المللی توسط هیات کشتی، برگزاری دوره های مربیگری، داوری و جدول نویسی، 
انجام پروژه های عمرانی و تعاملات اداری و مالی با فدراسیون و اداره کل ورزش استان مورد توجه قرار گرفته است.

براساس رتبه بندی فدراسیون کشتی مازندران با 10۸4۷ امیتیاز در جایگاه نخست و تهران با 5 هزار و 6۹1 امتیاز دوم 
است. هیات کشتی استان خوزستان نیز با 4 هزار و 500 امتیاز در جایگاه سوم قرار گرفته است. لرستان نیز با سه هزار و 

2۹6 امتیاز چهارم است.
منطقه آزاد اروند، قشم و کیش سه هیات کشتی هستند که در انتهای این جدول قرار دارند.

کری خوانی رونالدو:
 رکوردها دنبال من هستند

ستاره  رونالدو،  کریستیانو 
پرتغالی، از این که بار دیگر 
تاریخ ساز  فوتبال  دنیای  در 
بسیار خوشحال است. شده 

کری خوانی رونالدو: رکوردها 
دنبال من هستند

»ورزش  گزارش  به 
چارچوب  در  النصر   سه«، 

رقابت های هفته سی و چهارم لیگ فوتبال عربستان روبروی الاتحاد به 
میدان رفت و موفق شد با نتیجه 2-4 برابر این تیم به پیروزی برسد و یکی از 

دیدارهای مهم این فصل را به سود خودش به پایان برساند.
رونالدو ستاره بی چون و چرای تیمش در این بازی بود که موفق شد دو گل 
از چهار گلی که النصر در این بازی وارد دروازه حریف کرد را به ثمر برساند 
و با وجود این که پیش از پایان بازی از زمین بیرون آمد اما نقش مهمی را 
در کسب این پیروزی ایفا کرد تا نشان دهد که همچنان توانایی درخشش 

در این سن را دارد.
از عملکرد خوب و نمایش درخشانش در این دیدار مهم  بازیکن که  این 
برابر الاتحاد بسیار خوشحال و راضی به نظر می رسید، پس از پایان این 
دیدار با انتشار تصویری که روی آن رکوردش به عنوان بیشتری گل زده در 
تاریخ لیگ عربستان در یک فصل نقش بسته بود در صفحه رسمی اش در 
شبکه اجتماعی ایکس )توییتر سابق( نوشت:» من رکوردها را دنبال نمی کنم، 

رکوردها من را دنبال می کنند.«

تـاتـار به سیـم اخــر زد

معادلات جذاب قهرمانی؛ جام بیست وسوم سهم پرسپولیس یا استقلال؟

سپیدرود و چوکا در جا زدند، تلاشی دوباره برای فصل آینده

مهدی تارتار در کنفرانس مطبوعاتی پیش از دیدار با تراکتور به شدت به قضاوت 
داوران در هفته های اخیر اعتراض کرد.طغیان شدید تارتار در آستانه بازی حساس

به گزارش »ورزش سه«، ملوان بندرانزلی در این فصل از مسابقات لیگ برتر زیر 
نظر مهدی تارتار نتایج خوبی کسب کرد و در رتبه های بالای جدول قرار گرفت 
اما در 6 هفته  اخیر موفق به کسب پیروزی نشد تا این موضوع واکنش مهدی 
تارتار را به دنبال داشته باشد و او در کنفرانس مطبوعاتی پیش از تقابل با تراکتور 

به شدت به قضاوت داوران اعتراض کند.
تارتار در این نشست خبری ابتدا در خصوص مسابقه صحبت کرد و پس از آن در 
واکنش به سوال خبرنگاری که گفت: »با توجه به کارشناسی داوری بازی مس 
رفسنجان در رسانه ها که مشخص شد پنالتی ملوان گرفته نشده است، چه نظری 
درباره داوری بازی های اخیر دارد؟« صحبت های مفصلی را به زبان آورد و به 

موضوع فساد در فوتبال اشاره کرد.
با  از مسئولان خواست تا سرمربیان فاسد را محروم کنند تا هر کسی  تارتار 
توانایی های خودش نتیجه بگیرد. او همچنین به شدت از داور دیدار ملوان و مس 

رفسنجان به دلیل عدم پنالتی تیمش گلایه کرد.
صحبت های تارتار را در ادامه می خوانید:

* دوست داشتیم هواداران تراکتور در استادیوم باشند
و  دارند  بازی  هم  با  جدول  پنجم  و  چهارم  تیم های  است.  مهم  بسیار  بازی 
طبیعتا بازی می تواند زیبا و باکیفیت باشد. فقط ناراحتی ما از این است که بازی 
بدون هوادار است. دوست داشتیم که هواداران دو تیم حضور داشته باشند و به 
جذابیت های بازی کمک کنند. تیم تراکتور بسیار پرامکانات است و باید به آقای 
زنوزی خداقوت گفت که چنین تیم قدرتمندی را به اتفاق هیئت مدیره شان درست 
کرده است. به هر حال آنها از تیم های مدعی امسال بودند و کماکان هم برای 

سهمیه تلاش می کنند.
* دلیل عدم نتیجه گیری ما فقط فوتبالی نبود 

کار سختی است اما ما هم همیشه مقابل تیم های بزرگ بازی های خیلی خوبی 
انجام داده ایم. درست است که هفته های اخیر در بخش نتیجه گیری خوب عمل  
نتایج ما  اما آن هم فقط فوتبالی نبوده و اشتباهات داوری شدیدا در  نکردیم 
به موقع درباره مسائل داوری هم صحبت می کنم.  بوده است. من  تاثیرگذار 
امیدوارم روز خوبی را پشت سر بگذاریم و کم اشتباه باشیم و بتوانیم دست پر 

از تبریز برگردیم.
* پوست کلفت نبودیم، برای بقا می جنگیدیم 

تارتار در پاسخ به سوالی درباره داوری مسابقات اخیر گفت: بحث یک بازی نیست. 
من فکر می کنم ما تیم پوست کلفتی هستیم که اینجای جدول هستیم. ما اگر 
تیم خوبی نبودیم، باید برای سقوط نکردن می جنگدیم. ما از هفته های اول لیگ 
امسال اشتباهات داوری زیادی را تجربه کردیم. هفته دوم برابر استقلال گلی که 
خوردیم به گواه کارشناسان اصلا کرنر نبود که کرنر گرفتند و تبدیل به گل شد. 
در ادامه در آبادان گلی که صنعت نفت به ما زد ناسالم بود و قبل از آن آفساید بود. 

در اصفهان برابر سپاهان گل مردود به ما زدند. همه این ها کارشناسی شده است. 
* از داور بازی مس شکایت کردیم

در  پنج هفته اخیر که ما نتوانستیم برنده شویم، در برابر پرسپولیس در آزادی گل 
آفساید به ما زدند و شکست خوردیم. شمس آذر قزوین گل آفساید به ما زد. حتی 
در دور رفت برابر شمس آذر پنالتی ما قبل از گل شمس آذر گرفته نشد. همه 
این ها کارشناسی شده است. 2-3 هفته قبل برابر هوادار پنالتی صد درصد ما را 
نگرفتند و این آخر هم برابر مس رفسنجان آقای داور پنالتی واضح ما را نگرفت 
که از داور وسط بازی شکایت کردیم، چون کمک هایشان قضاوت خوبی انجام 
دادند. البته من همیشه به داوران احترام گذاشتم. آنها قشر زحمتکش و باشخصیت 
فوتبال ایران هستند اما امیدوارم کمیته داوران هم ما را درک کند و از داوران 
باتجربه تر استفاده کند و حداقل در این دو بازی باقی مانده اشتباهی را نبینیم. ما 

درخواست چیز غیرمعمول نداریم و فقط عدالت می خواهیم.
* چه کسی باید حق ملوان را بگیرد؟

انصاف است که یک تیم انقدر از ناحیه داوری آسیب ببیند؟ من واقعا از مسئولان 
استانی هم گله مند هستم؛ پس حق ملوان را باید چه کسی بگیرد؟ اگر قرار است 
من صحبت کنم و محروم شوم که شرایط تیم بدتر از این می شود. بیایید حق 
ملوان را بگیرید. حق این مردم را بگیرید.  چرا باید ناراحت به خانه هایشان بروند؟

* تا صبح داوری بازی مس را نفرین کردم
من با توجه به اینکه تیمم باخته، زیاد صحبت نکردم اما وقتی دیشب صحنه 
کارشناسی داوری را دیدم، تا صبح نتوانستم بخوابم و آنقدر آن داور را نفرین کردم 
که امیدوارم خدا خودش جوابش را بدهد. با آبروی یک مشت جوان و کادرفنی و 
احساسات این همه مردم بازی می کنید؟ باید عدالت را اجرا کنید. اگر پنالتی بوده، 
باید می گرفته. داور چند قدمی صحنه بوده است. نمی شود. من از آقای تاج شناخت 
دارم، ایشان یک زمانی مدیرعامل ما در سپاهان بودند و من از ایشان انتظار دارم. 
باید هر کاری هست کنار بگذارند و VAR را بیاورند. حق یک سری افراد در 

این فوتبال پایمال می شود.
* می خواهید فساد را ریشه کن کنید، به مربیان توجه کنید

اما در مورد فساد باید بگویم نبود VAR خودش به فساد کمک می کند. اگر 
می خواهید فساد را ریشه کن کنید، روی مربی هایتان بیشتر زوم کنید. من خودم 
مربی هستم و می دانم در فوتبال چه خبر است. بروید مربی های فاسد را محروم 
کنید، چون آنها باید 40 نفر را آموزش بدهند. در تمرینات جوان های مردم زیر 
دست این مربیان هستند.  چرا باید یک بازیکن متوجه شود مربی اش برای موفقیت 
کارهای غیراخلاقی کرده است؟ او یک الگو می شود. بروید روی مربی هایتان 

زوم کنید.
* مربی فاسد در فوتبال کم نیست

مربی فاسد در این فوتبال کم نداریم. بروید کاری کنید که مربی های پاک روی 
کار بیایند، آنهایی که شبانه روز زحمت می کشند و فکر و ذکرشان روی موفقیت 
تیم با کار و تلاش است، نه آنهایی که دنبال رشوه دادن و رشوه گرفتن و این 
کارها هستند. خط مشی یک باشگاه را مربی تعیین می کند. همه باشگاه ها را 
نمی گویم اما خیلی از باشگاه ها زمانی که یک مربی می رود، خط می دهد. خیلی 
از مدیران نمی دانند، چون فوتبالی نیستند. مربی است که می گوید فلان کار را 
برای نتیجه گیری کنید، چون یک مربی که قراردادش 5-6 میلیارد است، تیمش 
چهارم یا پنجم می شود و قراردادش 20 میلیارد می شود . خب، می آید پنج میلیارد 

هزینه می کند.
* اگر سالم نیستم باید گوشه خانه بنشینم

اصلا اظهر من الشمس است که چه اتفاقی رخ می دهد. بروید بررسی کنید و 
ببینید بین مربیان چه کسانی سالمند و چه کسانی نیستند، اگر منِ مهدی تارتار 
سالم نیستم، باید بروم گوشه خانه بنشینم. نباید به چند جوان آموزش کثافت 
کاری بدهم. امیدوارم هر چه سریع تر VAR بیاید. من هر هفته تاکید می کنم تا 
انشالله هر کسی که در این فوتبال زحمت می کند، به حقش برسد و کسان دیگر 

با زدوبند و کثافت کاری بالا نروند.
* غایب زیاد داریم اما جوان ها تلاش می کنند

تارتار در پایان درباره غایبان تیمش برای بازی فردا توضیح داد: متاسفانه ما در 
هفته های اخیر به خاطر فشردگی بازی ها و زمین نامساعدی که در  تمرینات 
داشتیم، آسیب های زیادی دیدیم . من هر هفته این ها را نگفتم اما انصافا ۸-۷ 
بازیکن مصدوم دارم و حتی در این بازی محروم هم دارم. سعید باقرپسند که 
جراحی کرده، میلاد سرلک تهران دنبال درمانش است، سهیل فداکار در این بازی 
آسیب دیده، مجید عیدی با درد بازی می کند و محمد عمری هم به همین شکل 
با مسکن بازی می کند، حبیب فرعباسی در این بازی محروم است، حسین صادقی 
را در این هفته ها نداریم. انقدر زیاد هستند که شاید چند نفر را از قلم انداخته باشم، 
اما جوان های خوبی داریم و با همین ها تلاش مان را می کنیم و از همه مهم تر در 

قضاوت مان فقط  عدالت را می خواهیم.

بیست و سومین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور )جام خلیج فارس( در 
شرایطی به هفته های پایانی رسیده که رقابت جذابی بین سرخابی های پایتخت 

برای قهرمانی شکل گرفته است.
به گزارش ایرنا، رقابت های لیگ بیست و سوم در شرایطی به روزهای پایانی 
خود رسیده است که سرخابی های پایتخت رقابت حساس و شانه به شانه ای را بر 

سر قهرمانی دارند.
پرسپولیس که به عنوان مدافع عنوان قهرمانی در لیگ بیست و سوم حاضر بود، 
از هفته پنجم تا یازدهم صدرنشین رقابت های لیگ برتر شد و بعد از آن با توجه 
به حضور در لیگ قهرمانان آسیا و دیدارهای معوقه، صدر جدول را به همشهری 
خود یعنی استقلال واگذار کرد. شاگردان جواد نکونام بعد از هفته یازدهم تا هفته 

بیست و هفتم 16 هفته متوالی صدرنشین بلامنازع بودند.
معادلات هفته بیست و هشتم اما به گونه ای عجیبی رقم خورد. پرسپولیسی ها که 
منتظر لغزش استقلال در قائمشهر برابر نساجی مازندران بودند، در نیمه نخست 3 
بر صفر از استقلال خوزستان که برای بقا دست و پنجه نرم می کند، عقب افتادند. 
همین موضوع در قائمشهر خیال شاگردان نکونام را راحت تر کرد تا با تساوی برابر 

نساجی بتوانند فاصله خود در صدر جدول را بیشتر کنند.
سرخ پوشان اما با یک بازی تماشایی و کامبک  جنون آمیز موفق شدند در 20 
دقیقه 4 بار دروازه حریف خوزستانی خود را باز کنند و در پایان با نتیجه 4 بر 3 
در یک شب خاطره انگیز با توجه به توقف استقلال مقابل نساجی بعد از 16 هفته 
صدرنشین لیگ شوند و جایگاه خود را با 62 امتیاز از رقیب  سنتی خود پس بگیرند.

هفته بیست نهم رقابت های لیگ برتر در حالی از ساعت 20 امروز )سه شنبه( به 

صورت همزمان برگزار می شود که استقلال در ورزشگاه آزادی باید به مصاف 
گل گهر سیرجان برود و پرسپولیس نیز در ورزشگاه سردار آزادگان قزوین به 

مصاف شمس آذر خواهد رفت.
گل گهر که پیش از شروع سال جدید در جمع مدعیان حضور داشت در سال 
1403 در لیگ برتر هنوز به هیچ پیروزی دست پیدا نکرده و به نظر می رسد 
آبی پوشان با حمایت هواداران خود کار چندان سختی را در پیش رو نخواهند 

داشت.
در مقابل شمس آذر که در لیگ بیست و سوم برای نخستین بار جواز حضور در 
بالاترین سطح رقابت های لیگ برتر را کسب کرده با سعید دقیقی تبدیل به پدیده 

این رقابت ها شده است. این تیم در 10 بازی اخیر خود تنها برابر استقلال شکست 
خورده و در ۷ بازی موفق به شکست رقیبان خود شده و به نظر می رسد شاگردان 
اوسمار ویرا مقابل این تیم کار سختی در پیش خواهد داشت و شاید در پایان هفته 

بیست و نهم شاهد جابه جایی در صدر جدول باشیم.
در هفته پایانی روز شنبه 12 خرداد نیز پرسپولیس در ورزشگاه آزادی برابر تیم 
در  استقلال  و  گرفت  خواهد  قرار  رفسنجان  یعنی مس  نویدکیا  محرم  آماده 

ورزشگاه شهید دستگردی باید برابر پیکان قرار بگیرد.
مس با نویدکیا در فرم خوبی قرار دارد و بعد از حضور این مربی روی نیمکت 
خود تاکنون در هیچ رقابتی برابر حریفان شکست نخورده و باید دید آیا اوسمار 

و شاگردانش می توانند با حمایت هواداران خود از پس مس و نویدکیا بر بیایند؟
از طرفی نیز استقلال در شرایطی مقابل پیکان قرار می گیرد که این تیم در 
منطقه سقوط است و غلامرضا عنایتی و شاگردانش در تلاش هستند تا حضور 
خود در لیگ بیست و چهارم را تضمین کنند و همین می تواند کار استقلال را 
در این بازی سخت کند. هرچند نتایج هفته بیست و نهم نیز می تواند روی این 

بازی تاثیر بگذارد.
پرسپولیس اگرچه کار به مراتب سخت تری را نسبت به استقلال در دو هفته پایانی 
دارد اما سرنوشت قهرمانی حالا در دستان این تیم است و اوسمار و شاگردانش 
بدون توجه به نتایج رقیب سنتی خود می توانند با پیروزی در این دو بازی از عنوان 
قهرمانی خود دفاع کنند و در ورزشگاه آزادی در هفته پایانی جشن قهرمانی 
بگیرند. از طرفی استقلال نیز علاوه بر اینکه باید منتظر لغزش سرخ پوشان باشد، 

باید در این دو بازی تمامی امتیازات لازم را کسب کند.

 تیم های فوتبال سپیدرود رشت و چوکا تالش نمایندگان گیلان در رقابتهای لیگ 
دسته دوم کشور بودند که هیچ یک از 2 تیم موفق به صعود به لیگ دسته یک 

نشدند و باید حداقل یک فصل دیگر در این لیگ در جا بزنند.
با  دوم کشور  دسته  لیگ  فوتبال  رقابت های  گروهی  مرحله  ایرنا،  گزارش  به 
پیگیری هفته بیست و ششم خاتمه یافت که تیمهای سپیدرود و چوکا 2 نماینده 
گیلان در این لیگ بودند که در گروه نخست این مسابقات با حریفان خود به 

رقابت پرداختند.
در مسابقات فوتبال لیگ دسته دوم کشور 2۸ تیم در 2 گروه 14 تیمی با هم به 
رقابت پرداختند که در نهایت تیم های نخست هر گروه به طور مستقیم به همراه 

برنده تیم های دوم به لیگ دسته یک کشور جام آزادگان صعود می کنند.
سپیدرودی ها که در هفته پایانی این مسابقات در یک بازی خانگی مقابل تیم 
فولاد نوین خوزستان به نتیجه مساوی بدون گل دست یافتند در پایان این 
رقابت ها با ۹ پیروزی، ۹ تساوی و هشت شکست و کسب 36 امتیاز در رتبه 
چهارم جدول رده بندی قرار گرفتند و از صعود به لیگ دسته یک کشور بازماندند.

سپیدرود رشت با قدمتی 54 ساله، قدیمی ترین تیم فوتبال گیلان و از تیم های 
پرطرفدار شهرستانی کشور به شمار می رود که طی چند سال اخیر به دلیل 
مشکلاتی در بخش مدیریت و مالکیت دچار بحران های شدیدی شد و حاصل آن 

در این مدت سقوط از لیگ برتر به لیگ دسته دوم بود.
پیوس از سپیدرود رشت رفت

سپیدرود رشت 6 سال پیش به رقابت های لیگ برتر صعود کرد اما این خوشحالی 
طولی نکشید و همان سال دوباره به لیگ دسته اول سقوط کرد و این تنزل به 
همین جا ختم نشد زیرا پس از آن در همان سال نیز به لیگ دسته دوم سقوط 
کرد و تاکنون نیز نتوانسته است از این رقابت ها خود را بالا بکشد و همچنان در 

مسابقات لیگ دسته دوم رقابت می کند.
به گواه اکثر کارشناسان و طرفداران این تیم مهمترین دلیل تنزل سپیدرود رشت 
در چند سال اخیر مشکلات مدیریتی این باشگاه بود چنانکه در این مدت چندین 
بار این مدیریت دست به دست شد و بدهی های زیادی نیز طی این سال ها بر 

هم انباشته شد.
اما از تابستان سال گذشته حامد یوسفی مالکیت این باشگاه را دراختیار گرفت و 
گرچه هم اینک مدیریت سپیدرود ثبات یافته اما باز شاهد تغییرات در کادر فنی 
این تیم طی رقابتهای فصل جاری لیگ دسته دوم کشور بودیم که در نهایت 
تیم سپیدرود با بازماندن از صعود به لیگ دسته عملا نتوانست انتظار و خواست 

طرفداران خود را برآورده کند.
سپیدرود فرصت طلایی را از دست داد

یکی از کارشناسان فوتبال گیلان نیز در خصوص عملکرد تیم فوتبال سپیدورد 
رشت در لیگ دسته دوم در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: متاسفانه تیم 

فوتبال سپیدرود رشت یک فرصت طلایی برای صعود به لیگ دسته یک کشور 
را از دست داد زیرا کادرفنی و مدیریت باشگاه مشخص و تمرینات سپیدرود نیز 

به موقع آغاز شد و از سوی دیگر مشکل مالکیتی این باشگاه نیز برطرف شد.
سیدامیر فرحسینی افزود: اما متاسفانه این تیم نتوانست نتیجه مناسبی کسب 
کند و به اعتقاد من مهمترین عامل این امر، مشکلات موجود در کادرفنی این 
تیم، عدم نظارت و کنترل مناسب از سوی مدیریت باشگاه در حوزه کادرفنی و 

سرمربی تیم بود.
وی که 1۹ سال به عنوان مربی و سرپرست در تیم های پایه سپیدرود فعالیت 
داشت، ادامه داد: از سوی دیگر دست فرشاد پیوس به عنوان سرمربی باز بود اما 
به دلیل تغییرات زیاد در ترکیب تیم، ناهماهنگی در سپیدرود در نیم فصل نخست 

مشهود بود اما با این وجود این تیم در پایان دور رفت در رتبه دوم قرار گرفت.
این کارشناس فوتبال اضافه کرد: در نیم فصل دوم دوباره شاهد تغییرات گسترده 
در سپیدرود بودیم که این امر اشتباه بود و هزینه گزافی هم به باشگاه تحمیل کرد 

و به همین دلیل شاهد اختلافاتی نیز در تیم بودیم.
مسئول مدارس هیات فوتبال گیلان خاطرنشان کرد: سپیدرود در بازی خارج از 
خانه با تیم مدعی بهمن تهران به نتیجه مساوی دست یافت اما در دیدار خانگی 
مقابل تیم انتهای جدولی امتیاز از دست می دهد که این امر نشان از بی ثباتی 

در تیم بود.
وی گفت: البته به دلیل کسب نتایج ضعیف در نیم فصل دوم ، فرشاد پیوس 
سرمربی سپیدرود از این تیم جدا شد که پس از آن باید افرادی به تیم اضافه می 

شدند که از فن بیان و تجربه کافی برخوردار بودند تا تیم را سر و سامان بخشند
وی گفت: در ادامه به دلیل کسب نتایج ضعیف در نیم فصل دوم فرشاد پیوس 
سرمربی سپیدرود از این تیم جدا شد که پس از آن باید افرادی به تیم اضافه می 
شدند که از فن بیان و تجربه کافی برخوردار بودند تا تیم را سر و سامان بخشند.

فرحسینی بیان کرد: از سویی سهیل حق شناس که یکی از برترین مهاجمان 
تاریخ باشگاه سپیدرود رشت محسوب می شود، نباید مسئولیت فنی این تیم را 
برعهده می گرفت و مسئولان این باشگاه باید از وجود افراد باتجربه تری در تیم 

بهره می بردند.
وی اظهار کرد: البته یکی از مشکلات این باشگاه عدم مدیریت مالک جدید 
سپیدرود و نداشتن سابقه فوتبالی بود چون اگر شناخت کافی وجود داشت، پس 
از کنار گذاشتن فرشاد پیوس باید یک فرد باتجربه و با کارنامه مشخص به تیم 

اضافه می شد.
وی در ادامه گفت: برای فصل آینده نیز مدیریت باشگاه باید کادرفنی توانمندی را 
در اختیار بگیرد تا این کادر با سر و سامان دادن به تیم بتواند با قدرت در رقابتهای 
فصل آینده حضور یافته تا یکی از مدعیان صعود به لیگ دسته یک کشور باشد.

این کارشناس فوتبال اظهار کرد: همچنین مدیران این باشگاه باید با تشکیل 

کمیته های مختلف از وجود افراد کاربلد و خوشنام در این کمیته ها و تشکیلات 
خود بهره ببرد و از سوی دیگر سرمایه گذاری مناسبی را در تیمهای پایه انجام دهد 
زیرا با توجه به استعدادهای موجود، می توان از بازیکنان جوان در این تیم بهره برد 

و این امر از لحاظ مالی نیز به سود باشگاه سپیدرود خواهد بود.
مدیریت چوکا تالش از کادرفنی حمایت کند

اما تیم فوتبال چوکا تالش دیگر نماینده گیلان در رقابتهای لیگ دسته دوم کشور 
که به همراه سپیدرود در گروه نخست این مسابقات قرار داشت با ۹ پیروزی، 
هشت تساوی، ۹ شکست و کسب 35 امتیاز در رتبه پنجم جدول رده بندی قرار 
گرفت تا این تیم نیز همانند سپیدرود از صعود به لیگ دسته یک کشور باز بماند.

سپیدرود و چوکا در جا زدند، تلاشی دوباره برای فصل آینده
تیم فوتبال چوکا تالش نیز طی چند سال اخیر شاهد تغییراتی در کادر مدیریتی و 
فنی خود بود و در فصل جاری سرمربی آن تغییر کرد که هم اینک پژمان نوری به 

عنوان سرمربی، این تیم را هدایت می کند.
فرحسینی به کارنامه تیم فوتبال چوکا تالش در رقابتهای لیگ دسته دوم کشور نیز 
اشاره و اظهار کرد: با توجه به مشکل مدیریتی، تیم فوتبال چوکا تالش نوسان های 

زیادی داشت که سرانجام توانست در رتبه پنجم جدول رده بندی قرار گیرد.
مسئول اسبق تربیت بدنی و ورزش اداره کل آموزش و پرورش گیلان اضافه کرد: 
از زمان حضور پژمان نوری به عنوان سرمربی و کادرفنی جدید، این تیم نتایج 
بهتری را کسب و همچنین بازی های زیباتری را از خود به نمایش گذاشت و اگر 
از ابتدای فصل تیم در اختیار پژمان نوری بود، بی شک تیم چوکا تالش می توانست 

نتایج بهتری کسب کند.
این کارشناس فوتبال افزود: برای فصل آینده نیز مدیریت باشگاه چوکا باید به 
کادرفنی خود اعتماد کرده و به این کادر فرصت بیشتری بدهد و به طور حتم با 
برطرف شدن مشکلات مالی، تیم چوکا نیز می تواند فصل آینده یکی از مدعیان 
صعود به رقابتهای لیگ دسته یک کشور باشداین کارشناس فوتبال افزود: برای 
فصل آینده نیز مدیریت باشگاه چوکا باید به کادرفنی خود اعتماد کرده و به این 
کادر فرصت بیشتری بدهد و به طور حتم با برطرف شدن مشکلات مالی، تیم 
چوکا نیز می تواند فصل آینده یکی از مدعیان صعود به رقابتهای لیگ دسته یک 

کشور باشد.
با توجه به نظرات این کارشناس فوتبال، تیمهای سپیدرود رشت و چوکا تالش 
این شانس را دارندکه فصل آینده یکی از مدعیان صعود به لیگ دسته یک کشور 
باشند و حتی هر 2 تیم بتوانند به لیگ دسته یک صعود کنند که البته تیم سپیدرود 
نیازمند حضور کادرفنی باتجربه، کاربلد و حمایت مالک این باشگاه از تیمهای پایه 
است و مدیریت چوکا نیز با حمایت از کادرفنی خود و برطرف کردن مشکلات 

مالی می تواند مدعی جدی صعود به لیگ دسته یک کشور باشد.

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 14026031۸004011۷2۸ مورخه  1402/12/21   موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  

رودبار ، تصرفات  لاله  خوش فکر  فرزند  قدرت اله  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک  قطعه زمین  مزروعی   بمساحت  3000/6۹    مترمربع  به  شماره   
پلاک  فرعي 30۸   مجزی  از پلاک 1۷  فرعی    از اصلي  1۸    واقع  در  کیاباد       
بخش  1۸ گیلان   از مالکیت   کربلائی حاجی  محمد رفائی و غیرو به  آدرس  شهرستان 

رودبار -    کیاباد   محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  
اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، 
ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  
نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق 

مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/26تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 2۷2
***

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 14026031۸004011۷24  مورخه  1402/12/21   موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  

رودبار ، تصرفات  ژاله   خوش فکر  فرزند  قدرت اله  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک قطعه  زمین  مزروعی   بمساحت  3000/46    مترمربع  به  شماره   
پلاک  فرعي 310   مجزی  از پلاک 1۷  فرعی    از اصلي  1۸    واقع  در  کیاباد       
بخش  1۸ گیلان   از مالکیت  کربلائی حاجی  محمد رفائی و غیرو به  آدرس  شهرستان 

رودبار -    کیاباد   محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  
اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، 
ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  
نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق 

مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/26تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 2۷0
***

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 14026031۸004011۷22   مورخه  1402/12/21   موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  
رودبار ، تصرفات  هاله   خوش فکر  فرزند  قدرت اله  مورد تایید قرار گرفت .1-ششدانگ   
یک  قطعه زمین  مزروعی   بمساحت  3۹2۹/5۹    مترمربع  به  شماره   پلاک  فرعي 
30۹   مجزی  از پلاک 1۷  فرعی    از اصلي  1۸    واقع  در  کیاباد       بخش  1۸ 
گیلان   از مالکیت  کربلائی حاجی  محمد رفائی و غیرو به  آدرس  شهرستان رودبار 

-    کیاباد   محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  
اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، 
ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  
نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق 

مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/26تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 26۸
***

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
برابر راي   شماره 14036031۸00400030۸  مورخه  1403/1/16   موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار 

، تصرفات  عبدالرضا  یعقوبی گردویشه   فرزند  رضا  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک قطعه زمین  مشتمل بر  اعیان احداثی بمساحت  113/۹0    مترمربع  
به  شماره   پلاک  فرعي 24۸۷   مجزی  از پلاک 360  فرعی    از اصلي  1۹    واقع  در  
کلورز  بخش  20 گیلان   از مالکیت  حسین مجتهد زاده  و غیرو به  آدرس  شهرستان 

رودبار -    کلورز   محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  
اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، 
ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  
نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق 

مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/26تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/۹

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 2۷6

سند کمپانی و برگ سبز خودرو 
 SNINA سواری  سایپا  تیپ
مدل 1401  شماره  موتور 

M15/9635350 شماره شاسی 
NAS831100N5796086  پلاک 56 
ایران  522  ل 66  مفقود گردیده  از 

درجه اعتبار ساقط میباشد.

 سند کمپانی و برگ سبز خودرو سواری  
پیکان تیپ 1600iمدل 1382 رنگ سفید 
روغنی به شماره انتظامی 318ص19 ایران 
49وبه شماره موتور 11158281437 و 
شماره شاسی 82470197 به نام مهرعلی 

خوش سیرت مفقود گردیده واز درجه 
اعتبار ساقط می باشد

آگهی مفقودی

آگهی مفقودی
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تداوم اعتراضات در ارمنستان و 
بسته شدن جاده اصلی

عربستان به تل اویو چراغ سبز 
نشان داد

ماند رییس  همچنان  قالیباف 

پرونده  مورد  در  آژانس  گزارش جدید 
چیست ایران  ای  هسته 

امیــدواری ولیعهد اردن به گفت و گوها با ایران

گفت اروپا  مرگ  از  مکرون 

راه  ارمنستان،  در  معترضان  اقدامات  نتیجه  در 
مواصلاتی به ایران مسدود شده است.

کشور  وزارت  تسنیم،  از  نقل  به  تابناک  گزارش  به 
ارمنستان اعلام کرد که در جریان اعتراضات در این 

کشور تاکنون 6۷ نفر بازداشت شدند.
در  معترضان،  اقدامات  نتیجه  در  که  شده  گفته 

ارمنستان راه مواصلاتی به ایران مسدود شده است.
اسقف  فراخوان  به  ارمنستان  در  اعتراضی  اقدامات 
اعظم باگرات گالستانیان و به دنبال واگذاری 4 روستا 
به جمهوری آذربایجان از سوی ارمنستان در ابتدای 

ماه جاری میلادی آغاز شده است.
تظاهرات  دنبال  به  که  شد  گزارش  نیز  گذشته  شب 
صورت گرفته، ساختمان محل اقامت نیکول پاشینیان 
شده  محاصره  پلیس  توسط  ارمنستان  وزیر  نخست 

است.
پاشینیان  کرد،  اعلام  ارمنستان  وزیری  نخست  دفتر 
در این مکان نیست و صبح به سمت شمال کشور که 

سیل رخ داده بود، حرکت کرده است

اقتصادنیوز : عادی سازی روابط عربستان و اسرائیل 
ریشه در نیم قرن پیش دارد و آمریکا همواره با ارائه 
دادن  آشتی  برای  سعودی  عربستان  به  امتیازاتی 

ریاض و تل آویو تلاش می کند.
اقتصادنیوز، عادی سازی روابط عربستان  به گزارش 
و اسرائیل بعد از گذشت 54 سال تبدیل به یک آرزو 
برای آمریکا شده است و از دهه 1۹۷0، تلاش های 
موازی برای یافتن راه حلی برای پایان درگیری ریاض 
های  مهره  از  یکی  است.  گرفته  صورت  آویو  تل  و 
اسرائیل  میان  ها  تنش  کردن  خاموش  برای  اصلی 
از  بیش  واشنگتن  و  بود  متحده  ایالات  عربستان،  و 
و  دادن عربستان  آشتی  دنبال  به  نیم قرن است که 

اسرائیل به این سو و آن سو می دود.
اما اتفاقات هفت اکتبر و شعله ورتر شدن آتش جنگ 
میان اسرائیل و حماس باعث شد تا عربستان سعودی 
پایان  به  منوط  به  را  اسرائیل  با  روابط  سازی  عادی 

دادن به جنگ غزه کند.
قبل  ها  مدت  از  آمریکا  اقتصادنیوز،  گزارش  به 
برای  را  ای  هسته  تسلیحات  فروش  ممنوعیت 
 ۷ دوشنبه  امروز  حالا  بود.  کرده  ممنوع  عربستان 
که  دادند  خبر  آمریکایی  مقامات   1403 خردادماه 
فروش  ممنوعیت  متحده  ایالات  می رود  انتظار 
تسلیحات تهاجمی به عربستان سعودی را ظرف چند 

هفته آینده لغو کند.
گسترده تر  توافق  یک  از  بخشی  توافقات  این 
به  منجر  که  بود  خواهد  آمریکا  میانجیگری  به 
اسرائیل  با  سعودی  عربستان  روابط  عادی سازی 
تل آویو  موافقت  به  منوط  پیمانی  چنین  اما  می شود. 
کشور  تأسیس  سمت  به  گام هایی  برداشتن  برای 

فلسطین است.
و  عربستان  سازی  عادی  اقتصادنیوز،  گزارش  به 
رسانه  اخبار  نیز محور  پیش  اسرائیل حدود 50 سال 
روزنامه  زمینه  این  در  بود.  گرفته  قرار  ایران  های 
اطلاعات در تاریخ دوشنبه پنج خردادماه سال 1354 
نیز به این موضوع اشاره کرده بود. در این گزارش با 
تیتر »عربستان سیاست خود را درباره اسرائیل تغییر 
داد« آمده بود: »ملک خالد پادشاه عربستان سعودی 
آمریکایی واشنگتن پست  با روزنامه  در مصاحبه ای 
اعلام کرد که اسرائیل به محض آنکه اراضی اشغال 
قبل  مرزهای  پشت  به  و  دهد  پس  را  اعراب  شده 
خواهد  گردد،  باز  خاورمیانه   1۹6۷ روشن  جنگ  از 
امنیت  از  و  زندگی کند  توانست در داخل مرزهایش 

برخوردار شود.«

اسلامی»محمد  شورای  مجلس  نمایندگان 
باقر قالیباف« منتخب مردم تهران را به عنوان 
مجلس  اول  اجلاسیه  برای  مجلس  رئیس 

دوازدهم انتخاب کردند.
اولین  ایرنا،  پارلمانی  خبرنگار  گزارش  به 
انتخابات اجلاسیه هیات رییسه دوره دوازدهم 
روز  علنی  جلسه  در  اسلامی  شورای  مجلس 

سه شنبه ۸ خرداد ماه خانه ملت برگزار شد.
محمدباقر قالیباف منتخب مردم تهران، حجت الاسلام و المسلین مجتبی ذوالنور منتخب 
مردم قم و منوچهر متکی منتخب مردم تهران برای ریاست مجلس اعلام نامزدی کردند.

محمدباقر قالیباف با 1۹۸ رای از مجموع 2۸۷ به عنوان رییس مجلس برای اجلاسیه 
اول مجلس دوازدهم تعیین شد.

در این رای گیری ذوالنوری 60 رای و متکی 5 رای کسب کردند، آرای باطله نیز 24 
رای بود

آژانس بین المللی انرژی اتمی در گزارشی مدعی 
شد مجموع ذخایر اورانیوم غنی سازی شده ایران 
به 30 برابر حد مقرر در توافق برجام رسیده است.

آژانس  فصلی  گزارش  در  ایسنا،  گزارش  به 
رویترز  رصد  به  که  اتمی  انرژی  بین المللی 
ذخایر  تخمین ها  با  مطابق  که  آمده  رسیده، 
اورانیوم غنی سازی شده ایران با افزایشی 6۷5.۸ 

کیلوگرمی از زمان گزارش قبلی به 6201.3 کیلوگرم رسیده است.
مطابق با گزارش ها، ذخایر اوارنیوم با غنای 20 درصد ایران با افزایشی 3۹.1 کیلوگرمی 

به ۷51.3 کیلوگرم رسیده است.
 20.6 افزایشی  با  ایران  درصد   60 غنای  با  اورانیوم  ذخایر  که  کرد  ادعا  اتمی  آژانس 

کیلوگرمی به 142.1 کیلوگرم رسیده است.
»رافائل گروسی« مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی همچنین از تصمیم ایران مبنی 
بر عدم تغییر موضع خود در برابر لغو مجوز چند نفر از بازرسان باتجربه این آژانس ابراز 

تاسف کرده است.
آژانس اتمی در این گزارش آورده مسائل پادمانی مرتبط با پیدا شدن ذرات اورانیوم در 

برخی سایت های اعلام نشده همچنان حل وفصل نشده است.
گروسی در این گزارش مدعی شده که از سال گذشته هیچ پیشرفتی در راستای اجرای 

»بیانیه مشترک« ایران و آژانس چهارم مارس 2023 حاصل نشده است.
دیدبان هسته ای سازمان ملل در این گزارش ادعا کرده که بیانیه های عمومی ایران در 
تغییرات  ایجاد  یا  هسته ای  تسلیحات  ساخت  در  کشور  این  فنی  توانایی های  خصوص 
صحت  درخصوص  نگرانی ها  افزایش  باعث  تنها  خود  هسته ای  دکترین  در  احتمالی 

اظهارات ایران خواهد شد.
گروسی در این گزارش خواستار تداوم گفت وگوها و تبادل نظرات در سطح بالا با دولت 

جدید ایران شده است.

کشورهای  همه  اینکه  بیان  با  اردن  ولیعهد 
جمهوری  با  حسنه  روابط  خواهان  عربی 
اسلامی ایران هستند، ابراز امیدواری کرد که 
گفت وگوهای جاری بین امان و تهران به ثمر 

برسد.
به گزارش  ایرنا، »الحسین بن عبدالله الثانی« 
به  العربیه  سعودی  شبکه  با  وگو  گفت  در 

نزدیکی روابط بین ایران و برخی کشورهای عربی اشاره کرد و افزود: ما در اردن همواره 
به دنبال کاهش تنش در منطقه هستیم و ما و همه کشورهای عربی، خواهان روابط 

حسنه با ایران بر اساس اصل حسن همجواری و عدم مداخله در امور دیگران هستیم.
وی افزود: اگر می خواهیم روابط درستی داشته باشیم، باید به همه عوامل تنش رسیدگی 

و آن را حل و فصل کنیم.
ولیعهد اردن تصریح کرد: گفت وگوی اردنی - ایرانی درباره همه مسائل وجود دارد و 
امیدواریم انشاءالله به ثمر برسد، اما برای من اولویت این است که اردن به میدانی برای 

جنگی منطقه ای تبدیل نشود.
وی درباره اوضاع منطقه نیز تصریح کرد: مسئله فلسطین مسئله ما است و باوجود هزینه 
قبال ملت  در  به وظیفه خود  پردازیم،  زمینه می  این  در  اقتصادی که  و  های سیاسی 

فلسطین عمل می کنیم.
الحسین بن عبدالله الثانی افزود: اولویت من حفظ امنیت و ثبات کشور است زیرا اردن 

قدرتمند می تواند از فلسطین دفاع کند و بزرگترین پشتیبان ملت فلسطین باشد.
وی در پایان گفت: امروز همه تمرکز ما بر نوارغزه است ولی اسرائیل درحال بحرانی 

کردن اوضاع در کرانه باختری است و تلاش می کند که منطقه را به جنگ بکشاند.

رئیس جمهور  ماکرون  امانوئل 
سفر  آغاز  در  و  یکشنبه  روز  فرانسه 
سه روزه خود به آلمان، درباره مرگ 

اروپا هشدار داد.
اروپا  می گوید  فرانسه  رئیس جمهور 
خارج  و  داخل  در  زیادی  دشمنان 
دارد و ممکن است نتواند جان سالم 

ببرد. به در 
»امانوئل  ایسنا،  گزارش  به 

آلمان،  به  آغاز سفر سه روزه خود  فرانسه روز یکشنبه و در  ماکرون« رئیس جمهور 
درباره مرگ اروپا هشدار داد.

من  نداشتیم.  خارجی  و  داخلی  دشمنان  از  تعداد  این  هیچ وقت  »ما  گفت:  ماکرون 
اروپای ما ممکن است بمیرد«. واقعا معتقد هستم که 

تاکید  آلمان،  به  سفر  از  کشور  این  رئیس جمهور  هدف  نوشته  فرانسه  خیرگزاری 
دوباره بر تقویت روابط آلمان-فرانسه و تلاش برای غلیه بر اختلاف نظرهاست.

با  اروپایی در زمانی که »اروپا  انتخابات پیش روی  او همچنین اهمیت رأی دادن در 
چالش های عمده ژئوپلتیک و دموکراتیک روبرو است« را یادآور شد.

انتخابات پارلمان اروپا قرار است دوشنبه 14 خرداد برگزار شود.

کنایه نماینــده مجلس جدید به فالیباف

بــا صدور اطلاعیــه ای صورت گرفت؛
ــهید از رهبر معظم انقلاب و ملت  قدردانی بیت رئیس جمهور ش

ایران شهیدپرور 

اروپای نگران

عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس گفت: کسی که رئیس 
مجلس می شود، باید رئیس مجلس باقی بماند. وقتی نمایندگان 
به یک شخصی اعتماد می کنند، کار غیر اخلاقی است که رئیس 
رئیس  هم  آن  بشود؛  هم  جمهوری  رئیس  کاندیدای  مجلس 
مجلسی که فردا قرار است از مجلس رأی بگیرد و هفته بعد 
کاندیدای رئیس جمهوری شود، به نظرم از لحاظ اخلاقی درست 

نیست.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، نماینده تهران در مجلس شورای 
اسلامی با تأکید بر اینکه اولویت کلان مجلس »نظارت« است، 
گفت: کسی که رئیس مجلس می شود، باید رئیس مجلس باقی 
بماند. وقتی نمایندگان به یک شخصی اعتماد می کنند، کار غیر 
اخلاقی است که رئیس مجلس کاندیدای رئیس جمهور هم بشود؛ 
آن هم رئیس مجلسی که فردا قرار است از مجلس رأی بگیرد 
و هفته بعد کاندیدای رئیس جمهوری شود، به نظرم از لحاظ 

اخلاقی درست نیست.
ادامه  نادری را در  بنابر روایت جماران، مشروح گفتگوی احمد 

می خوانید:
فضای افتتاح مجلس دوازدهم را چطور ارزیابی می کنید؟ به نظر 

شما اولویت های اصلی این دوره از مجلس چیست؟
شاید حدود نیمی از نمایندگان در دوره جدید عوض شده اند و 
نمایندگان جدید به ما پیوسته اند؛ البته این مسأله همیشه روال بوده 
است. حدود 45 نفر هم نمایندگانی را داریم که سابقه نمایندگی 

دارند و نمایندگان ادوار بوده اند و بقیه جدید هستند.
در  واقعا  امیرعبداللهیان  شهید  و  جمهور  رئیس  آقای  جای 
افتتاحیه مجلس خالی بود. همه مسئولین کشوری و لشکری و 
قوای مختلف حضور پیدا کرده بودند؛ به رسم همیشگی که در 
افتتاحیه های مجلس داشتیم. اساسا روز اول همان مراسمات ویژه 
است؛ یعنی دستور کار خاصی ندارد، مگر اختراع شعب که شعب 
15 گانه اختراع و نمایندگان در آنها تقسیم شدند تا برای اخذ 
اعتبارنامه بروند. در مجموع فضای خوبی از همدلی قوه قضائیه، 
مجلس و دولت و همچنین همدلی مجلس با قوای نظامی و 

لشکری بود.
اولویت مجلس دوازدهم به نظر من، فکر می کنم به اندازه کافی 
قانونگذاری کرده ایم. یعنی از مجالس بعد انقلاب بالای 12 هزار 
قانون داریم که خیلی از آنها هم تنقیح نشده است. لذا دیگر باید 
کمتر به قانونگذاری بپردازیم و بیشتر به نظارت بپردازیم. یعنی به 
نظرم اولویت کلان مجلس »نظارت« است. بالأخره یک جاهایی 
هم باید قانونگذاری صورت بگیرد ولی به نظرم بین قانونگذاری و 

نظارت، اول نظارت است.
ثانیا در بخش معیشتی و اقتصادی که الآن دغدغه اصلی کشور 
هست، باید بیشتر فعال باشیم. به نظرم مجلس دوازدهم باید بیشتر 

یک مجلس اقتصادی و معیشتی باشد.
با توجه به اینکه چند نفر از نمایندگان مجلس دوازدهم به عنوان 
کاندیدای احتمالی انتخابات رئیس جمهوری مطرح هستند، آیا 
از نظر حقوقی و قانونی منعی وجود ندارد؟ آیا به لحاظ اخلاقی 
درست است که منتخب مردم بعد از حدود یک هفته از افتتاح 

مجلس به سراغ عرصه دیگری برای خدمت برود؟
در مورد نمایندگان منعی وجود ندارد؛ اما در مورد رئیس مجلس، 
الآن  ما  چون  بدهد.  انجام  را  تفسیرش  باید  نگهبان  شورای 
انتخابات عادی نداریم، بلکه انتخاباتی داریم که ریاست محترم 
جمهور را از دست داده ایم و هیأت سه نفره هستند که با نظر مقام 
معظم رهبری و طبق اصل 131 قانون اساسی امور را تمشیت 
می کنند. لذا کاندیداتوری رئیس مجلس در انتخابات را باید شورای 

نگهبان نظر بدهد و تفسیر کند که آیا می تواند یا نه، چون رئیس 
مجلس عضو آن هیأت سه نفره است.

در  بیشتر  باید  نه،  یا  اخلاقی موضوعی هست  لحاظ  به  اینکه 
موردش صحبت کنیم. دوره یازدهم هم چهار نفر از نمایندگان 
برای پست های وزارتخانه و امثالهم رفتند؛ این با موافقت مجلس 
بود. برخی نمایندگانی که به جاهای دیگر رفتند، مردم شهرهایشان 

ناراضی بودند؛ یعنی می گفتند ما هم باید نماینده داشته باشیم.
احتمالا در جلسات شما هم بحث رئیس مجلس دوازدهم مطرح 
افرادی که در رسانه ها مطرح  از  شده است. شانس کدام یک 

شده اند را بیشتر می دانید؟
باید ببینیم که صحن چه نتیجه ای می گیرد. فعلا سه چهار نفر 
بالأخره  بگیرد.  تصمیم  باید  و صحن  داریم  ریاست  کاندیدای 
هرکس رئیس شود باید مجلس را اداره و به نمایندگان کمک کند. 
رئیس مجلس دوازدهم باید بیشتر سازمان مجلس را برای خدمت 
به نمایندگان متحد کند. ضعف ما در دوره یازدهم این بود که 
سازمان مجلس در خدمت نمایندگان نبود؛ این باید اصلاح شود. 
هرکسی رئیس مجلس شود، به نظر من این از اهم واجبات است. 
چون نماینده احساس می کند که تنها است و مجلس پشتش 
نیست؛ ما باید این را اصلاح کنیم.خود من در هیأت رئیسه همیشه 
تلاشم این بود که کمک نمایندگان باشم اما سازمان مجلس 
متفاوت است. این خلأیی است که به نظرم رئیس آینده مجلس 
باید این خلأ را پر کند.احتمال این وجود دارد که آقای قالیباف 
به خاطر کاندیداتوری در انتخابات رئیس جمهوری قید ریاست 
مجلس را بزند؟نمی دانم. ولی اگر کسی رئیس مجلس شود و 
بخواهد بعدش برود رئیس جمهور شود، این کار غیراخلاقی است. 
لذا کسی که رئیس مجلس می شود، باید رئیس مجلس باقی بماند. 
وقتی نمایندگان به یک شخصی اعتماد می کنند، کار غیر اخلاقی 
است که رئیس مجلس کاندیدای رئیس جمهوری هم بشود؛ آن 
هم رئیس مجلسی که فردا قرار است از مجلس رأی بگیرد و هفته 
بعد کاندیدای رئیس جمهوری شود، به نظرم از لحاظ اخلاقی 

درست نیست.

 بیت شهید آیت الله رئیسی در اطلاعیه ای ضمن قدردانی از رهبر 
فرزانه و معظم انقلاب و ملت قهرمان و شهید پرور ایران تاکید 
کرد: این همه عزاداری های پرشور و هوشمندانه که از مرزهای 
ایران عبور کرده، نشان می دهد به واقع مرحله تازه ای از حرکت 
ایران،  مردم  آحاد  و  است  شده  آغاز  اسلامی  انقلاب  تکاملی 
مسئولیتی بزرگ و تاریخی در حفظ، ترویج و تکمیل میراث بزرگ 

شهیدان برعهده دارند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، بیت شهید آیت الله سید ابراهیم رئیسی در 
اطلاعیه ای ضمن قدردانی از رهبر معظم انقلاب و ملت شهیدپرور 
ایران اسلامی برای تجلیل شایسته از شهدای خدمت تصریح 
کرد: امروز که پروردگار صاحب جلال وعظمت، شرف شهادت را 
نصیب ذریه ابراهیم فرموده، برای ما راهی به جز صبر و مقاومت 
در تحقق تعالیم آن پیامبر عظیم الشأن باقی نمانده است، زیرا زمانه 
وحدت جهانی  بر تداوم راه انبیاء عظام در مبارزه با ستم و بی عدالتی 

فرا رسیده است.
متن کامل این اطلاعیه به شرح زیر است؛

بسم الله الرحمن الرحیم الحمدلله رب العالمین و صلی الله علی 
محمد خاتم النبیین و تمام عده المرسلین و اهل بیته الطاهرین

رهبر فرزانه و معظم انقلاب و ملت قهرمان و شهید پرور ایران، 
سپاس خاضعانه ما را از این همه مهر و لطف بپذیرید. امروز که 
پروردگار صاحب جلال وعظمت، شرف شهادت را نصیب ذریه 
ابراهیم فرموده، برای ما راهی به جز صبر و مقاومت در تحقق 
تعالیم آن پیامبر عظیم الشأن باقی نمانده است، زیرا زمانه وحدت 
جهانی  بر تداوم راه انبیاء عظام در مبارزه با ستم و بی عدالتی فرا 

رسیده و این قرآن کریم است که می فرماید: »قولوا امنا بالله 
ابراهیم و اسماعیل و اسحاق و  الینا و ما انزل علی  انزل  و ما 
یعقوب و الاسباط و ما اوتی موسی و عیسی و ما اوتی النبیون من 
ربهم لا نفرق بین احد منهم و نحن له مسلمون«)سوره مبارکه 
بقره آیه 136( این همه عزاداری های پرشور و هوشمندانه که از 
مرزهای ایران عبور کرده، نشان می دهد به واقع مرحله تازه ای از 
حرکت تکاملی انقلاب اسلامی آغاز شده است و آحاد مردم ایران، 
مسئولیتی بزرگ و تاریخی در حفظ، ترویج و تکمیل میراث بزرگ 

شهیدان برعهده دارند.
مقاومت همه جانبه در برابر دشمنان خدا با حفظ وحدت و انسجام 
ملی و با پیروی به موقع از فرامین و توصیه های رهبر معظم 

انقلاب، ممکن می شود.

در این موقعیت خطیر دعای خالصانه شهیدان پشت سر ماست و 
میراث آنها پیش رویمان.

به یاری حق تعالی و دستگیری حضرت صاحب الامر )عجل الله 
تعالی فرجه(، شایسته است در همه حوزه های سیاسی، فرهنگی و 
نظامی در مبارزه با تمدن فحشازده و کفرآلود، به پیش روی ادامه 
دهیم.بار دیگر از الطاف پدرانه و روشنگرانه رهبر معظم انقلاب 
اسلامی حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای و این همه لطف 
و محبت و همدردی ملت بزرگ ایران سپاسگزاری می کنیم و از 
حضرت باری تعالی توفیق و سربلندی ایران عزیز و طول عمر با 

عزت رهبری حکیم آن را خواستاریم.
بیت شهید آیت الله دکتر رئیسی

 تارنمای پولیتیکو نوشت: دولت های اتحادیه اروپا نگران هستند 
که پیشنهاد جدید واشنگتن مبنی بر اعطای کمک به اوکراین در 
قالب وام از محل دارایی های مسدود شده روسیه آنها را با تعهدات 

مالی مواجه کند.
به گزارش  ایرنا، این رسانه آمریکایی در گزارش خود اضافه کرد: 
کشورهای اروپایی فقط با اکراه موافق فشار آمریکا برای استفاده از 
سود دارایی های مسدود شده روسیه برای تضمین وامی به ارزش 

50 میلیارد دلار برای اوکراین هستند.
پولیتیکو با اشاره به نشست روز گذشته )شنبه( وزیران دارایی گروه 
۷ در ایتالیا نوشت: بیشتر پایتخت های اروپایی برای انجام این 
طرح از آمریکا تضمین می خواهند زیرا نگران آن هستند که در 
نتیجه آنچه که پیشنهاد دلخواه واشنگتن قلمداد می کنند، متقبل 

هزینه هایی شوند.
متحدان  آمریکا،  که  است  ماه  چندین  گزارش،  این  اساس  بر 
اروپایی اش را تحت فشار قرار داده تا راه های جایگزین را برای 
تامین کمک نقدی به کی یف بررسی کنند. این تلاش آمریکا در 
بحبوحه نگرانی ها از تمام شدن منابع مالی کمک به کشور جنگ 

زده اوکرین تا اوایل سال آینده انجام شده است.
به نوشته پولیتیکو، هر چند که اعضای گروه ۷ در بیانیه روز شنبه 
خود از »پیشرفت« در طرح پیشنهادی آمریکا برای استفاده از سود 
دارایی های مسدود شده روسیه برای تامین وام کمک به اوکراین 
سخن گفتند، ]اما[ کشورهایی مانند فرانسه و آلمان نگران آن 
هستند که مالیات پردازان آنها در صورتی که کی یف بعد از اتمام 

جنگ نتواند این وام را پس دهد، بدهکار شوند.

 Giancarlo( جورجتی  جیانکارلو  پیوند  همین  در 
Giorgetti( وزیر دارایی ایتالیا که ریاست نشست روز شنبه 
گروه ۷ را برعهده داشت گفت: مشکلات فنی و حقوقی قابل 

توجهی وجود دارد.
بر اساس این گزارش، دارایی های روسیه در اروپا بی درنگ پس 
از حمله مسکو به کی یف در فوریه 2022 مسدود شد. بعد از ماه 
های اختلاف، آمریکا از طرح اولیه خود برای مسدود کردن کل 
دارایی های روسیه عقب نشینی کرد و پیشنهاد استفاده از سود آن 

را به عنوان تضمینی برای وام ارائه داد.
اتحادیه اروپا نقش مهم تری در این زمینه دارد زیرا حجم زیادی 
از دارایی های مسدود شده روسیه را در اختیار دارد اما بانک های 

آمریکا تنها مقادیر ناچیزی از این وجوه را نگهداری می کنند.
پولیتیکو نوشت: بعد از ماه ها اختلاف، وزیران دارایی کشورهای 
حاضر در نشست ایتالیا تلاش کردند جبهه واحدی را نشان دهند 
اما اشتیاق اندک کشورهای اتحادیه اروپا برای حمایت از این طرح 

اختلافات بین آنها را نمایان کرد.

دیپلمات های اروپایی برای رفع این اختلافات تا قبل از نشست 
گروه ۷ در ایتالیا در اواسط ماه ژوئن )خرداد( با چالش هایی مواجه 
هستند. اروپا نگران آن است که با موافقت با این پیشنهاد آمریکا، 
هرچند به معنای برُد برای واشنگتن قلمداد می شود اما در نهایت 

آنها هستند که زیر بار تعهدات مالی خواهند بود.
از دارایی های  بر اساس طرح پیشنهادی، سود سالانه حاصل 
مسدود شده روسیه برای بازپرداخت وام استفاده می شود، اما مقام 
های اروپایی علاقه مند به ترسیم طرحی پشتیبان برای بعد از 
جنگ و بازگشت احتمالی دارایی ها به روسیه هستند. در این 
ارتباط نگرانی هایی وجود دارد مبنی بر این که مالیات دهندگان 
اروپایی مجبور شوند در صورت تاخیر در بازپرداخت بدهی اوکراین، 

مجبور به پرداخت بدهی ها شوند.
آلمان و فرانسه به عنوان دو عضو اتحادیه اروپا در گروه ۷ تاکید 
دارند که اگر پرداخت بهره در میانه راه تغییر کند یا اگر اوکراین 
نتواند بدهی خود را در سال های آتی بازگرداند، آمریکا باید سهم 
خود را پرداخت کند.یکی از گزینه های در حال بررسی پرداخت وام 
با پایان باز یا بدون تاریخ انقضای رسمی است که خطر پرداخت 
نرخ های بهره بیشتر از حد انتظار را محدود می کند.پولیتیکو در 
پایان گزارش خود به نگرانی دو مقام اروپایی از کشورهای اروپایی 
همسو با روسیه همچون مجارستان اشاره کرد که ممکن است با 
هر آنچه که به پیشنهاد آمریکا نزدیک است مخالفت کنند. آنها 
معتقدند حتی یک دولت هم می تواند مانع تمدید تحریم های 6 
ماهه روسیه شود؛ موضوعی که به تردیدها و نگرانی ها درباره روند 

تامین مالی اوکراین دامن زده است.


